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JUDO / MLADINSKO EVROPSKO PRVENSTVO 

Denis Hus osvoitt bronasto medolio 
P R V A M O Š K A M E D A U A Z E V R O P S K I H PRVENSTEV P O O S E M N A J S T I H LETIH • S L O 
V E N I J I S K U P N O K A R PET M E D A U , E K I P N O ČETRTI 
Letošnje mladinsko evropsko prvenstvo, ki je potekalo od mi
nulega petka do nedelje v Rimu, velja za prelomnico v slo
venskem judu. Še posebej po slabih rezultatih slovenske rep
rezentance na minulem svetovnem članskem prvenstvu je bilo 
mladinsko evropsko prvenstvo znova težka preizkušnja tako za 
tekmovalce kot strokovno vodstvo Judo zveze Slovenije. Selek
tor ženske reprezentance ni skrival velikih pričakovanj, saj 
dekleta v judu krojijo sam evropski vrh. Pri napovedih so bili 
nekol iko previdnejši v moškem taboru, kjer do sedaj vidnejših 
uspehov na tovrstnih tekmovanjih niso dosegali . Štefan Cuk je 
bil zadnji, k i j e dosegel moško medaljo na evropskem prvenstvu 
daljnega leta 1981. 

Z dvanajstčlansko slovensko 
reprezentanco sta v Rim odpo
tovala tudi ptujska judoista, 
državna reprezentanta Den i s 
Rus, mladinski državni prvak 
do 73 kg, in Tanja Zuran Putu-
ra, ki je nastopila v kategoriji 
nad 78 kg. Oba sta se v ekipo, ki 
je nastopila na letošnjem mla
dinskem evropskem prvenstvu, 
uvrstila po številnih uspešnih 
nastopih doma in v tujini. To je 
bil za oba tudi prvi nastop na 
evropskem prvenstvu. 

"Ne upava si napovedati re
zultata, saj bo v tej močni kon
kurenci izjemno težko doseči 
vidnejšo uvrstitev. Kljub temu 
verjameva vase," sta dejala pred 
odhodom. V vodstvu kluba pa 
so k temu še dodali, da bi že 

vsaka dobljena borba pomenila 
uspeh. 

Na prvenstvu je nastopilo več 
kot 400 tekmovalk in tekmoval
cev iz 46 evropski držav. Na
jprej je prvi dan tekmovanja na 
blazine stopila Žuranova, a ni 
imela sreče v žrebu. Mnogo 
težje nasprotnice v predtekmo-
vanju žal niso bile premagljive 
in je tako ostala brez uvrstitve. 
Isti dan je v kat. do 78 kg Kris
tina Dečman priborila prvo 
srebrno medaljo za Slovenijo. 

V soboto je bil v Rimu pravi 
slovenski dan. Selektorja 
moške in ženske reprezentance 
sta imela v ognju kar štiri 
železa. Ponovno je osvojila nas
lov evropske prvakinje sedem
najstletna Urška Zolnir, njena 
klubska kolegica pa je dopolni
la uspeh s tretjim mestom v kat. 
do 63 kg. V moškem delu pa so 
največ stavili na mladega Deni
sa Rusa, vendar ga je že v prvem 
krogu po bliskoviti akciji prese
netil favorizirani Švicar Egger. 

Ta je uspešno nadaljeval tek
movanje, zato je bilo Rusu 
omogočeno nadaljevanje tek
movanja v popravnih borbah. 
Kljub uvodnemu porazu Denis 
Rus ni izgubil upanja. V nadal
jevanju tekmovanja je z 10:0 v 
prvi minut i premagal Kupuso-
viča iz Bosne in Hercegovine, 
še dodatno pa ga je motivirala 
zmaga nad odličnim italijans
kim reprezentantom Danielom 
Pistt i lo, saj ga je prav tako pre
magal z 10:0. Tudi Mart inu 
Stumpu iz Avstrije ni uspelo 
ustaviti Rusa na poti k uspehu. 
Že v prvi minut i je moral priz
nati poraz z 10:0. Rusu se je 
tako uspelo prebiti v boj za 
tretje mesto, kjer mu je nasproti 
stal Olek Kharchenko iz Ukra
jine, ki je izgubil prvo borbo 
šele v polfinalu. S tem je bil 
ptujski judoist na poti k na

jvečjemu uspehu slovenske rep
rezentance po dolgih osem
najstih letih. Ob močni podpori 
s t r ibun in visoki motiviranosti 
je povsem premagal izkušenega 
Ukrajinca in tako Sloveniji in 
ptujskemu judo klubu priboril 
bronasto medaljo. 

Dosežen rezultat, ki se bo za
gotovo vpisal v zgodovino slo
venskega juda, ima še dodatno 
težo. Ptujski šport je po več kot 
petnajstih letih osvojil medaljo 
z evropski tekmovanj olim
pijskih športov, ki je plod 
večletnega načrtnega in siste
matičnega dela domače stroke. 

Slovenska reprezentanca je 
osvojila skupno kar pet medalj 
in na koncu v skupnem 
seštevku pristala na odličnem 
četrtem mestu. 

Simon Starček 

Zapadel je prvi sneg ... Fofo: M a r t i n O z m e c 



AKTUALNO 
KIDRIČEVO / O SEŽIGALNICI NA IZREDNI SEJI 

O sežigvinki kmalu 
na zborih občanov 
Na drugi izredni seji sveta občine Kidričevo v ponedeljel^ 15. 
novembra, ki jo je na zahtevo svetniliov Marte Pinterič, Vlada 
Forbicija, Draga Korena, Slavka Feguša in Franca Skrila 
sklical župan Alojz Šprah, so večino nekajurne razprave na
menil i vsebini projekta termične obdelave odpadkov za seve
rovzhodno Slovenijo - sežigalnice, saj je ena od dveh lokacij 
predvidena na območju Taluma. Ker je projektna skupina Ta-
luma izsledke študije o vplivih sežigalnice na okolje svetni
kom že predstavila na redni seji občinskega sveta, so ponovno 
predstavitev z izrednega zasedanja umaknil i . 

Ko je župan Alojz Šprah svet
nike seznanjal z dosedanjimi 
aktivnostmi občine v zvezi s 
projektom termične obdelave 
odpadkov, je spomnil na leto 
1996, ko je bila druga predloka-
cijska obravnava za omenjeni 
projekt. Tam so v skladu z 
občinskim statutum zapisali 
devet zahtev, ki morajo biti iz
polnjene, če se bo projekt 
sežigalnice realiziral v kidričev-
skem Talumu. Spomnil je tudi, 
da ga je občinski svet pooblastil 
za podpis pisma o nameri in 
lani ga je podpisal skupaj s 
predstavniki 56 občin z 
območja severovzhodne Slove
nije. 

Poslanska skupina SLS po be
sedah svetnika Milana Unuka 
na potek dosedanjih aktivnosti 
občine nima pripomb. Svetnik 
Vlado Forbici pa je v imenu 
poslanske skupine LDS opozo
ril, da gradnja sežigalnice ni le 
stvar Taluma, ampak da gre 
predvsem za občinski projekt, 
saj je pismo o nameri podpisala 
občina. Tudi poslanska skupina 
Z L S D po besedah Marte Pin
terič na vsebino in potek pro
jekta nima bistvenih pr ipomb, 
zahteva le zagotovila za 
čimvečjo varnost občanov in 
okolja. Zeleni pa, kot je dejal 
Slavko Feguš, menijo, da je 
občinski svet v zvezi s sežigal
nico storil občutno premalo, saj 
po njegovih besedah javno 
mnenje občanov sežigalnici ni 
najbolj naklonjeno, zato bi bilo 
v interesu varstva okolja in lju
di nujno vse podrobneje pre
tehtati in preveriti ter o gradnji 
sežigalnice sprejeti konkret
nejše sklepe. 

Še bolj gostobesedni so bili 
svetniki ob obravnavi odločitev 
o nadaljnjih aktivnostih občine 
v zvezi s projektom sežigalnice, 

Župan Šprah je pri tem ugoto
vil, da so v precepu, saj je bilo 
na zborih krajanov v Njivercah 
in Strnišču (drugod sklici niso 
bili uspešni) mnenje krajanov o 
sežigalnici odklonilno 
predvsem zaradi neobveščenos
ti, saj niso imeli o tem prav no
benih informacij. Svetnike je 
obvestil, da je na posvetu kon
zorcija v Velenju prenesel sta
lišča kidričevske občine in zas
tavil pet vprašanj, na katera še 
ni slišal odgovorov. Med dru
gim je povedal, da konzorcij 
obravnava obe predvideni loka
ciji za gradnjo sežigalnice v Ma
riboru in v Kidričevem popol
noma enakovredno,čeprav je v 
študiji razvidno, da je za 
gradnjo predvsem iz vidika in
frastrukture in transportne lo
gistike ugodnejša varianta Ki
dričevo. 

Tudi svetnik Milan Unuk je 
opozoril, da ljudje o sežigalnici 
vedo daleč premalo, zato so re
akcije bolj negativne, kot bi 
morda bile, če bi vedeli, za kaj 
gre, in bili prepričani, da 
gradnja sežigalnice v Ki
dričevem ne bo vplivala na njih 
in na že tako obremenjeno ok
olje negativno. Ljudska stranka 
se bori za vsako novo delovno 
mesto in sežigalnica naj bi ob 
vsem drugem prinesla tudi 69 
novih delovnih mest. Vlado 
Forbici je pojasnil, da na pro
jekt sežigalnice v LDS gledajo 
iz naravovarstvenega in tudi 
ekonomskega vidika. Stroki je 
treba zaupati in ta zagotavlja 
okolju neobremenjujočo tehno
logijo. Sicer pa je karikirano 
opozoril svetnike, da so stopili 
na hi tr i vlak, za katerega vedo 
končno postajo, ter da je sedaj, 
ko vlak drvi sto na uro, nesmi
selno razmišljati o tem, da bi iz
stopili. To bi bil samomor. 

Svetnik Zvonimir Holc je od
krito priznal, da je bila poslan
ska skupina SDS najprej 
odločno proti gradnji sežigalni
ce v Kidričevem, sedaj, ko o 
njej že nekaj vedo, "pa so neka
teri že malo zanjo". Opozoril pa 
je, da je bilo v odgovoru mi
nistrstva zapisano, da sežigalni
ca ni v prostorskoureditvenem 
planu Slovenije, nejasno pa se 
mu zdi tudi financiranje 
gradnje. 

Daleč najbolj skeptičen pa je 
bil Slavko Feguš, ki je svetni
kom predočil obsežno stališče 
Zelenih Kidričevega, v katerem 
izražajo zaskrbljenost in opo
zarjajo na nevarnost negativnih 
učinkov sežigalnice v tem okol
ju, ki je že v preteklosti vedno 
nosilo najtežje ekološko breme. 
Zeleni dvomijo o tehnologiji 
sežiganja, saj naj bi bila ta zas
tarela, dvomijo, da bi za 
gradnjo sežigalnice zadostovalo 
250 milijonov mark, saj naj bi 
podobni projekti v svetu veljali 
več kot enkrat toliko. Zaradi 
tega pričakujejo od občinskega 
sveta politično modro 
odločitev, ki pa naj temelji na 
odločitvi občanov, torej na refe
rendumu. 

Po konstruktivni in v glav
nem pozitivni razpravi so spre
jeli pobudo svetnika Vojteha 
Rajherja, da o sežigalnici 
zahtevajo jasen pogovor z mini
strom za okolje in prostor Pav
letom Gantarjem. Sklenili so, 
da bodo ponovno sklicali zbore 
krajanov, na njih pa podrobneje 
predstavili študijo termične ob-
delaveTpdp^dkov.jii*-ker občani 
o sti'igalRiciTOdpadkov res ne 
vedo veliko, so sklenili, da bo 
občina skupaj s Talumom pri
pravila zloženko, v kateri bodo 
zbrani vsi podatki in predstavl
jeno delovanje sežigalnice ter 
njen vpliv na okolje in ljudi. 
Vse dogovore in dogodke v zve
zi s sežigalnico bo redno 
spremljal tudi občinski odbor 
za varstvo okolja in požarno 
varnost. O nadaljnji strategiji 
aktivnosti občine ob projektu 
sežigalnice pa se bodo dogovo
rili po tem, ko bodo ugotovili 
utr ip javnega mnenja občanov. 

M. Ozmec 

P T U J , O R M O Ž / OCENA GOSPODARSKIH GIBANJ V 
DEVETIH MESECIH LETOS 

Blokade inova ¥ ftorasfii 
V oceni gospodarskih gibanj v devetih mesecih letos v občinah 
na Ptujskem in v Ormožu (upravni enoti Ptuj in Ormož), ki so 
jo za to obdobje pripravili v ptujski podružnici državne agen
cije za plačilni promet, so zbrani nekateri najpomembnejši 
podatki o gospodarskih gibanjih, porabi in investiranju na 
tem območju, ki j ih ta zbira iz podatkov plačilnega prometa. V 
tem obdobju so zlasti zaskrbljujoči podatki o številu pravnih 
oseb z blokiranim žiro računom, ki je septembra letos doseglo 
najvišjo točko. Blokado je izkazalo 208 pravnih oseb, ki so za
poslovale 1103 delavce; v primerjavi z junijem letos s e j e števi
lo delavcev zaposlenih v teh podjetjih povečalo za 10,8 odstot
ka, znesek neporavnanih obveznosti pa s e j e povečal za 1,4 od
stotka ali za 3 0 milijonov tolarjev. 

V primerjavi z enakim obdob
jem lanskega leta se je pov
prečni znesek blokade povečal 
za 12,6 odstotka, število prav
nih oseb za 25 ali 13,6 odstotka, 
število delavcev v teh podjetjih 
pa za 81 ali 7 odstotkov. Naj
večji delež blokad odpade na 
trgovino (42 odstotka), po šte
vilu zaposlenih pa imata vodil
no vlogo kmetijstvo in predelo
valna dejavnost, ki sta ude

leženi s 34 oziroma 28 odstotki. 
Največje število podjetih z blo
kado je v trgovini, ki predstavl
ja 58 odstotka vseh pravnih 
oseb. 

Plačila za investicije so v de
vetih mesecih letos dosegle 4 
milijarde 125 milijonov tolar
jev, kar je 88 odstotkov več kot 
v enakem lanskem obdobju. Z 
največjim porastom investiran
ja se ponašajo v občinah 

Gorišnica, Ormož in Ptuj. Po 
področjih investiranja ima naj
večji delež predelovalna indu
strija (28,6 odstotka), sledijo 
trgovina, popravila motornih 
vozil iz izdelki široke porabe 
ter kmetijstvo. Za čiste plače so 
v devetih mesecih letos podjetja 
s Ptujskega in iz Ormoža name
nila 12 milijard 849 milijonov 
tolarjev ali za 8 odstotkov več 
kot enakem obdobju lanskega 
leta. Največji porast plač, 12 od
stotkov, v tem obdobju izkazu
jejo izobraževanje, zdravstvo in 
socialno-tehnično varstvo. 

V obvezni pobot terjatev in 
obveznosti so podjetja v okviru 
letošnjih devetih krogov pov
prečno prijavila 17 milijard 80 
milijonov tolarjev obveznosti, 
pobotanih oziroma poravnanih 
pa je bilo 12,9 odstotka prijav
ljenih obveznosti. 

MG 

TEDENS|<:i KOMENTAR IZ I L I R I K E - B O R Z N O P O S -
REDNISKE HISE 

Vlada odlaša 
X odloiitvijo 

Minuli teden se je slovenski trg kapitala gibal v 
znamenju vladne odločitve glede združevanja In-
tereurope in Luke Koper. Za mnoge nepričakova
no sporočilo vlade, da bo odločala o združevanju 
omenjenih podjetij šele prihodnji mesec, torej po 
skupščinah delničarjev, je močno odjeknilo na 
vrednost predvsem Intereuropine delnice. V tednu 
dni se je njen tečaj znižal kar za 8 odstotkov - na 
2.400 tolarjev, kolikor je znašala tudi pred objavo 
uprav družb o menjalnem razmerju. Padca ni 
uspela ublažiti niti pozitivna informacija o pošlo-
vanju Intereurope. Podjetje je v prvih devetih me
secih doseglo kar 300 tolarjev dobička na delnico. 
To delnico uvršča na slovenskem trgu med najdo
nosnejše in s tem je potencial za dolgoročno rast 
zelo velik. Obratno od Intereurope se je gibala del
nice Luke Koper. V tednu dni je pridobila dobra 2 
odstotka, enotni tečaj se je dvignil na 3.200 tolar
jev. 

Vrednost se je v preteklem tednu povečala tudi 
farmacevtskim delnicam. Lek je porasel za slab 
odstotek, njegova vrednost se giblje tik pod 
36.000 tolarjev. Delnica Krke je pridobila še neko
liko več: 3odstotni tedenski porast je dvignil njeno 
vrednost prek 27.000 tolarjev, kolikor so bili prete
kli teden zanjo pripravljeni plačati investitorji. K 
rasti slovenskega borznega indeksa, ki je v tednu 
dni pridobil skoraj pot odstotka, je prispevata tudi 
delnica BTC. Njena vrednost se je dvignila na 
14.500 tolarjev, v tednu dni je to pomenilo 1,3-od-
stotno rast. Svoj prispevek indeksu je dala tudi 
delnica Petrota. Kljub nekoliko slabšim rezultatom 

ji še vedno uspeva obdržati vrednost nad 26.000 
tolarjev. Slabi rezultati in možnost arbitraže pa so 
močno pokvarili tečaj delnice SKB Banke. Njena 
vrednost je v zadnjem obdobju padla za več kot 
10 odstotkov: s približno 2.350 tolarjev, kolikor je 
njena vrednost znašala še nedolgo tega, se je 
znižala na 2.000 tolarjev. 

V nasprotno smer kot najvišja borzna kotacija se 
je pretekli teden gibal trg pooblaščenih investicij
skih družb. Indeks PIX je v enem tednu izgubil ne
kaj več kot odstotek. Izmed polnih pooblaščenih 
investicijskih družb sta padla le Triglav in Nacio
nalna finančna družba. Steber I je izgubil poldrugi 
odstotek, njegova vrednost se je ustavila pri 93 to
larjih. Še enkrat toliko je izgubila Nacionalna fi
nančna družba I. Njena vrednost se je znižata za 3 
odstotke na 82,4 tolarja. Največ med polnimi je 
pridobil Zvon, 4-odstotna rast je vrnila vrednost 
delnice na 78 tolarjev, kolikor je delnica stala pred 
tremi tedni. S pol manjšim odstotkom se je Zvonu 
pri rasti pridružila Zlata moneta. Njena vrednost se 
je približala 75 tolarjem. Največ so pretekli teden 
med PID-i izgubili prazni skladi. "Dvojkam" so se 
vrednosti znižale v povprečju za več kot 5 odstot
kov. Prodajalci trenutno za te delnice lahko dobijo 
dobrih 34 tolarjev, 2 tolarja več je vredna edino 
delnica Triglava stebra II. Precej je pretekli teden 
izgubila tudi Kmečka družba. Enotni tečaj delnice 
je zdrsnil kar za 6 odstotkov na 44,8 tolarja. 

Če odštejemo posle s svežnji, je promet na borzi 
še vedno zelo nizek. Slaba likvidnost trga se 
odraža tudi na vrednostih delnic, ki se na splošno 
ne spreminjajo prav dosti. Indeks se giblje nekoli
ko nad 1850 točk, višjih skokov navzgor pa trenut
no ni pričakovati. Za trdnejšo in močnejšo rast bi 
bil potreben svež kapital, ki bi poživil trgovanje na 
borzi. Vendar pa ga v letošnjem letu po vsej verjet
nosti ne bomo dočakati. 

Matjaž Bernik, llirika BPH 

V I D E M / KULTURNI VEČER O O Z PTUJ 

24 plaket mm cfolao« 
leffio delo w obrti 
19. novembra je bil v prostorih občine Videm že tradicionalni 
kulturni večer Območne obrtne zbornice Ptuj , na katerem so 
podeli l i priznanja za 20, 25 in 30 let dela v obrti. V kulturnem 
programu so nastopili Ptujski nonet Območne obrtne zborni
ce Ptuj in gledališka skupina Kulturnega društva Videm z igro 
o življenju viničarjev Marije Črnila pod naslovom Pesem klo-
potcev ter skečem o srečanju sošolk. 

Jubilantom v obrti je v imenu 
zbornice govoril in jim čestital 
predsednik Jože Milošič. "Težko 
je v nekaj stavkih strniti vse, kar 
se je v teh letih dogajalo s 
položajem obrtnikov. Tisti, ki ste 
to doživeli, se boste zagotovo 
strinjali z menoj, da je napredek 
ogromen. Vsega pa seveda ni mo
gla storiti sama obrtniška organi
zacija, temveč na stotine ljudi, 
prostovoljnih obrmiških funkcio
narjev, ki so za skupno stvar brez 
odlašanja žrtovali diieve, tedne in 
leta svojega časa. Vseh obrtnikov, 
zaslužnih za razvoj obrti na Ptuj
skem in širše, se ne bo spomnil 
nihče, nekaj pa smo jih s tem 
večerom uspeli zapisati v zgodovi
no. Vsem prejemnikom plaket iz
rekam iskrene čestitke. S svojim 
vztrajanjem v obrti ste sebi in 
drugim, predvsem pa mladim ro
dovom dokazali, da je obrt najbolj 
perspektiven del gospodarstva v 
naši državi." 

Bronasto plaketo za 20 let so 
prejeli Anton Brglez iz Majšper-
ka, ki ima obratovalnico za izdelo

vanje zaščitnih sredstev, Rajko 
Cartl s Hajdine, ki ima gradbeno 
mehanizacijo, Lidija Cucek ima 
okrepčevalnico v Vitomarcih, Pri
da Janžekovič gostilno v 
Stojncih, Janko Kozoderc je av-
toprevoznik iz Lovrenca na Drav
skem polju, Franc Kramberger 
ima obratovalnico za izdelovanje 
kovinskih izdelkov, Maks Med
ved ima dejavnost plastike v Dra
gonji vasi, Janez Meško iz Mez-
govcev se ukvarja z brušenjem, 
Stanislava Peršuh ima moško in 
žensko frizerstvo v Ptuju, Leo 
Pire je optik iz Ptuja, Majda Pon-
grac ima gostilno v Zavrču, Boris 
Segula je avtoprevoznik s Po-
lenšaka, Ivan Semrl ima dejav
nost orodjarstva, Franc Štrucl 
ima kovinostrugarstvo, Marija 
Štrucl je gostinka z okrepčevalni
co v Zgornjem Leskovcu, Roman 
Tomanič je vulkanizer iz Lovren
ca na Dravskem polju, Marija 
Topolovec iz Kimgote se ukvarja 
z izdelovanjem kovinskih izdel
kov. Srebrno plaketo za 25 let dela 
v obrti pa so prejeli Stanko 

Dvoršak (avtoprevoznik) iz Ptuja, 
Ivan Gomilšek (strugarstvo) iz 
Ptuja, Herman Kokol (hiša 
usnja) iz Dolan, Jakob Majcen 
(vrtnarstvo in cvetličarna) iz Ptuj, 
Drago Švarc (Avto Švarc Citro
en) iz Ptuja in Majda Vidovič 
(okrepčevalnica) iz Ptuja. 

Zlato plaketo za 30 let dela v 
obrti je prejel Konrad Šmigoc iz 
Spuhlje, ki ima obratovalnico 
moškega in ženskega modnega 
krojaštva. Je izučen krojaški moj
ster, ki svojo delo opravlja z dušo 
in telesom. Svoje krojško znanje 
že tri desetletja prenaša na vajence 
in pripravnike, ob tem je vedno 
našel tudi čas za zavzeto delo v 
obrtniški organizaciji in njenih 
organih, do letošnjega leta pa je 
uspešno vodil tudi sekcijo tekstil
cev pri Območni obrtni zbornici 
Ptuj. 

MG 

Zlata plaketa za Konrada Šmigoca (na levi), ki je obrtn ik z 
mošk im in ženskim modnim krojaštvom že 30 let; ob njem 
Janez Rižnar, sekretar, in Jože Milošič, predsednik OOZ 
Ptuj. Foto. Kosi 

T E D N I K je nasiednik Ptujskega 
tedmka oziroma Našega dela, ki 
ga je ustanovil Okrajni odbor OF 
Ptuj leta 1948. Izdaja 
RADIO-TEDNIK, d.o.o., Ptuj. 
Direktor; Franc Lačen. 
Uredništvo. Jože Šmigoc 
(odgovorni urednik), Jože Bračič, 
Majda Goznik, Viki 
Kiemenčič Ivanuša, Martin 
Ozmec (novinarji), Slavko 
Ribarič (vodja tehnične 
redakcije) in Jože Mohorič 
(grafično-tehnični urednik). 
Propaganda: Oliver Težak, 
•s 041-669-509. 

Naslov; RADIO-TEDNIK, p.p. 95, 
Raičeva 6. 2250 Ptuj: 
H 1-062; 749-34-10, 
749-34-15, 749-34-37: 
taks (062) 749-34-35. 
Celoletna naročnina 
6 760 tolarjev, za tujino 13.520 to
larjev. 

Žiro račun: 52400-601-47280 
Tisk: MA-TISK, Maribor. 
Davek na dodano vrednost je 
vračunan v ceno izvoda in se 
obračunava v skladu s 7. točko 
25. člena Zakona o davku na do
dano vrednost. Uradni list 23. 12. 
1998, št 89. 
Nenaročeniti fotografij in 
rokopisov ne vračamo. 
Strani na Internetu: 
vAvw radio-tednik.si. 
E-pošta: 
nabiralnik &radio-tednik.si 
'''dnik@amis.net 

mailto:'''dnik@amis.net


Izvedeli smo 

Izvedeli smo 

M A R K O V C I / S SEJE OBČINSKEGA SVETA 

Svetniki za južno traso hitre cesfe 
Svetniki občine Markovci so na 3 . izredni seji v četrtek, 19. 
novembra, največ razprave namenil i določitvi predhodnih po
gojev za izdelavo lokacijske dokumentacije za gradnjo hitre 
ceste na odseku Markovci - Gorišnica. Vse štiri možne vari
ante trase hitre ceste j im je podrobneje predstavil vodja skup
ne občinske uprave Stanislav Napast . 

Po krajši razpravi so župan in 
svetniki sicer soglašali z gradnjo 
hitre ceste od Gorišnice do mos
ta čez kanal oziroma do "Jožefa", 
naprej pa so predlagali gradnjo 
po južni varianti. Ce bo stroka 
izbrala drugačno rešitev, se 
bodo dogovarjali, pripravljeni 
pa so se tudi prilagajati zahte
vam. Vsekakor pričakujejo 

konkretnejši dogovor, pred 
pričetkom gradnje pa se bodo še 
enkrat sestali. V nasprotnem 
primeru ne bodo dovilili posega 
v zamljišče občine Markovci. 

V nadaljevanju seje so se strin
jali s predlogom rebalansa 
občinskega proračuna za letos, 
po katerem bodo namenil i 
dobrih 9 milijonov za posodobi

tev kabelskega TV sistema v 
občini, predvsem za naselji Za-
bovci in Markovci. Dogovorili 
so se o pogojih in dodelitvi sta
novanjskih posojil, za nakup 
stanovanj ali stanovanjske hiše 
oziroma adaptacije in novo
gradnje stanovanjske hiše. Pra
vico do pridobitev sredstev ima
jo občani, ki imajo stalno prebi
vališče na območju občine Mar
kovci. Tist i , ki so si pridobili 
posojilo stanovanjskega sklada 

republike Slovenije, imajo sedaj 
možnost, da 50 %. sredstev pri
dobijo s posojilom iz občinske
ga proračuna. Ta posojila bodo 
dodeljevali pod enakimi pogoji, 
kot jih dodeljuje sklad. 

Ob koncu so se svetniki sezna
nili s programom in aktivnostjo 
nadzornega odbora občine, ki je 
po statutu najvišji nadzorni or
gan. 

M . O z m e c 

T r a s o b o d o č e h i t r e c e s t e s k o z i o b č i n o M a r k o v c i j e 
s v e t n i k o m p o d r o b n e j e p r e d s t a v i l S t a n i s l a v N a p a s t 

T a k š e n n a j bi bil b o d o č i v e č n a m e n s k i p o s l o v n i o b j e k t 
o b č i n e , ki n a j bi g a p r i h o d n j e l e t o u r e d i l i iz p o s l o p j a 
s t a r e š o l e v M a r k o v c i h . Foto : M. O z m e c 

S o d e l a v c i župn i j sk ih Kar i t a s p t u j s k e in z a v r š k e d e k a n i -
je vabi jo n a d o b r o d e l n i k o n c e r t , k i b o v pe tek , 
26. n o v e m b r a , o b 19. ur i v r e f e k t o r i j u m i n o r i t s k e g a 
s a m o s t a n a na R u j u . V s t o p n i c a s t a n e 1 .000 ,00 SIT. 
S r e d s t v a , z b r a n a s k o n c e r t o m , b o d o n a m e n i l i z a 
o s t a r e l e t r e h župn i j sk ih Kar i tas v H a l o z a h : sv . B a r b a r e , 
sv . Troj ice in sv . A n d r a ž a . S svoj im p r i s p e v k o m b o s t e 
osreči l i s o č l o v e k a , z a r a d i t e g a prav lepo vabljeni. 

P T U J , M A R I B O R / TORTI OB 
ROJSTNEM DNEVU MERCATORJEVIH 
HIPERMARKETOV 

bkufiiifk za 
hummHame namene 

Delniška družba Mercator SVS Ptuj je za prvi rojstni dan svojih 
hipermarketov v Ptuju in Mariboru naročila dve torti velikanki. Za 
ptujski hipermarket na Ormoški cesti so jo spekli v štirih različnih 
okusih v Ptujskih pekarnah in slaščičarnah, razrezali pa so jo 23. 
novembra popoldan. Na voljo je bilo okrog dvesto kosov po 50 to
larjev, ki so jih podarili v humani tarne namene - za dejavnost 
ptujskega Rdečega križa. Podobno bo v petek in soboto v hipermar-
ketu v Mariboru, kjer bodo za torto velikanko poskrbeli v pekarnah 
Panda in Kruh-pecivo. Razrezali jo bodo na približno toliko kosov 
kot v Ptuju, izkupiček (za kos bo potrebno odšteti prav tako po 50 
tolarjev) pa namenili za dejavnost RK Maribor. 

_ _ _ M O 

Gomni SE... 
... DAjefo mariborskem kongresu 

SDS jasno, zakaj večji del Sloven-
tei' volt LDS. To se ujema s 
poročilom o precejšnji slovenski 
K<~unalniski nepismenosti, 
'i.'. DA se je v praksi že večkrat iz
kazalo, da brezmejna ljubezen in 
sotiraštvo res vladata razumu. "Brez
mejna ljubezen do naroda" in 
sovraštvo do drugače mislečih zago
tovo tudi. 

... DA bo še pred volitvami usta
novljena Tiajbolj tipična slovenska 
stranka LZSS (Ljudožerska stranka 
Slovenije). Njena predvolilna obl
juba bo uresničitev očitnih teženj, da 
bi se Slovenci med seboj najraje 
požrli. 

... DA država gradi pokojninske 
stebre. Na njihov vrh bodo obesili po
kojninske blagajne, da bodo sedan
jim in bodočim upokojencem čim 

iosegljive. 
. DA mwgi kritizirajo cestarje, 

da niso dovolj hitro in učinkovito 
očistili zasneženih cest. Kritiki doda
jajo prošnjo, če bi lahko v bodoče ob 
cestah posadili še zvončke in troben-
tice, da bi se vozniki počutili čim bolj 
pomladno. 

... DA je v mestu večen špetir, kdo 
naj očisti poti pred zgradbami. 
Vaščani jim sporočajo, da je pri njih 
to po vsem jasTw: vsak pred svojim 
pragom. 

... DA so župani nekaterih občin 
sklenili zavarovalno koalicijo. Pred 
snegom na svojih cestah so se zavaro
vali pri zavarovalnici, ki jamči, da 
bodo ceste do aprila popolnoma kop
ne, sicer bo plačala visoko odškodni
no. 

... D A je sicer država zimi odredila 
štirimesečni rok -od IS. novembra do 
15. marca. Zunaj teh datumov niti 
pod razno ne more biti zimskih raz
mer. In država je postala bog. 

VIDI SE ... 
... DA je njegova žlahtna visokost 

prišla lastnonožno v gostilno in zah
tevala ded letošnjega, da se prepriča, 
ali je res tako dober, kot ga hvalijo 
jahalci. 



KULTURA, IZOBRAŽEVANJE 
TEDNIKOVA KNJIGARNICA 

Male živali - velika slikaniia 
Male živali ]e naslovljena 

odlična avtorska slikanica pi
sateljice, pesnice in ilustrator-
ke Liiijane Praprotnik Zu
pančič, ki si je za svojo najno
vejšo knjižno izdajo nadela 
duhovit psevdonim Lila Prap. 
Avtorica je domala desetletje 
prisotna med najmlajšimi bral
ci, saj objavlja besedila in 
ilustracije v številnih revijah za 
otroke (Ciciban, Cicido, nekoč 
Kurirček, zdaj Kekec, PIL, Ga
leb. ..) ter je leta 1993 izdala 
Zgodbe in nezgodbe (ilustra
cije Bori Zupančič) v zbirki Za-
pik založbe DZS, leta 1995 
uganke To je... (ilustracije Jel
ka Godec Schmidt) v zbirki za 
najmlajše ljubitelje knjig 
Čebelica založbe Mladinska 
knjiga. 

Avtorica je sicer arhitektka, 
zato ne preseneča, da se je lo
tila tudi ilustriranja. Tako je le
tos izdala dve avtorski knjigi: 
Resnične pravljice in pripo
vedke (Ljubljana: Mladika, 
1999, zbirka Trepetlika; 28) in 
že omenjene Male živali. 
Slednje so Lilijani Praprotnik 
Zupančič prinesle Smrekarje-
vo priznanje na letošnjem 4. 
bienalu ilustracije v Ljubljani, 
avtorica pa se je uspešno 

predstavila tudi na lanskem 
knjižnem sejmu v Bologni. 

Male žival! so namenjene 
predšolskim otrokom in so 
tudi imenitne za pn/o branje, 
saj so šaljive štirivrstične pes
mice, natisnjene z velikimi tis
kanimi črkami in so simpa
tično preproste. Knjiga velike
ga formata ima štirinajst 
dvostranskih ilustracij s štiri
najstimi pesmicami. Te 
predstavljajo male živali, ki jim 
odrasli radi rečemo mrčes. 
Plesalec je suha južina, Polo-
nica Pika je pikapolonica iz 
Škofje vasi, v pesmici Malica 
je glavni molj Oto, Družabna 
dama je glista Krista, 
Knjižničarka{\) ni nihče drug 
kot uš Agata, pajek Berta je 
Nevesta iz Novega mesta, bol
ha Adolf iz Gornjih Laz je dat 
Oglas v časopis, koloradski 
hrošč Herman UIrik Kolorado 
je Vitez, Lovec je klop Črtomir 
iz Bovca, trot Lenart je 
Modrec, vešča Meta daje Nas
vet nevedni vnučki, lesni črv je 
Mojster, mravlja Pavlja iz 
Sežane je Pastirica in Plesalka 
je kresnička Lučka z Jesenic. 

• Male živali prinašajo likovno 
in besedno svežino med slo
venske ustvarjalce za mlade 
bralce. Hudomušnost in prava 
mera humorja sta odliki avtori
ce, ki ju enako uspešno upo
rablja na besednem in likov
nem področju. 

Knjige Liiijane Praprotnik Zu
pančič si že lahko izposodite v 
mladinskem oddelku 
Knjižnice Ivana Potrča, kjer 
vas pričakujemo vsak dan od 
osme do devetnajste ure, ob 
sobotah pa do dvanajstih. 

FILMSKI KOTIČEK 

Generalova hii 
(The General's Daugliter) 

Tema: ženske v vojski. Stališče slovenske 
vojske: Le kdo jih potrebuje? Stališče malo na
prednejših Američanov: Nategni jim živce, če 
ne, bodi z nategovanjem konkretnejši. In kaj bi 
k delikatni temi rekli vi? 

V vojaški bazi se zgodi krut umor, žrtev pa ni 
nihče drug kot hči generala. Primer prevzameta 
vojaška preiskovalca (John Travolta in Madelei-
ne Stovve) in odkrijeta, da sledi vodijo sedem let 
nazaj, v čas dekletovega vojaškega šolanja. 
Vse kaže, da temačna preteklost skriva pravi 
vzrok smrti generalove hčere... 
Vsebina filma je taka, da vas bo prikovala na stol 
in dobri dve uri bosta švignili mimo. Tu ne gre le 
za preiskavo umora, pač pa je zanimivejše pos
topno spoznavanje žrtve, saj imamo občutek, da 
se počasi odstirajo tančice, ki zakrivajo resnico 
o njenem umoru. Skratka, spomnite se, kako 
smo spoznavali pokojno Lauro v nadaljevanki 
Twin Peaks, le da njene smrti ne preiskuje 
čudak, pač pa vojak. Zraven tega umora ne zag
reši demon, pač pa tiči vzrok njene smrti v letih 
študija na West Pointu. Le kateri zločin se ji je 
zgodil takrat, ki je še hujši od posilstva? Dovolite 
Johnu Travolti, da odkrije to za vas. 
Saj res, se še spomnite Johna Travolte izpred 
dvajsetih let? Z zvončastimi hlačami in briljanti-
no v laseh nas je popeljal v vročico sobotne 
noči. In sedai? Na srečo je od takrat že dodobra 
spremenil svoj stil, oprijeto obleko je v tem fil
mu zamenjal za uniformo, že dolgo tudi upo
rablja drugi utrjevalec za lase. Zraven tega so 
njegove sedanje vloge zrele, saj Travolta izžare
va moč in zaupanje, zato nikar ne mislite, da je 
čas njegove slave že prešel - Travolta je 
mogočnejši kot kdajkoli. 
Posilstvo, grozljivi prizori in ne nazadnje umor-
to prav zares ni film za tiste s slabim želodcem. 
Je pa za tiste, ki uživajo v dobrem filmu. 

Nataša Žuran 

PTUJ / JAVNA PREDSTAVITEV PROJEKTA NOVE PTUJSKE GIMNAZIJE 

Novo gimnaziia bo odprta šola 
v Narodnem domu v Ptuju je bila 19. novembra javna predstavi
tev projekta gradnje nove gimnazije, ki so ga podrobneje 
predstavili vodja projekta Janko Zadravec, univ. dipl. ing. arhi
tekture, dvakratni Plečnikov nagrajenec, direktor Šolskega 
centra Ptuj Branko Kumer, ravnateljica gimnazije Meta Pukla-
vec (tudi predsednica odbora za gradnjo), župan mestne občine 
Ptuj Miroslav Luci in podžupan Milan Čuček (nekateri med nji
mi so tudi člani gradbenega odbora) ter predstavnik izvajalca 
del SCT Ljubljana Branko Mudrinič, vodja projektov za severov
zhodno Slovenijo, ki je ob tej priložnosti tudi optimistično na
povedal, da bo gradnja nove ptujske gimnazije končana do 
začetka novega šolskega leta 2000/2001 (pogodbeni rok je 30 . 
november 2000) in da bo odprtje potekalo v lepem vremenu pri 
28 stopinjah Celzija za razliko od petkovega obilnega sneženja, 
ki je zdesetkalo udeležbo na javni predstavitvi tega izredno po
membnega razvojnega projekta. Ptujčanom se je skupaj z 
Urošem Fonovičem, univ. dipl. ing., ki bo skrbel za konkretno 
izvedbo projekta, zahvalil za ponovno zaupanje. 

Novo ptujsko gimnazijo bodo 
zgradili na ozki dolgi parceli 
med šolskim centrom in poto
kom Grajeno. Razbremenila bo 
sedanjo izredno prostorsko stis
ko ptujskega šolskega centra, ki 
je bil zgrajen za 1800 dijakov, 
t renutno pa jih je v njem že 3400 
(pa to število še raste za razliko 
od drugih delov Slovenije, kjer 
se število dijakov zmanjšuje), in 
omogočila normalne razmere za 
delo novim generacijam 
ptujskih srednješolcev ter 
uvedbo nekaterih višjih oziro
ma celo visokošolskih projek
tov, kot je povedal direktor ŠC 
Ptuj Branko Kvuner. V novi 

gimnaziji bo 28 oddelkov za 780 
dijakov, ob šolskem-učilniškem 
delu jo sestavljata tudi velika te
lovadnica in večnamenska kul
turna dvorana s 400 sedeži, ki jo 
bo lahko s pridom izkoriščalo 
tudi mesto. Po 10. decembru naj 
bi bilo tudi znano, ali bo prišlo 
do širitve objekta v njegovem 
športnem delu, za kar si zlasti 
prizadeva ptujska športna 
javnost. 

Brez šolske in pisarniške opre
me bo gradnja nove ptujske 
gimnazije stala milijardo 285 
milijonov tolarjev. V ta znesek 
je zajeta tudi tehnološka oprema 
prostorov. Na dveh in pol hek

tarih površine bodo zgradili 
skupaj 6500 m^ prostorov. Po
membno pa je, da bo do novega 
šolskega leta 2000/2001 zgrajen 
celoten objekt, tudi telovadnica. 
V končni fazi projekta je predvi
dena tudi ureditev prostora 
prek Grajene, kjer naj bi uredili 
športna igrišča in nova parki
rišča. 

Janko Zadravec, vodja projek
ta gimnazije, je povedal, da so 
projekt ptujske gimnazije zas
novali kot odprto šolo, ki ne bo 
zaprta v svoje zidove in ki bo de
jansko živela od jutra do večera. 
Celoten koncept šole je takšen, 

da so lahko vse površine ak
tivne. Poleg pouka se bo v njej 
dogajalo še marsikaj. "V mar
sičem smo prerasli normative, 
ki niso več čisto evropski, 
prepričan sem, da bomo gimna
zijo uspeli realizirati na tak 
način, da bo primerljiva z vsako 
sodobno evropsko šolo," je še 
povedal arhitekt Janko Zadra
vec, Plečnikov nagrajenec. 

M G 

Janko Zadravec, univ. dipl . 
ing. arhitekture, vodja pro
jekta ptujske gimnazije 

Branko Mudrinič, vodja pro
jektov SCT za vzhodno Slo
venijo: "Novo ptujsko gimna
zijo bomo zgradil i do začetka 
novega šolskega leta 
2000/2001!" 

Foto: Črtomir Goznik 

PTUJ / OD LETOS NA GIMNAZIJI NEMŠKA JEZIKOVNA ŠOLA 

Henška lezikttMna diploma -
iertifikat za telo življenje 
Na torkovi tiskovni konferenci na ptujski gimnaziji so predsta
vili nemško jezikovno diplomo - mednarodno veljaven izpit s 
trajno veljavnostjo, ki so ga začeli izvajati kot ena od štirih 
srednjih šol v Sloveniji (poleg I. in II. gimnazije Mribor ter 
gimnazije Bežigrad, novomeška pa se na to še pripravlja) v šols
kem letu 1999/2000. Za praktično izvedbo so potrebovali dobra 
tri leta, saj mora šola izpolnjevati nekatere reference. Od sep
tembra lani na ptujski gimnaziji dela tudi programska učitelji
ca Marina Benkhardt, ki ji je naložena skrb za pripravo in potek 
izvedbe nemške jezikovne diplome. Zanjo se je odločilo dvajset 
dijakov, ki obiskujejo četrti letnik. 

Pisni del izpita bodo opravljali 
1. in 2. decembra na vseh šolah 
po svetu sočasno, ustni del pa 
20. januarja 2000. Izpitne naloge 
za ustni in pisni del dobijo šole 
iz centrale v Kolnu. Prvi dan 
izpita bodo dijaki pisali esej na 
določeno oziroma prosto temo, 
na voljo bodo imeli 210 minut , 
drugi dan pa bo potekalo pre
verjanje bralnih in slušnih 
spretnosti in poznavanja slovni
ce. Ustni izpit predstavlja glo
balno preverjanje komunika
tivnih spretnosti na temo, ki jo 
vsak dijak predstavi kot projekt. 

Uspešno opravljen izpit jim bo 
omogočil pridobitev medna
rodnega certifikata o znanju 
nemškega jezika, ki jim bo v po
klicni karieri služil kot dokazilo 
o aktivnem znanju nemškega je
zika. Kot je na predstavitvi, na 
kateri so sodelovale profesorice 
nemškega jezika na ptujski 
gimnaziji Slavica Bratuša, 
Dobr inka Voršič Rajšp, Marina 
Benkhardt in Melani Centrih, 
poudarila slednja, je največja 
vrednost nemške jezikovne dip
lome v tem, da je brezplačna, 
tisti, ki se bodo odločili za študij 

v tujini, pa bodo oproščeni tudi 
uvajalnega tečaja nemškega jezi
ka v trajanju od 400 do 500 ur. 
Nemška programska učiteljica 
Marina Benkhardt je pohvalila 
znanje nemškega jezika dijakov 
na ptujski gimnaziji, predvsem 
pa jo je presenetilo to, da v pri
merjavi z drugimi govorijo brez 
akcenta. 

Na dan tiskovne konference je 
ptujsko gimnazijo obiskal tudi 
Helmut Sauermann, svetovalec 
in referent iz ZR Nemčije, ki 
dela na Zavodu RS za šolstvu in 
je hkrat i pobudnik in vodja pro
jekta nemške jezikovne diplo
me. 

M G 

Profesorice nemškega jezika na ptujski gimnaziji (od leve): 
Slavica Bratuša, Dobrinka Voršič Rajšp, programska učitelji
ca Marina Benkhardt in Melani Centrih. Foto: Kosi 



PO MAŠIM KRAJIH 
PTUJ / ŽENSKI VEČER Z ERIKO MIHELAČ 

Z o uspeh s e f e v r e d n o potrudiH 
Gostja novembrskega ptujskega ženskega večera je bila Erika 
Mihelač, direktorica Ptujskih pekarn in s laščičarn. Bil je to 
eden najzanimivejših ptujskih ženskih večerov, ki je postregel 
s podatki o tehnološkem in siceršnjem razvoju nekega podjet
ja, ki je danes na sedmem mestu med slovenskimi pekarnami, 
ter s podatki o uspešni poklicni poti ženske, ki je dobro vede
la, kaj je njen izziv in za kaj se je v resnici vredno potruditi. 
Čeprav bi se lahko že upokoji la, je na željo kolektiva ostala, 
ostala pa je tudi zato, ker je pred njo še neuresničen izziv -
ureditev sodobne mestne s laščičarne. Njeno znanje in 
izkušnje pridno uporabljajo tudi v celjskem Klasju; tako sta 
se namreč podjetji dogovorili, ker to podjetje izgrajuje progra
me, ki bodo slej kot prej zanimivi tudi za ptujske peke. 

Pot do uspešne poklicne kariere 
Erike Mihelač, ki je že 15 let direk
torica Ptujskih pekam in ena red
kih, ki še vztraja v ptujskem go
spodarstvu, je bila vse prej kot 
lahka. Tudi zato ker se morajo 
ženske za uspeh bolj truditi kot 
moški. Njena prva zaposlitev je 
bila v ptujski E)elti, kjer je pričela 
delati leta 1962. Osem let je delala 
v račimovodstvu; zelo je hvaležna 
takratni direktorici, ki ji je dala ve
liko, sama pa je znala novosti spre
jemati z odprtimi rokami. Ko se je 
začelo govoriti o priključitvi z La
bodom, se je zbala, da bo zaradi 
krčenja delovne sile postala odveč, 
in se je odločila, da zamenja 
službo. Odšla je na Perutnino. V 
tem času je končala prvostopenjski 
študij na VEKŠ, na drugi pa je 
omagala tik pred zaključkom. V 
novem okolju je ostala 14 let, ko pa 
ni več videla izzivov, se je odločila, 
da bo delovno okolje ponovno za
menjala. Leta 1984 so iskali nove
ga direktorja pri pmjskih pekih. 
Odločila se je poizkusiti, ker pa so 
bili to časi, ko so direktorje izbirali 
z velikim vplivom politike, je 
odšla na OK SZDL, jim predstavi
la svoje želje, in ko so spoznali, da 
misli resno, so jo podprli. Podjetje 
je bilo v tistem času tik pred ukre
pom družbenega varstva, odnosi 
so bili skrhani... Peki je niso spre
jeli z odprtimi rokami, prepričani 
so bili, da jo je delegirala politika. 

"Ker pa je to bila moja želja, sem 

se morala toliko bolj dokazovati, 
šele po petih, šestih letih so se 
stvari pričele bistveno spreminjati. 
Že prvi dan v novem okolju se je 
pričel s problemom, s katerim sem 
se odločno spopadla, prav tako z 
vsemi izzivi na tehnološkem po
dročju. Koliko jim je bilo do poso
dobitve, pove podatek, da so dve 
leti pred mojim prihodom kupili 
novo peč za peko kruha, a so jo 
pustili kar na dvorišču. Prvo in
vesticijo smo izvedli že kmalu po 
mojem prihodu, lotevali smo se jih 
načrtno. Ko smo izvedli eno, smo 
se preselili na novo lokacijo. V teh 

letih smo uspeli obnoviti in poso
dobiti vse naše pekarne, preseliti 
upravne prostore na Rogoznico, 
kjer je centralna pekarna, prav 
tako smo na to lokacijo preselili 
slaščičarski obrat, uredili pa smo 
tudi šest mini pekam. Čeprav sem 
bila vedno proti vlaganjem v zido
ve, smo morali opraviti tudi to 
fazo, da smo lahko izvedli tudi 
tehnološko posodobitev. Ob mo
jem prihodu so bile namreč vse 
peči dotrajane, kurili so še s pre
mogom in drvmi. 

Danes so Pmjske pekarne med 
najsodobnejšimi v Sloveniji v 
tehnološkem pogledu z računal
niško vodenimi stroji za celotno 
pekovsko proizvodnjo. Včasih 
smo za dnevno proizvodnjo žemelj 
potrebovali 14 delavcev, danes so 
potrebni le trije. Dnevna proiz
vodnja skupaj znaša 18 do 20 ton. 
Zadovoljni smo, da smo se kljub 
konkurenci uspeli obdržati tako 
visoko in da se naša proizvodnja 
ne zmanjšuje, čeprav so tudi pred 
nami izzivi v p)ovezovanju. Tehno
loška posodobitev je v končni fazi 
lahko prinesla tudi boljše pogoje 
za delo naših pekov in boljše oseb
ne dohodke. Izgradnja hladilnic je 
omogočila, da marsikatero stvar 
dopoldne pripravimo, spečemo pa 
popoldne. Do konca leta bomo v 
trinajstih trgovinah namestili 
konvekcijske peči, ki bodo omo
gočale, da bodo zamrznjene proiz
vode glede na potrebe lahko sproti 
spekli," je še povedala Erika Mihe
lač, ki je prepričana, da se je za 
uspeh vredno potruditi. 

Ureditev nove velike mestne 
slaščičame na lokaciji bivše Pemt-
ninine prodajalne v Lackovi, kjer 
že imajo majhno slaščičamo, pa je, 
kot že rečeno, njen izziv, ki ga želi 
dokončati. Projekt je še v dodelavi, 
največ težav pa imajo trenutno z 
zagotovitvijo prodaje skozi okno, 
poleti pa želijo urediti tudi poletno 
teraso. Bo mesto končno le spoz
nalo, da potrebuje tudi takšen lo
kal? 
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Er ika M i h e l a č , d i r e k t o r i c a 
P t u j s k i h p e k a r n in 
s l a š č i č a r n . Fo to : K o s i 

PTUJ / OPTICARKA MARIJA KUHAR Z DIPLOMO ZA 
VRHUNSKO ZNANJE 

Znanie - a&malor razvofa 
Devet optikov, članov Obrtne zbornice Slovenije, med njimi 
tudi ptujska optičarka Marija Kuhar, si je pred kratkim pri
dobilo za višji tehnični šoli za optometrijo v Hal lu pri Inns-
briicku v Avstriji spričevala iz optične stroke. Gre za spričeva
lo, ki j e v bistvu nadgradnja znanja o refrakciji (meritve ostri
ne vida), iz katere so izpit slovenski optiki na tej šoli opravili 
že pred tremi leti . Oba izpita sta skupaj po zahtevnosti in 
obsežnosti povsem zadostna za bodoči mojstrski naziv optika 
v Sloveniji. Slovenski optiki z obema izpitoma so s tem izo
braževanjem naredili velik strokovni korak, ker je optika stro
ka, ki zahtevata nenehno učenje in izpopolnjevanje. Predvsem 
pa je pomembno to, da z obema omenjenima spričevaloma 
slovenski optiki lahko delajo kjerkoli v Evropski uniji, pri nas 
pa še nista priznana. 

Marija Kuhar se je za optičarko 
izučila leta 1969, dolga leta pa je 
nato delala v Ghetaldusu, edinem 
tovrstnem podjetju v tistem času z 

mrežo po celi Jugoslaviji. Šest let 
kasneje je opravila izpit za visoko 
kvalifikacijo očesnega optika v Za
grebu. Med dolgolemim delom si 

je prislužila vrsto priznanj za kva
litetno delo, tudi zato se je s 
težkim srcem leta 1993 odločila za 
samostojno pot. Prvo obratovalni
co je imela v Kidričevem, kmalu 
pa se je preselila v Ptuj, v Zeleni-
kovo ulico, kjer je še danes. 

Želja po izpopolnjevanju v stro
ki jo je pripeljala v avstrijsko višjo 
šolo za optometrijo. Izobraževanja 
v sklopu Dmštva optikov Sloveni
je se je udeležila majhna skupina 
slovenskih optikov, zavleklo pa se 
je na daljši čas. 'Tovrsmo izo
braževanje ni bilo lahko, saj je po
trebno poznati anatomijo, fiziolo
gijo in patologijo očesa. Potekalo 
je v dveh delih z večkramim prak
tičnim usposabljanjem . V tujini 
smo se optiki morali izobraževati 
tudi zato, ker dosedanji domači 
učni programi tovrstnega izo
braževanja niso omogočali. 
Uspešne reztiltate je doseglo le 
majhno število strokovnjakov naše 
dejavnosti, le devet, saj za uspešno 
in vamo nošenje kontaktnih leč 
nista dovolj le boljša kakovost in 
novi materiali, temveč tudi visoka 
usposobljenost. Strokovnjaki za 
kontaktno optiko si morajo prido
biti znanje o prilagajanju proizvo
dov, obdelavi in modifikaciji kon
taktnih leč. Z boljšim znanjem je 
strankam zagotovljena predvsem 
prijetna, vama in dolgoročna upo
raba tovrsmih izdelkov," je med 
drugim povedala optičarka Marija 
Kuhar po vrnitvi iz Innsbriicka. 

V optiki Kuhar za stranke dela 
tudi okulistična sltižba, ki jo 
opravlja očesna zdravnica Brigita 
Cvetko. 

M G 
Mar i ja K u h a r s e Je za p o k l i c o p t i č a r k e i z u č i l a p r e d t r e 
zni d e s e t l e t j i . Foto : Č r t o m i r G o z n i k 

PTUJ / GRADNJE SLAVIJO 50-LETNICO 

Med naiusffešneišjmi 
v Gradisovi verigi 
Ker med letom zaradi gradbene sezone za praznovanje niso 
imeli časa, so v gradbenem podjetju Gradis-Gradnje Ptuj 50-
letnico podjetja proslavili v petek, 19. novembra, v viteški dvo
rani ptujskega gradu. 

Novozapadli sneg, ki je ta dan 
Slovenijo skoraj zadušil, je sicer 
mnogim gostom in poslovnim 
parmerjev, predvsem iz drugih 
krajev domovine, preprečil, da bi 
prišli, tiste, ki pa so se kljub vsemu 
prebih do Ptuja, je z veseljem poz
dravil direktor podjetja Ljubo Ci-
merman, se zahvalil županu Mi
roslavu Luciju za plaketo mestne 
občine Ptuj, ki so jo ob občinskem 
prazniku podelili podjetju, ter po
vedal, da so v Gradnjah v petih de-

setietjih gradili, adaptirali, rekon-
stmirali in vzdrževali objekte na 
širšem ptujskem območju, po vsej 
Sloveniji in tudi v tujini. 

Današnje gradbeno podjetje 
Gradiš Gradnje Ptuj, dd. , je bilo 
ustanovljeno leta 1949 z 12 zapos
lenimi, skromno pisamo in nekaj 
ari zemljišča. Začeli so z manjšimi 
gradbenimi deli, popravili in 
vzdrževanjem zgradb, danes pa 
gradijo vse vrste objektov, 
predvsem visokih gradenj. V pet
desetih letih so doživeli številne 
statusne spremembe, število za
poslenih je raslo in padalo, največ 
jih je bilo 320, nihala je tudi njiho
va uspešnost. Med različnimi dej
avnostmi so se ukvarjali s slikar-
sko-pleskarsko, parketarsko, kam-
noseško-teracersko, pred kratkim 
so ukinili mizarsko, tako da se 
ukvarjajo le še izključno z gradbe
no dejavnostjo. 

Ob nekaj neuspelih poskusih 
združevanja uvrščajo med po
membnejše dogodke v zgodovini 
razvoja podjetja pristop v sistem 
Gradiš leta 1975. Samostojno ali 
samo z delovno silo so opravljali 
dela na objektih Gradisa v Porto
rožu, Krškem, na Jesenicah, v 
Mavčičah, Celju, Žalcu, na Rav
nah, v Mariboru, na Sladkem 
Vrhu, Kidričevem, Bovcu, na tu
jem pa predvsem v Nemčiji in Ira
ku. 

Ena pomembnih posebnosti 
podjetja je sanacija spomeniško 
zaščitenih zgradb, gradov, cerkva 
in poškodovanih objektov. 
Upešno so prebrodili krizna in 
celo kritično obdobje ob koncu 
osemdesetih in v začetku devetde
setih let, ko je šlo za biti ali ne biti. 
Bili so meseci, ko so lahko 
izpačevali le do 65 % osebnih dos-
hodkov. Leta 1995 so v uspešno 
opravili lastninjenje in danes je 
podjetje privatizirano kot delniška 
družba 120 delničarjev, brez 
državnih skladov in PID-ov. Pos
lovanje je zadnja leta spet pozitiv
no in uspešno, tako da lahko ob
navljajo tehnološko opremo. 

Danes je v podjetju zaposlenih 
150 delavcev, ki dosegajo letno 
realizacijo od 1,5 do 2 milijardi to
larjev. Leto 1998 je bilo izjemno 
uspešno, saj so izvajali dela na veli
kih projektih, kot so blok s trgov
skim delom v Ptuju, športna dvo
rana v Gorišnici, center Pošta v 
Ptuju in drugo. Takšen obseg 

proizvodnje, to je 2 milijardi tolar
jev, ki jih uvršča v mestni občini 
na peto mesto, bo kmalu zelo težko 
ponoviti. Lani so dosegli tudi 28 
milijonov čistega dobička in toliko 
ga pričakujejo tudi letos, čeprav 
kljub veliki angažirnosti niso izva
jali velikih projektov. Razdroblje
ni so na 35 srednjih in manjših 
gradbiščih, okoli 25 odstotkov ur 
pa so opravili na popotresni obno
vi Posočja. 

Ena najpomembnejših investi

cij, ki so jo pred kratkim končali, 
je Mali grad v Ptuju, kjer domuje 
ptujska knjižnica Ivana Potrča. 
Ker prostori še niso opremljeni in 
ker knjižnici za to zmanjkuje sred
stev, so se odločili, da ob 50-let-
nem jubileju prispevajo knjižnici 
500.000 tolarjev za nabavo opreme. 
Darilni ček je direktor Ljubo Ci-
merman izročil ravnateljici 
knjižnice Lidiji Majnik. V imenu 
občanov mestne občine Ptuj se je 
za 50-letni prispevek k razvoju 
gradbeništva v ptujskem in slo
venskem prostom za številne pos
lovne in stanovanjske zgradbe, 
šole, vrtce, bencinske servise in 
dmge stavbe delavcem Gradenj za
hvalil župan mesme občine Mi
roslav Luci in dodal, da je pono
sen na takšno gradbeno operativo. 

Direktor uprave Gospodarsko 
interesnega združenja Gradiš iz 
Ljubljane Tone Zaletelj je ob čes
titkah poudaril, da sodijo ptujske 
Gradnje med 12 poslovno naju
spešnejših v verigi Gradisovih del
niških družb in podjetij. Čestit
kam ob jubileju se je pridružil 
predsednik Območne obrtne zbor
nice iz Ptuja Jože Milošič in slavl-
jencem izročil spominsko darilo. S 
pesmijo pa so ob zlatem jubileju 
delavcem Gradenj čestitali tudi 
pevci komomega moškega zbora 
Ptuj pod dirigentskim vodstvom 
Franca Lačna. 

Tekst in foto: 
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PQ NAŠIH KMAJIH 

SV. A N D R A Ž V S L O V E N S K I H G O R I C A H / PRAZNOVALI BODO PRVI OBČINSKI PRAZNIK 

JCe v ptvem lo f v z a 6 6 mUiionov ntuloib 
Pri Sv. Andražu bodo lionec tedna praznovali p n i občinski 
praznik. Praznovali bosta tako mlada občina kot leta 1756 us
tanovljena župnija, posvečena sv. Andražu. Prireditve bodo 
pričeli s slovesnostjo s kulturnim programom in družabnim 
srečanjem že v soboto, v nedeljo pa bo pri farni cerkvi že po 
tradiciji "žegnanje" z blagoslovom obnovljene cerkve. 

Pri Sv. Andražu so prepričani, 
da jim samostojna občina prinaša 
več prednosti, kar dokazujejo tudi 
naložbe v zadnjem letu. Novi kilo
metri asfaltiranih cest, vodovod v 
Drbetincih in izglasovani sa
moprispevek za gradnjo šole z 
vrtcem ter večnamensko telo
vadnico so gotovo mejniki, o kate
rih se bo v prihodnjih dneh še go
vorilo. Kot o načrtih in možnos
tih, ki jih tudi županu Franci ju 
Krepši ne manjka. Kjer je volja, je 
tudi uspeh, pravijo. 

TEDNIK: Sv. Andraž je mlada 
občina. Kako bi jo predstavili? 

Franci Krepša: "Naša občina 

meri 17,6 kvadratnih kilometrov, 
od tega 12 kvadratnih kilometrov 
kmetijskih površin, ostala so pozi
dana območja in nerodovitne 
površine oziroma gozdovi. 
Občina šteje 1312 prebivalcev. 
Večina prebivalstva se ukvarja s 
kmetijstvom. Možnosti razvoja se 
kažejo tudi skozi vse višjo 
izobrazbo občanov, saraozaposlo-
vanje v kmetijstvu, kjer mislim 
predvsem perspektivnejše de
javnosti, kot je vrtnarstvo. Na 
občini imamo dva zaposlena, ta
jnika, ekonomista Jožefa Kocuva
na in računovodkinjo Stanko 
Kosi, občinski svet pa šteje 7 čla

nov. Delujejo vsi potrebni odbori 
tako za gospodarstvo kot negospo
darstvo, doslej pa so bili sprejeti 
tudi že vsi akti, potrebni za delo
vanje občine." 

TEDNIK: Kaj ste doslej že us
peli postoriti v mladi občini? 

Franci Krepša: "V letu 1999 
občina razpolaga s 110 milijoni 
tolarjev proračunskih sredstev. 
Najprej smo obnovili občinske 
prostore v vrednosti treh mihjo-
nov tolarjev, uspeli posodobiti 
ceste Rjavci - Slavšina in Mala Gi-
bina v dolžini 1,5 kilometra, kar 
nas je stalo 22 milijonov tolarjev. 
Smo pa že proti koncu del iz
gradnje vodovoda Drbetinci - Vi-
tomarci, kar je največja letošnja 
naložba in znaša 33 milijonov to
larjev. V prvem letu nam je uspelo 
dokončati še mrliško vežico v 
vrednosti treh milijonov tolarjev 
ter še več manjših projektov v 

skupni vrednosti okoli 5 milijo
nov tolarjev. Vse naložbe so sku
paj vredne okoli 66 milijonov. 
Omenim naj še, da nam je okoli 20 
milijonov tolarjev sredstev uspelo 
pridobiti preko razpisov od držav
nih ministrstvev." 

TEDNIK: Kaj pa vas čaka v 
bodoče? 

Franci Krepša: "Čaka nas še ve
liko dela. Ocenjujem, da bo 
občinski proračun drugo leto 
večji za okoli 10 milijonov tolar
jev. Okoli 50 odstotkov teh 
sredstev bo namenjenih za redno 
financiranje vseh institucij, še 
marsikaj pa bo treba postoriti na 
področju infrastrukture. V letu 
2000 moramo dokončati projekte 
za gradnjo nove šole, vrtca in 
večnamenske telovadnice. Mis
lim, da bomo prihodnje leto pos
tavili čistilno napravo, na katero 
bodo priključeni šola ter vasi 

Drbetinci in Vitomarci, saj je to 
eden izmed pogojev za gradnjo 
nove šole." 

TEDNIK: Kako daleč so poga
janja za pridobitev državnih 
sredstev za to gradnjo, za kar so 
se vaši občani odločili na ne
davnem referendumu? 

Franci Krepša: "Še enkrat bi se 
ob tej priložnosti zahvalil 
občanom, ki so podprli samopris
pevek. Še preden smo se prijavili z 
idejnimi projekti, smo se pogovo
rili na ministrstvu za šolstvo z 
vsemi državnimi sekretarji, ki 
pokrivajo ta področja, tako da 
upam, da ni vprašljiva uvrstitev v 
štiriletni termin financiranja os
novnega šolstva." 

TEDNIK: Pred časom ste svo
jo občino ocenili pozitivno. Os
taja vaše prepričanje enako? 

Franci Krepša: "Moje mnenje 
se ni spremenilo. Da je občina po
zitivna, kaže vrednost investicij, 
ki smo jih letos uspeli končati ali 
jih še končujemo. Zakaj se je v 
bivši občini Destrnik - Trnovska 
vas - Vitomarci tako malo vlagalo 
v KS Sv. Andraž, pa bi verjetno 
morali vprašati tiste, ki so bili ta
krat odgovorni za razporejanje 
občinskega proračuna - tako župa
na kot tedanje svetnike." 

TEDNIK: Mislite, da bodo vse 
novonastale manjše občine lah
ko same tako uspešne tudi v pri
hodnje ali bo potrebnega več po
vezovanja v smeri regionalizma? 

Franci Krepša: "Uspešnost 
manjših občin ne bi smela biti 
vprašljiva. Mislim, da se denar, ki 
se vrača manjšim, celo obogati z 
raznimi samoprispevki, tega pa za 
večje ali celo mestne občine ne 
moremo trditi. Regionalizem bo 
zagotovo ena izmed nalog v pri
hodnjih letih, rekli pa bi lahko 
celo, da se že povezujemo, kar do
kazuje ustanovitev skupne 
občinske uprave za vseh 15 novo-
nastalih občin iz stare ptujske 
občine, kjer že gre za povezovanja 
na nekaterih področjih." 

TEDNIK: Kakšna je vaša vizi
ja razvoja občine Sv. Andraž in 
Slovenskih goric nasploh? 

Franci Krepša: "Razvoj temelji 
na turizmu, kar bo ključno zlasti v 
prihodnjih letih, ko bo Slovenija 
intenzivneje vstopala v Evropsko 
unijo. Mislim, da bi se na našem 
območju počasi morali preusmer
jati v turizem, med perspek
tivnejše dejavnosti pa štejem še 
sadjarstvo in vinogradništvo, ter 
kot sem že dejal, vrtnarstvo." 

TEDNIK: Možnosti razvoja to
rej vidite v turizmu. Kaj že danes 
ponujate obiskovalcem? 

Franci Krepša: "Imamo dve tu
ristični kmetiji - pri Kapeli ter 
Marte in Albina Druzoviča, ki tu
ristom ponujata dobrote slovenje-
goriških kmetij, k razvoju 
bistveno pripomore tudi projekt 
vinskih cest in nedavni obisk ces
te, ki vodi skozi občino." 

TEDNIK: Vaši kraji so znani 
po številnih prostovoljnih 
društvih, med aktivnejša se 
uvršča kulturno-umetniško. 
Kako pa je z drugimi društvi? 

Franci Krepša: "Imamo okoli 
10 bolj ali manj aktivnih društev. 
Najaktivnejše in najmočnejše po 
številu članov je res kulturno-
umetniško društvo, ki ima več 
sekcij: dramsko, ta je pred krat
kim uprizorila otroško igro Mojca 
Pokrajculja, pevce in tamburaše. 
Imamo tudi gasilsko društvo, 
društvo vinogradnikov, društvo 
gospodinj in turistično društvo, v 
sklopu katerega delujejo še ljudski 
pevci in godci. Aktivno je tudi 
lovsko društvo in upam, da se bo 
to kmalu preoblikovano lovsko 
družino, za kar trenutno obstaja 
še nekaj ovir. Deluje tudi strelsko 
društvo in klub malega nogometa 
Vitomarci, ki dosega zavidljive re
zultate. V Slavšini pa se nogome
taši združujejo v svojem društvu 
Remous." 

TEDNIK: Konec tedna praz
nujete pri Sv. Andražu svoj prvi 
občinski praznik... 

Franci Krepša: "Mislim, da je 
prav, da obeležimo svoj prvi 
občinski praznik, saj je samosto
jna občina za te kraje velik uspeh. 
Želje so velike, vendar omejene s 
sredstvi, ki jih imamo na razpola
go. Žal je prepričanje številnih 
občanov takšno, da bi se moralo v 
enem letu postoriti skorajda vse. 
To seveda ni mogoče, zatrdim pa 
lahko, da se bomo potrudili, koli
kor bo mogoče." 

A n e m a r i K e k e c 

Sv . A n d r a ž iz z r a k a 

Ž u p a n o b č i n e Sv . A d r a ž 
F r a n c i K r e p š a 

P o s o d o b l j e n e c e s t e , v o d o v o d , k m a l u š e n o v a š o l a ... 





KULtURM^ IZOBRAŽEVANJE 
PTUJ / N O V I C A I Z E K O N O M S K E Š O L E 

Gostili radiiie iz ljubliane 
v petek, 12. novembra, je skupina šolskega radia Dino iz Eko
nomske šole na Ptuju gostila radijske kolege Srednje šole 
tehniških strok iz Ljubljane. Predstavili so se celotnemu šol
skemu centru s svojo radijsko skupino Delta. 

Okrog 9. ure je naša ekipa z 
mentoricama Danico Jerenec 
in Milico Selinšek pričakala 
fante iz Šiške z mentoricama -
profesoricama Marijo Mrovlje 
in Barbaro Lapajne na želez
niški postaji. V sejni sobi centra 
je sledil sprejem, nad katerim so 
bili gostje navdušeni, saj kot 
sami pravijo, česa takega niso 
pričakovali. Ravnateljica Eko
nomske šole Branka Regvat 
Kampl je zaželela, da bi se prija

teljstvo med šolama nadaljeva
lo. Nad tem predlogom smo bili 
vsi zelo navdušeni. Po pogostit
vi in kratkem spoznavnem kle
petu so si gostje ogledali ptujski 
tehnični studio. Vodja studia 
Mišo Potočnik jim je na kratko 
predstavil studijsko opremo in 
povedal nekaj besed o dejavnos
tih v studiu in izven njega, nato 
pa je prišel čas, na katerega smo 
že vsi nestrpno čakali. 

Gostje so začeli svojo 45-mi-
nutno oddajo, s katero so dija
kom Ekonomske šole popestrili 
turoben petek. Predstavili so 
svojo šolo, povedali nekaj besed 
o glasbi, ki so jo vrteli - bila je 
res dobro izbrana. Oddaja je 
uspela, čeprav je fante na 
začetku obhajala rahla trema ob 
dejstvu, da jih posluša več kot 
tisoč deklet, kljub temu da so 
dobri govorniki in se pred mi
krofonom v živo dobro znajde
jo. 

Sledilo je kosilo, ogled mesta 
in gradu. Ali lahko razumete, da 
so bili prvič na Ptuju? Mesto in 
seveda ljudje, mi, prijatelji, smo 
jih očarali, v prijateljskem duhu 
in dobri zabavi pa je čas prehi
tro minil. 

Petkov dan je bil samo nadal
jevanje druženja, ki smo ga 
začeli že spomladi na sejmu Vse 
za otroka v Celju. Tam smo se 
spoznali in imeli skupaj tr iurno 
oddajo v živo, na kateri smo 
tako eni kot drugi predstavili 
obe šoli, nekaj prostega progra
ma ter dejavnosti, ki so se takrat 
dogajale ne sejmu. 

V urah proti večeru smo imeli 
še nekaj prostega časa zase in ga 
preživeli na zabaven način: na
smejali smo se kaki šali, izmen
jali mnenja in se malo bolje 
spoznali. Okrog 20. ure smo se 
poslovili v želji in upanju, da se 
čimprej spet srečamo. 

Ozren Blanuša 

Ustvarjalci radijskih programov iz ptujske ekonomske šole in 
ljubljanske srednje šole tehniških strok z mentoricami in ravna
teljico 

PTUJ / M L A D I P E S N I K D A V I D B E D R A C 

Ustvarimle - večno 
Islran/e 
Sklad RS za ljubiteljske kulturne dejavnosti vsako leto pri
pravlja srečanje mladih pesnikov in pisateljev. Letos je bilo v 
Slovenj Gradcu. Med nagrajenci je bil tudi Ptujčan David Be-
drač, študent slovenščine na mariborski pedagoški fakulteti. 

David Bedrač pove, da mu na
grada pomeni veliko in da je v 
bistvu to neke vrste sprejem 
med prave profesionalne pesni
ke in pisatelje. 

TEDNIK: Kaj pomeni za vas 
ustvarjanje literature? 

David Bedrač: "To pojmujem 
kot dom, v katerega se lahko 
varno zatečeš in kjer razmišljaš 
o sebi, o eksistenci ljudi, o živl
jenju sploh, to pa me je zmeraj 
najbolj fasciniralo. Življenjska 
energija, ki se pojavlja v nešte
tih formah, ki se začenja z rojst
vom in prelomi v smrti, potem 
pa krene po novi poti neskočne 
spirale vesolja. Drobec na tej ne-
skočni poti sem tudi jaz. S svoj
im dojemanjem sveta in vesolja, 
ki je zame navišja struktura 

življenja, izražam samega sebe 
skozi pisanje. To mi je bilo zme
raj najbliže. Začelo se je pri šes
tih letih, se nadaljevalo skozi 
osnovnošolska leta, kjer sem s 
svojimi izdelki navduševal 
sošolce in občinstvo na raznih 
prireditvah; do pomembnega 
preloma pa je prišlo v gimnazij
skem obdobju, ko sem pričel ob
javljati prve tekste v gimnazij
skem in vašem časopisu, potem 
pa tudi vse več v revije širšega 
dometa. Sodeloval sem tudi pri 
zborniku Razokvirjena beseda, 
ki smo ga izdali ptujski gimna
zijci, in zborniku študentske 
poezije. Prejel sem nekaj nagrad 
in pohval raznih uredništev." 

TEDNIK: Pravite, da ustvar
janje pomeni večno iskanje. 
Ali nima to negativnega priz
voka za tistega, ki je izgubljen? 

David Bedrač: "Iskanje re
snično lahko razumemo dvo
plastno: po eni strani, da je člo
vek izgubljen, kar v današnjem 
svetu ne bi bilo nič čudnega, pri 
meni pa iskanje ne pomeni ne
gativnosti, temveč si prizade
vam za iskanje nekega višjega 
duševnega smisla, sreče, miru 

TEDNIK: Izdali ste tudi pe
sniško zbirko Neskončnost . . . 

David Bedrač: "Konec lan
skega leta sem pesmi, ki sem jih 
pisal v gimnaziji, objavil v svo
jem samozaložniškem prvencu z 
naslovom Neskončnost. Ljudje 
so zbirko dobro sprejeli, enako 
tudi literarni performance, ki je 
po besedah bralcev in kritikov 
odlična simbioza med poezijo in 

glasbo. Ukvarjam se tudi s krat
ko prozo in dramatiko." 

David Bedrač med drugim 
piše o erotiki in njegova pesem 
je bila izbrana za dobro erotično 
pesem. 

Mariia Slodniak 

David Bedrač: "Mladi avtorji 
moramo najprej zaupati sebi, 
da nas opazijo tudi drugi." 

VELIKA N E D E U A / P R O J E K T " Z D R A V V R T E C 

Spoznajmo gozd v feseni 
Vzgojno-varstvena enota Velika Nedelja skupaj z drugimi eno
tami W Z Ormož že drugo leto uspešno sodeluje v projektu 
Zdrav vrtec, katerega osnovni namen je oblikovati, uvajati in 
spodbujati zdrav način življenja v vsakodnevnih dejavnostih, 
delu in življenju vrtca za vse otroke, osebje, starše in obiskoval
ce. Projekt je zasnovan interdisciplinarno: zdravstveni delavci 
in strokovnjaki različnih strok tesno sodelujejo s prakso, kar 
daje projektu posebno vrednost. 

Aktivnosti v vrtcu Velika Ne
delja letos potekajo pod geslom 
Več gibanja za zdravje! Zraven 
rednih gibalnih vaj in vsakod

nevne aktivnosti, ki so jo naslo
vili Očka, mamica, razgibajta se z 
menoj že zjutraj.', vključujejo v 
projekt veliko poučnih spreho

dov v naravo, na katerih se otro
ci srečujejo z različnimi ljudmi 
(kmetovalci, lovci, fotografi, 
biologi, slikarji, vinogradniki, 
...), ki jim z veseljem pomagajo 
odkrivati skrivnosti narave. 

Kako je v gozdu jeseni, ko ze
leno listje dreves postaja rume
no, zlato rjavo in rdeče, pod ko
raki pa prijetno šelesti, ko dozo
rijo številni plodovi in se narava 
že kar očitno pripravlja na 
počitek, je zanimalo tudi skupi
no "sredinčkov", ki so se v gozd 
odpravili z vzgojiteljico Mileno 
Vrabič in pomočnico Zdenko 
Druzovič. Da je gozd dom živali 
(v pravljicah pa tudi škratov, vil 
in čarovnic), so zvedeli že iz 
knjig. Na sprehodu pa so tokrat 
spoznavali - svoji starosti pri
merno - raznovrstnost gozdne 
združbe. Ob pogovoru so nabi
rali že odpadle liste in plodove, 
izdelali odtis drevesnega lubja, 
za konec pa še mavčni odlitek 
srninega stopala. Tudi krožna 
pot, ki je vodila od vrtca do goz
da in nazaj, je bila za male rado
vedneže in dobre opazovalce 
polna zanimivosti. 

M o / a Botolln Vaupotli 

Dijakinje ormoške gimnazije 
so spoznavale delo arheolo
gov na Hajndlu 

Žižek. Dijakinje so se najprej 
seznanile z zgodovino raziskav 
sosednjih arheoloških najdišč v 
mikroregiji, z načinom odkritja 
najdišča Hajndl ob planirani 
gradnji odseka hitre ceste 
Ormož-Gorišnica ter s pri tem 
uporabljenimi raziskovalnimi 
metodami, kot so: topografija, 
sondiranja, georezistenčne me
ritve in podobno. Udeleženke 
tabora so raziskale 80 m^ povr
šine in pri tem spoznale vse faze 
dela - od izkopa in odkrivanja 
arheoloških ostalin z drobnim 
orodjem do skrbnega evidenti
ranja najdb na terenu in njihovo 
dokumentiranje. Odkrile so de
le dveh prazgodovinskih stavb, 
v katerih so našle fragmentirane 
ostanke keramičnih posod raz
ličnih namembnosti in kamnite 
žrmlje. Same so izrisale profile 
in tlorise odkritih objektov in 
opravile za to potrebne meritve. 
Odkrito gradivo so oprale in ga 
sortirale po različnih materia
lih. Sodelovale so pri izboru po
sebej karakterističnih najdb, ki 
bodo kasneje tudi izrisane. 

Terensko delo je tako zakl
jučeno, dijakinje pa čakajo na
daljnje raziskave, rezultate svo
jega dela nameravajo predstaviti 
na priložnostni razstavi v Or
možu v prvi polovici leta 2000. 

Brane Lamut Tudi gozdni rob ponuja budnim opazovalcem veliko zanimivosti 

O R M O Ž / M L A D I N S K I R A Z I S K O V A L N I A R H E O L O Š K I T A B O i - , 

- H A J N D L 1 9 9 9 

Dijoki spoznavoio delo arheologov 
v prvem tednu novembra sta 
Pokrajinski muzej Ptuj in 
Gimnazija Ormož oi^anizira-
la za dijake ormoške gimnazi
je raziskovalni tabor. Projekt 
je financirala Občina Ormož. 

Raziskovalno delo je pritegni
lo dijakinje Nino Podgoršek, 
Anito Kelenc, Jožico Lah in 
Katjo Golob, ki so se ob sodelo
vanju študentke arheologije Ve
sne Bandelj in mentorja kustosa 
arheologa Braneta Lamuta ude
ležile arheoloških izkopavanj, 
ki jih na Hajndlu pri Ormožu 
vodi kustos arheolog Ivan 

VITOMARCI / G L E D A L I Š K O S E Z O N O O D P R L I N A J M L A J Š I 

/Hof co Pokraiiulja za otroke 
Mladi vitomarški gledališčniki so prejšnjo nedeljo v drugo odi
grali otroško igro Mojca Pokrajculja. Za oder s ta jo po koroški 
ljudski pripovedki in istoimenski radijski igri Borisa A. Nova
ka priredila Valerija Ilešič in Milan Černel. 

Režiserka Valerija Ilešič je 
predstavo in odziv publike 
ugodno ocenila ter povedala, da 
so prejeli že nekaj ponudb za 
igranje; nastopili naj bi tudi na 
ptujski osnovni šoli Mladika. 
Ob izvrstni igri osnovnošolcev 
od 2. do 8. razreda, prijetnih 
kostumih in živopisni sceni igro 
Mojca Pokrajculja dopolnjujeno 
pripovedovalci, ki publiki po
jasnjujejo dejanja nastopajočih 
živali. V vlogi Mojce Pokrajcul-
je nastopa petošolka Martina 
Zadravec, vlogo lisice pa je 
izvrstno oddigrala sedmošolka 
Nina Žvarc. Odlični so bili tudi 
ostali: petošolec Mitja Vogrin -
volk, petošolec Jernej Firbas -
medved, četrtošolka Mateja Toš 
- srnjak, drugošolec Aljaž Re-
brec - zajec, tretješolec Andrej 
Toš - jež in miški - šestletna 
Anja in štiriletni Primož Ilešič 
ter pripovedovalci Milan Čer
nel, Jana Ilešič in Irena Toš. 

Zgodba o dobri Mojci in nje
nih živalskih prijateljih, v kate
rih je najti človeške lastnosti, je 

v dvorano vitomarškega gasil
skega doma obakrat pritegnila 
mnogo otrok pa tudi starejših. 
Amatersko gledališče ima nam
reč v Vitomarcih več kot 100-
letno tradicijo in lepo je, da so 
novo gledališko sezono odprli 
prav najmlajši gledališčniki. V 

prvi predstavi, izziv je bila tako 
za njih kot režiserko Valerijo 
Ilešič, so že izgubili začetniško 
tremo, besedila so se jim dobro 
vsedla v spomin, zato je 
pričakovati, da gledališkega 
življenja v Vitomarcih še ni ko
nec. Novo predstavo v teh dneh 
namreč že pripravljajo tudi sta
rejši Vitomarčani. Kaj pripravl
jajo, naj ostane še skrivnost. 

AK 

Sedmošolka Nina Žvarc (desno) v vlogi lisice je svojo vlogo odi
grala izvrstno in prepričljivo zavajala dobro Mojco Pokrajculjo 
(levo), ki jo je odigrala petošolka Martina Zadravec. 



OD TOD IN TAM 
PTUJ / ŠE O TEŽAVAH PIHALNEGA ORKESTRA | 

Glasba ni politika^ pri njej mora biti vse usUaienm 
Potem ko se je za Tednik o problemih Pihalnega orkestra Ptuj 
razgovoril njegov predsednik Ervin Hojker, je molk prekinil 
tudi dirigent prof. Anton Horvat. Z njim se je v našem ured
ništvu oglasil tudi njegov član Marjan Rogina, ki v orkestru 
igra saksafon. Sier pa je Roginova družinova tako ali drugače 
zapisana Pihalnemu orkestru Ptuj, v katerem igrata tudi sin 
Miha in hčerka Nina. Uvodoma sta povedala, da s i j e predsed
nik Hojker sicer trudil razpršiti meglo s kupa problemov, ven
dar mu ni uspelo. Dirigentov nastop za javnost je spodbudil 
tudi tretji zbor Zveze s lo \«nskih godb, k i j e bil 14. novembra v 
Mariboru in na katerem so se čudili problemom ptujskega pi
halnega orkestra. Predsednik zveze Ervin Hartman, ki je tudi 
dirigent Poštnega orkestra Maribor, se kar ni mogel načuditi , 
še manj pa mu je razum^ivo, da je ptujski pihalni orkester v 
takšnih flnančnih težavah, ko pa vendar ima za predsednika 
podžupana mestne občine Ptuj, žena enega od godbenikov pa 
je celo direktorica občinske uprave, ki ima tudi zelo vplivno 
vlogo pri proračunu. 

Najbolj pa je godbenike zmoti
la t.i. diferenciacija pri financi
ranju ptujskega pihalnega orke
stra. Dokument (dopis) o tem, 
ki so ga prejeli v Pihalnem orke
stru Ptuj, si je z zanimanjem og
ledal tudi Igor Peršak, 
pomočnik direktorja Sklada za 
ljubiteljsko dejavnost Slovenije, 
in zanikal, da bi ministrstvo za 
kulturo dalo tovrstna navodila 
za takšno financiranje. Anton 
Horvat je ob tem še poudaril , da 
bi morda odgovorne v mestni 
občini Ptuj (tiste seveda, ki za
deve ne poznajo) zanimalo, da 
število vaj in nastopov v resnici 
trikrat presega v "diferenciaciji" 
določen fond. 

Godbenike ob tem, da v inest-
ni občini Ptuj ne "priznavajo" 
njihovih stroškov za osnovno 
delovanje, bolijo tudi nekateri 
očitki. Tako je na pogovoru pri 
direktorici občinske uprave Li
ziki Vidovič, ki se ga je s strani 
orkestra udeležil podpredsed
nik Fanc Krabonja, bil izrečen 
očitek, da delovanje plesnega 
orkestra povzroča samo stroške 
in je brez pomena, čepr$v je 
dejstvo, da se ti ne pokrivajo iz 
sredstev pičle dotacije, ampak 
izključno s sponzorskimi 
sredstvi. "Delovanje plesnega 
orkestra samo popestri program 
pihalnega orkestra. (Tudi ptuj
ska javnost mu je zelo naklonje
na!) Jaz ne dobim niti tolarja za 
vodenje, pevci pa nastopajo za
radi prijateljskih odnosov le za 
povračilo potnih stroškov. 

včasih pa še tega ne dobijo. Res 
pa je, da nam plesni orkester 
prinese več sponzorskega denar
ja, ki ga sicer ne bi bilo. Za to, 
kdo bo igral v tem orkestru, pa 
ne bom spraševal nikogar od zu
naj, še najmanj pa ptujsko 
občinsko upravo. Tudi jaz bi bil 
rad dirigent berlinskega orke
stra, pa ne morem biti," poudar
ja Anton Horvat. 

Na očitke o tem, zakaj so kupi
li instrumente - basa, je dirigent 
odgovoril, da se je po petih letih 
prvič zgodilo, da so kupili dva 
nova nujno potrebna instru
menta, ki so ju odplačali z zas
luženim lastnim denarjem od 
nastopov in iz redne dotacije, 
čeprav se jim sedaj dokazuje, da 
jih ne potrebujejo. Da bo bolj ja
sno, ptujski Pihalni orkester s 
60 svojimi člani razpolaga z naj
manj 20 milijonov vrednimi in
strumenti , od teh pa jih je v lasti 
društva (pihalnega orkestra) da
nes le osem, vsi drugi so last 
glasbenikov. En instrument, 
kot na primer klarinet Selmer 
pa stane čez 5000 nemških 
mark. 

Če so se nekateri že razveselili, 
da je po pogovorih z občinsko 
upravo in po sestanku oziroma 
zboru vseh članov orkestra v ok
tobru, problemov konec, je po
trebno povedati, da je delovanje 
orkestra zagotovljeno le do kon
ca leta, potem pa le še nastopi 
oziroma "umiranje na obroke", v 
kolikor se ne bo našlo trajne 
rešitve. Člani orkestra so pri

pravljeni delovati naprej, to je 
pokazala tudi dobra udeležba na 
omenjenem sestanku, vendar 
mora občinska uprava z župa
nom na čelu, ker orkester bojda 
potrebujejo, zagotoviti vsaj dvo
je: da se ne bo vmešavala v stro
kovno delo dirigenta in da bo 
zagotovila ustrezno financiran
je, ne večje od primerljivih or
kestrov! V tem trenutku pa je 
tako, da ima vsaka vaška godba 
več, kot ptujska mestna godba. 
Na primer polskavska dobiva 
vsak mesec 150 tisoč tolarjev. Za 
programski del so ptujski godbi 
letos skupaj namenili 885 tisoč 
tolarjev (priznanih samo 80 vaj 
na sezono) ali 73.750 tolarjev na 
mesec, za nabavo opreme in in
strumentov pa so letos dobili 
591 tisoč tolarjev. Če bi ostalo 
pri mesečnem prispevku 115 
tisoč toalrjev, takšnih proble
mov, kot jih imajo sedaj ne bi 
bilo, poudarjata Anton Horvat 
in Marjan Rogina. Tudi sam 
župan Luci se je čudil takšnemu 
znižanju. Morda pa si bo občin
ska oblast sama formirala orkes
ter. Bo pa to bolj težko, ker glas
ba ni politika, vse mora biti us
klajeno, še dodaja Anton Hor
vat. 

Verjetno kaže povedati tudi to, 
da se člani pihalnega orkestra 
Ptuj ne morejo z drugimi insti
tucijami primerjati tudi po izo
brazbeni strani. V orkestru so
deluje sedem članov z visoko 
izobrazbo (akademija za glas
bo), na glasbeni akademiji tre

nutno študira prav tako osem 
članov, srednjo glasbeno šolo je 
končalo pet članov, t renutno pa 
jih je prav toliko tudi dijakov na 
srednji glsbeni šoli v Mariboru. 
Od vseh pa ima štipendijo le 

Helena Bezjak in to zato, ker je 
doma v občini Markovci, kjer 
štipendirajo kar dva na glasbeni 
akademiji. Na mestni občini 
Ptuj pa so občinski veljaki 
tovrstno štipendiranje po bese
dah Antona Horvata ukinili že 
pred leti. 

Godbeniki so pri iznašanju 
vseh problemov, ki jih tarejo, 
opozorili tudi na dogajanje ob 
preteklem pustnem karnevalu, 
kjer ni bilo niti ptujskega pihal
nega orkestra niti drugih godb 
na pihala, kar je bojda edinstven 
primer v Evropi, da domača (to
rej) mestna godba ne sodeluje 
na karnevalu. Na karnevalu v 
Kolnu na primer pa samo v času 
od 11. do 17. ure običajno nasto
pi po 50 orkestrov. 

Člani ptujskega pihalnega or
kestra so kot že omenjeno pri
pravljeni nadaljevati tradicijo, 
vendar le pod pogojem, da mes
to korenito sprememni svoj od
nos do njih in da jim omogočijo 

vsaj osnovno pokrivanje 
stroškov delovanja. Doslej je 
mestna občina Ptuj imela za 
pičlo odmerjeno dotacijo zelo 
veliko muzike, so prepričani 
godbeniki. Koliko je to okolje 
na to pripravljeno za resnično 
reševanje problemov svojega 
eminentnega mestnega orkestra 
in ali se je v zvezi s tem zbudil 
tudi ptujski mestni svet, pa bo 
pokazala že razprava delovnega 
gradiva o proračunu za leto 
2000, sta prepričana dirigent 
Anton Horvat in član Pihalnega 
orkestra Marjan Rogina. 

Razveseljivo pa ej, da ob vsem 
tem dogajanju v zvezi s Pihal
nim orkestrom Ptuj, ki včasih 
že meji na brezbrižnost, ni imu
no gospodarstvo s Ptujskega, ki 
že ponuja trajno rešitev. Več o 
tem bo znanega v začetku de
cembru, ko naj bi postalo javno 
tudi ime firme firme, ki prinaša 
rešitev. 

MG 

Dirigent pihalnega orkestra Ptuj prof. Anton Horvat in član 
Marjan Rogina, ki igra saksafon; v orkestru igrata tudi nje
gova otroka, s in Miha in hčerka Nina. Foto: Črtomir Goznik 

CIRKULANE / PREDSTAVITEV LETA SKOZI DOGODKE IN 
PRAZNIKE 

L^vdske pesmi in šege 
ViliOfPCfllfii H€tlQX 
Koledarsko leto preprostega človeka, viničarja v vinorodnih 
Halozah je bilo krog dela in trpljenja ter krog praznovanja od 
braja do braja, od rojstva do smrti, od pomladi do zime. Zave
danje kmetovalca, da je odvisen od narave in njenih sil, je bilo 
še pred sto leti zelo močno, danes se tega dejstva zavemo le še 
ob naravnih nesrečah in ujmah. Za kruh več ne orjemo sami, 
ne sejemo, ne mlatimo in ne meljemo; dobimo ga v trgovini, ne 
da bi ob tem sploh pomisl i l i , da je to moral nekdo storiti na
mesto nas in da brez moči narave tudi trgovina ne bi dala kru
ha. Naši predniki pa so se tega spominjali vsak dan skozi raz
ne šege in šatre, veliko pa je k temu pripomogla tudi pesem, 
kajti: Kdor poje, dvakrat moli in: Kdor poje, slabo ne misli. 
Pelo pa se je nekoč zelo veliko. 

Danes nam način življenja več 
ne daje možnosti za petje, sploh 
pa ne ob delu. Le kdo bo pel ob 
setvi, mlačvi, žetvi ali košnji, če 
to dela ponavadi sam, le v 
družbi glasno ropotajočega stro
ja? Pa vendar se kolo življenja še 
vedno vrti po istih tirih, kot se 
je pred sto, pred tisoč leti - pom
ladi sledi poletje, poletju jesen 
in jeseni zima, zimi spet pomlad 
in tako nezmotljivo dalje in dal

je po istem vzorcu. Enako tudi 
smrti sledi rojstvo in rojstvu 
smrt ko se rodimo, stopimo na 
pot umiranja. Tudi pesmi še 
vedno živijo, čeprav zanemarje
ne, samo od nas je odvisno, ali si 
bomo vzeli čas zanje in tiste lju
di, s katerimi bi te pesmi radi 
zapeli. 

Tako so zapisali v programski 
list prireditve z naslovom Ljud
ske pesmi in šege Vinorodnih 

Haloz, ki bo v soboto, 27. no
vembra, ob 18. uri v večnamen
ski dvorani v Cirkulanah. Pred
stavili bodo koledarsko leto sko
zi pomembnejše dogodke in 
praznike, kot je potekalo v pre
teklosti v vzhodnem, vinorod
nem delu Haloz, ter praznične 
šege in pesmi, ki so se pele ob 
teh priložnostih. Nastopile 
bodo skupine ljudskih pevcev 
in pevk iz Cirkulan, Leskovca 
in Zavrča, folklorna skupina iz 
osnovne šole v Cirkulanah, tam-
buraši iz Cirkulan in predstav
nik dramske skupine K P D Cir-
kulane, Barbarno pesem pa je 
obljubila tudi gostja Ljoba 
Jenče, slovenska pevka ljudskih 
pesmi. 

Vsi, ki se zanimate za svoje du
hovne korenine, vljudno vablje
ni! 

Nada Jerenec 

Slovo odJulijane Kokot^ 
najstarejše obianke Zavrta 

Leto se počasi, a vztrajno na
giba proti koncu, delovna vne
ma se bo sedaj nekoliko pole
gla, narava nam bo poklonila 
nekaj več časa za počitek. V 
tem času se je za vedno poslo
vila od najbližjih spoštovana 
Julijana Kokot iz Gorenjskega 
Vrha 27, ki je bila rojena v 
začetku tega stoletja, 9. febru
arja 1900. Bila je najstarejša 
završka občanka, saj bi kmalu 
napolnila 100 let. 

Julijana je otroštvo preživljala 
v Turškem Vrhu in tu doživela 
raznotere prelome, ki jih pozna
mo v haloškem življenju, tudi v 
najtežjih kriznih gospodarskih 
in vojnih časih pa je usodo spre
jemala kot nujo na poti svojega 
življenja. Tu je odraščala v žen
sko, delala na Miheličevem, ka
sneje Ulmovem in po vojni 
državnem posestvu v Zavrču, od 
koder je že v šestdesetih letih 
odšla v zaslužen pokoj. Večkrat 

se je selila: s svojega rojstnega 
doma je odšla skupaj s sestro v 
Turški Vrh na znano Blodenko-
vo domačijo, zatem sta se s se
stro preselili v Goričak, po smrti 
sestre pa je odšla bivat za nekaj 
časa v Slomškov dom v Zavrč. 
Končno se ji je uresničila želja, 
da je šla živet k družini svoje 

nečakinje JuUjane Mislovič v 
Gorenjski Vrh. Tukaj je bila 
vedno srečna in ponosna, saj je 
tudi v svojih starejših letih osta
jala vitalna, srečna in zado
voljna v krogu najdražjih. 

Slovo od najstarejše završke 
občanke je bilo nenadno in pre
sunljivo. S svojim delom in du
hovno razgibano notranjostjo je 
oplemenitila svoje bližnje in 
tudi vse druge. Vse to in še kaj 
bi ji bili najbrž dejali na 
srečanju ob stotem rojstnem 
dnevu, toda žal je usoda hotela 
drugače. Zaželimo ji, naj ji tudi 
na njenem večnem domu cvete-
jo pisane rože, naj med njimi 
brlijo drobni plamenčki svečk 
in odsevajo v srcih njenih dra
gih sorodnikov, prijateljev in 
znancev, ki jo bodo tako kot vsi 
drugi ohranili v trajnem spomi
nu. 

P e f e r Vesenjak 

fram CetI - vzornik skromnosti 
V življenju smo sopotniki lju

di, ki so po značaju mirni in 
skromni, po srcu dobri in 
pošteni, po dejanjih pa vidno 
zaznamujejo čas, v katerem so 
delali in živeli. Eden izmed 
takšnih je bil Franc Cetl, zas
lužen krajan primestne četrti 
Rogoznica, od katerega smo se 
za vedno poslovili 5. novembra 
1999. 

Rodil se je 2. septembra 1931 v 
Spodnjem Velovleku. Po 
uspešno končani osnovni šoli v 
Dornavi ga je mladostna pot vo
dila v ptujsko Pletarno in v vaje
niško obrtno šolo. Izučil se je 
pletarskega poklica. Po ukinitvi 
ptujske pletarne je pot delavca 
nadaljeval v Tovarni glinice in 
aluminija v Kidričevem in tam 
delal vse do odhoda v pokoj leta 
1984. Z Justino Lovrenčič iz 
Nove vasi pri Ptuju je leta 1956 
postavil temelje svoji družini. 
Ves čas je bil vzoren, delaven, 
skrben in zvest mož svoji ženi, 
hčerkama Vidi in Zdenki ter 
trem vnukom in vnukinji. Vso 
skrb in ljubezen je posvetil svoji 
družini. Ostal pa je ves čas zvest 
tudi pletarskemu poklicu. Izpod 

njegovih spretnih rok so nasta
jali lepi izdelki. Svojo bogato 
strokovno znanje pa je prenašal 
tudi na mlade rodove v osnovni 
šoli v Juršincih in kmetijski šoli 
v Šolskem centru v Ptuju. 

S prostovoljnim delom je po
magal že kot mlad delavec ob
navljati in graditi domovino. 
Med člani Kluba brigadirjev 
M D B in udeležencev prosto
voljnega dela občin ptujskega 
območja ima častno mesto. Bil 
je med ustanovnimi člani ptuj

skega kluba brigadirjev leta 
1977. Skupaj z njim smo 
preživeli številne udarniške 
dneve prostovoljnega dela pri 
gradnji vodovodnega omrežja v 
Halozah in Slovenskih goricah. 
Bil je med pobudniki in ustano
vitelji Radio kluba Ptuj leta 
1954, kar je bil za Ptuj takrat ve
liki tehnični podvig. Sporočila 
ptujskih radioamaterjev, še 
predvsem pa njegova so prešla v 
vse dežele sveta, kar je lepo raz
vidno na njegovi radioamater
ski karti, saj je bil vztrajen ra
dioamater. Aktiven je bil tudi 
kot strelec in športnik. V ptuj
skih društvih invalidov in upo
kojencev je organiziral in vodil 
številna športna srečanja in tek
movanja, športne dogodke inva
lidov in upokojencev pa je kot 
zvest dopisnik Tednika posre
doval širši javnosti. 

Krajani Rogoznice, brigadirji 
in radioamaterji, invalidi, upo
kojenci in vsi drugi smo mu za 
opravljeno delo iskreno hva
ležni. Ohranili ga bomo v lepem 
spominu kot vzornika dejanj, 
skromnosti in tovarištva. 

Feliks Bagar 
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Zcilroiv družina in 
duševno mdrttvje 

114. nadaljevanje 
Terapevtski proces 
zakona in družine -
na splošno - 31. nad. 
Analitska zakonska 
in druzinskla terapi-
j a - še nekatera for
malna in tehnična 
pravila - 2 . nad. 

Pa si poglejmo, kako naj rav
na terapevt pri terapiji 
družine disocia Inih mla
dostnikov. 

V očeh take družine je tera
pevt večkrat le podaljšana 
roka socialne službe ali 
sodišča. Zato ga člani (ali vsaj 
mladostnik) v začetku ne 
doživljajo kot resničnega 
pomočnika. Ker doživljajo 
starši teh mladostnikov 

občutke nemoči in sramu, je 
priporočljivo v prvih pogovo
rih težiti k zmanjšanju teh 
občutkov in k izboljšanju po
dobe prizadetih o samem sebi. 
Iz lega razloga je razumljivo, 
da mora terapevt pokazati ve
liko spretnosti in takta, na 
drugi strani pa tudi ne sme va
jeti povsem izpustiti iz rok. 

Zanimivo je, da pomaga te
rapevt staršem takih otrok 
večkrat prav s tem, da jim 
omogoči spoznavati (in spoz
nati) svojo nemoč. S tem od
pade boj za prestiž, h katere
mu disocialni mladostniki 
težijo. Namesto sovražnega 
"prepira" pr ide tako prej do 
medsebojnega zaupanja in 
upoštevanja, v katerem je 
možno temelje konflikta v 
družini laže artikulirati , razu
meti , definirati in odpraviti . 

Pa si poglejmo še družine , ki 
slabo ravnajo z o t rokom. Te 
družine večinoma ne pridejo 
prostovoljno k terapevtu. In 
ko se znajdejo pred njim, je 
običajno v ospredju problem, 
ali taki starši lahko obdržijo 
otroka pri sebi. Reakcije 
staršev ob prvem intervjuju so 
različne - od sramu in občut
kov krivde do izzivalnega in 
agresivnega vedenja. V vsa
kem primeru terapevt ni po
sebno dobrodošel, še posebno 
če se preveč zavzame za otro
ka. Zaradi tega naj bi bil tera
pevt v teh primerih posebno 
zadržan v svojih ocenah, krit i
kah in intervencijah. 

Naslednjič pa bomo govorili 
o terapevtskih postopkih v 
družinah narkomanov. 

m a g . B o j a n S i n k o 

PTUJ / USPEHI MLADIH PODJETNIKOV 

nu Maribarski c e s f I 
Mariborska cesta na Ptuju postaja vse bolj pisana, saj na njej 
raste veliko novih poslovnih zgradb. Tako sta tam (na ovinku 
zraven pošte) zakonca Jakopec v preteklem mesecu odprla 
trgovino Bazar. 

Milena ima v poslovni zgrad
bi Bazar trgovino s tekstilom, 
kjer lahko najdete metražno 
blago, dodatke k oblačilom in 
že izdelana oblačila, če pa se ne 

morete odločiti med izbiro v 
trgovini, pa si lahko izberete 
blago in dodatke ter vam bodo 
obleko sešili po naročilu. Veli
ko jih obiskujejo predvsem 

podjetniki, ki želijo svoje 
uslužbence imeti v enakih 
oblačilih in v stilu, saj izdeluje
jo tudi službena oblačila po 
naročilu. 

V poslovnem centru Bazar pa 
ima Bojan trgovino z avtomo
bilsko opremo - predstavništvo 
Avto Celja, kjer lahko za svoje
ga jeklenega konjička dobite 
popolnoma vse, če pa imate 
kakšne posebne zahteve, pa 
vam želeno hitro priskrbi. 

Poslovna zgodba zakoncev Ja
kopec je zgodba o uspehu. Žena 
Milena je samostojno poslovno 
potjo pričela že leta 1990, se
dem let kasneje pa se ji je še pri
družil mož Bojan. V zadnjih le
tih sta se kar dvakrat selila, 
vendar sta ves čas bila zvesta 
Brežanom, saj sta trgovine ime
la vedno na relaciji Zagrebška -
Mariborska cesta. V letošnjem 
letu pa sta se odločila za svoj 
prostor in kupila na Mariborski 
cesti starejšo hišo ter jo spreme
nila v poslovni center Bazar. 

M i l a n K r a j n c P a v l i c a 
Samostojna podjetnika Milena in Bojan Jakopec pred t rgo
vino Bazar. Foto: Nini 

Kivodajalci 
9. NOVEMBER - Branko Laura, Tibolci 47, Anica 
Plohi, Kajžar 28, Janko Zelenik, Nova vas pri 
Markovcih, Alojz Perša, Zagorci 63/a, Marija 
Žmauc, Dragovič 9, Dragica Horvat, Juršinci 71, 
Milena Kovačec, Rotman 4, Marija Šterbal, Ku
kava 44, Angela Slodnjak, Zagorci 87, Srečko 
Korez, Kočice 53, Ivan Vičar, Rotman 18/a, Dani-
el Bec^Sakušak 24, Milan Munda, Zagorci 55/a, 
Jožef Znuderl, Senčak 8, Franc Toš, Grlinci 37, 
Mirko Filipič, Sakušak 74, Katarina Horvat, 
Juršinci 20, Nada Kožar, Industrijsko naselje, Ki
dričevo, Janko Berlak, Zagorci 62/b, Marija No
vak, Kukava 1. Franc Kralj, Rotman 16, Irena 
Tuš, Sakušak 68, Andrej Čeh, Rotman 58/a, Ana 
Zelenko, Zagorci 11, Željko Majcenovič, Lacko
va 4, Ptuj, Jožef Rižnar, Bodkovci 38. Franc Pe
trovič, Juršinci 19/c. Štefka Plohi,^Sakušak 52, 
Anton Peklar, Borovci 32/a, Anica Čuš, Sakušak 
51, Franc Hentak, Stanošina 29/c, Davorin 
Šegula, Bodkovci 42, Frarrc Ratek, Gabrnik 1, 
Alojz Horvat, Juršinci 77, Jelka Jurgec, Pot v to
plice 7, Ruj , Franc Hrga, Juršinci 75, Janko 
Arnuš, Bukovci 173, Melita Brmež, Gabrnik 4, 

Janez Čuš, Gabrnik 20, Vinko Kodrič, Dobrina 
54, Terezija Perša, Zagorci 63/a, Drago Šterbal, 
Kukava 44, Franc Kovačec, Rotman 4, Marija 
Gomilšek, Juršinci 12, Jože Plajnšek, Stari Log 
23, Milan Šoštarič, Sakušak 64/b. 
11. NOVEMBER - Andrej Toplak, Gorišnica 138, 
Anton Žuran, Gradišča 143, Kristina Kokot, 
Hrastovec 3/a, Davorin Rakovec, Vinski Vrh 63, 
Jože Horvat, Vintarovci 26, Irena Zajšek, Rujska 
Gora 104/a, Igor Vidrih, Ul. J. Ucko 53, Ruj, Mi
lan Marinič, Kicar 111/a, Terezija Zebec, Hrasto
vec 26/a, Feliks Hvaleč, Gabrnik 48, Ivanka Faj-
far, Turški Vrh 17, Slavko Arnejčič, Gorenjski Vrh 
8, Ivan Dukarič, Cvetlinska Jazbina 41, Marija 
Šoštarič, Varaždinska 35, Dubrava, Štefl<a Kor-
net, Pestike 5/a, Alojz Ploj, Drbetinci 41, Franjo 
Kumek, Goričak 37, Bemardka Veršič, Turški 
Vrh 30, Silvo Furman, Gorenjski Vrh 30, Vera 
Drevenšek, Zg. Leskovec 9, Frančiška Bolčevič, 
Hrastovec 45, Janez Zebec, Drstelja 37, Jože 
Grula, Skorba 41/c, Damjan Anošek, Prvomaj
ska 31 , Maribor, Marjan Pintarič, Zg. H^dina 12, 
Franček Veber, Rujska 2/a, Ormož, Anton 
Vučina, Grajena 26, Vilijam Obran, Sarajevska 5, 
Maribor, Janez Venta, Senik 22. 

PREJELI S M O 
P a j k i i n l i s i c e n a r e d i l i r e d 

NEKAJ MISLI K ČLANKU MARTINA 
OZMECA - T E D N I K ŠT. 45 
Z vsebino in učinkom se popolnoma strinjam 

in n imam pr ipomb, vendar menim, da smo kljub 
temu še vedno na pol poti. Odločno zagovarjam 
prometni red, ugotavljam pa, da se nered iz stare
ga centra Ptuja prenaša na obrobje oz. v novi del 
mesta. 

Stanje ob vhodu v predel Rimske ploščadi, 
doma upokojencev in zdravstvenega doma je več 
kot kritično. Če gremo po vrsti: prometnega zna
ka ob Rimski ploščadi 4 in 5 nihče ne upošteva. 
Stanovalci in lastniki stanovanj ter dostava ne 
morejo do stanovanja, ker parkirajo domači in 
tuji vozniki tako nepravilno, da bi bilo prav, da 
svoje storijo pajek, mestni redar in prometna po
licija, ki bi le morala posvetiti več pozornosti tem 
problemom. Ob ponedeljkih in petkih, ko Čisto 
mesto pobira smeti, v našo ulico - kljub promet
nemu znaku, ki je zelo jasen in razumljiv - ne 
more priti zaradi nepravilno oz. nedopustno par
kiranih vozil nekaterih stanovalcev, predvsem pa 
obiskovalcev zdravstvenega doma in oddelka za 
terapijo v domu upokojencev. 

Stanje pred vhodom v Zdravstveni dom je ne
mogoče. Parkiranje po ploščadi pred vhodom v 

vrtec je tako nešofersko, da je joj, saj otroci ne 
morejo v vrtec, da ne bi brisali prahu ali blata s 
"kulturno" parkiranih avtomobilov, pešci, ki gre
do v zdravstveni dom pa so pred dilemo, ali v 
plot ali na cesto. Pločnik z leve strani Volkmerje-
ve proti zdravstvenemu domu nima prehoda za 
pešce. Gneča na tem predelu je nepopisna, skraj
no neodgovorna in povzroča veliko negodovanje 
predvsem med tistimi, ki so korektni in se temu 
pr imerno obnašajo. 

Drugi problem je zmeda pred vhodom v 
zdravstveni dom s Potrčeve ceste. Ne razumem 
voznikov, ki tako neodgovorno (začasno) parki
rajo avtomobile, da morajo rešilci uporabljati si
rene, da si priborijo pot do lastne hiše, ki je naj
večkrat nujna! Moti me to, kar sem opisal, ker te 
probleme dnevno opažam. 

Žal ugotavljam, da smo zelo sebični in neuvi
devni do soljudi, ki potrebujejo nujno pomoč. Če 
bi bili to naši bližnji, bi se verjetno obnašali dru
gače in z večjo mero odgovornosti do sočloveka, 
ki je res potreben nujne zdravniške pomoči. 

Toliko v razmislek vsem voznikom ter odgo
vornim za red in varnost meščanov. Še morda 
opozorilo nediscipliniranim voznikom: pajek in 
lisice so precej dragi! Parkirnina je bistveno ce
nejša! In ne pozabimo: za nujne primere upo
rabljamo "rešilca", ki ima vrsto prednosti pred 
osebnim prevozom. 

Mihael Gobec 

P i S E : I N G . M I R A N G L U S I C / ^ V VRTU * V VRTU * V VRTU * V V R T U * V VRTU 

K o v r t prekrije snežna odela 
P r i j e t n o j e b i l o v l e t o š n j i v r e m e n s k o p r i j a z n i j e s e n i o p a z o v a t i i n 
d o ž i v l j a t i s p r e m i n j a n j e p o d o b e z e l e n e g a v r t a i n o k o l j a v p i s a n o 
m a v r i c o j e s e n s i c i h b a r v z o r e č e g a l i s t j a i n v p r v i p o l o v i c i l i s t o p a -
d a , k o s t a s e z o d p a d a n j e m l i s t j a p r i č e l a s p r e m i n j a t i v j e s e n s k o 

s i v i n o . P r e d e n p a v r t p o v s e m s p r e m e n i s v o j o p o d o b o , k o g a o d e n e s n e ž n a o d e j a 
v b e l o z i m s k o i d i l o , p a v n j e m p o s t o r i m o š e n e k a j n e o d l o ž l j i v i h o p r a v i l . 

V SADNEM VRTU je ob ugodnih jesenskih 
vremenskih razmerah letošnji prirastek lesa 
dobro dozorel. Že nekaj let se pri sadnem 
drevju ni dogodilo, da bi listje do konca okto
bra dozorelo in odpalo, še preden so nastopi
le prve jesenske slane in zapadel pn/i sneg. 
Pravočasno zorenje listja na sadnem drevju in 
odpadanje j e za njegovo prezimitev zelo po
membno. Ce s katerega izmed dreves v teh 
dneh sredi novembra listje še ni odpadlo, je to 
posledica poznega in enostranskega dogno
jevanja z dušičnimi gnojili, zaradi česar se je 
vegetacija zavlekla pozno v jesen, in to je 
znak, da prirastek mladih poganjkov ni dozo
rel. Takšnim drevesom ob prvem sneženju 
sneg stresemo, da se zaradi teže snega po
ganjki ne polomijo ter da se ob tem večina list
ja s snegom vred osmuka. 

V sadnem vrtu pred sneženjem skrbno 
pregledamo in zapremo odprtine v ograji, da 
preprečimo možnost vhoda velikim glodav-

cem vanj. Tudi po sneženju se pogosto napo
timo v sadni vrt, kjer po sledovih in gazi divjadi 
po snegu zaznamo, ali je se v nasadu divjad 
in jo izženemo, ker sama izhoda ne najde. 
Sadna drevesa, rastoča v neograjenih sadnih 
vrtovih, zavarujemo pred objedanjem po div
jadi tako, da posebej mlada debla ovijemo s 
slamo, koruznico, lesenimi letvami, koši iz 
žičnega pletiva ali podobnim materialom. Za 
ovijanje niso ustrezne za zrak in vlago nepre
pustne plastične folije, ker vanjo natečena 
voda zmrzne in poškoduje skorjo, pa tudi pa
pirnate vreče od moke ali krmil ne ustrezajo, 
ker z vonjavami privabljajo poljske miši, papir
nati oziroma kartonasti materiali pa niso upo
rabni, ker jih dež razmoči in razpadejo. 

V sadni shrambi pogosto pregledamo stan
je hranjenega sadja in damo prednost pri po
rabi tistim vrstam in sortam, ki razpadajo, obe
nem pa izločamo plodove, ki jih napada sad
na gniloba, da ne bi okužili zdravih. 

V OKRASNEM VRTU novembra po
svečamo največjo pozornost okrasnemu rast
linju, prenesenemu v zimovnik, ker v tem času 
težko prenaša spremembo in prilagajanje no
vemu okolju, ki je bistveno okrnjeno v primer
javi z rastjo na prostem. Potaknjenci pelargo-
nij, fuksij, vodenk ter drugih balkonskih okra
snih cvetnic, posajeni v septembru, so se že 
dobro vkoreninili in podobno kot druge rastli
ne počivajo. To pa pomeni, da jih ne smemo 
preveč zalivati, da jih imamo na čim svet
lejšem mestu in da prostor, kjer so 
nameščene, ni pretepel. Če imajo preveč 
vlažno zemljo, prično koreninice gniti, pa tudi 
rastni vršiček je na takšnih potaknjencih 
občutljivejši za bolezni. Toplota prostora za 
vkoreninjene potaknjence naj bo okrog 10 
stopinj Celzija. Če je topleje, prično prehitro 
rasti in postanejo pretegnjene, takšne sadike 
pa niso niti pravilno raščene niti niso odporne. 
Če je v zimovniku prehladno in je v njem viso
ka zračna vlaga, pa pride do pojava sive ple
sni, ki se je le s težka ubranimo. 

Ko se je ZELENJAVNI VRT po spravilu pos
lednjih jesenskih vrtnin iz poletnega zelenila 
spremenil v jesensko sivino, smo pred 
sneženjem globoko prekopali ali prelopatali 
vse spraznjene gredice. Če še kakšne gredice 

nismo uspeli prekopati, lahko globoko obde
lavo opravimo tudi v nekoliko bolj zamočeni 
zemlji, saj bo voda v neporavnani brazdi 
zmrznila in s tem prst zrahljala, da bo za nas
lednjo setev rahlejša, zračnejša in sposobna 
sprejeti več vlage. Ko pa so gredice že za
snežene, jih ne lopatamo, ker se zakopani 
sneg v tleh težko tali in takšna zemlja ostane 
spomladi dalj časa ohlajena, vanjo pa ne mo
remo sejati zgodnjih posevkov vrtnin. 

Preden nastopi močnejše zimsko mrazovje, 
zapremo in izpraznimo vrtno vodovodno na
peljavo. Zamrznjena voda se prostorninsko 
poveča za enajstino, ker pa se širi na vse stra
ni enako, naprave in posode, napolnjene z 
vodo, v ledu popokajo in postanejo neuporab
ne. 

Orodje, ki smo ga uporabljali pri poletni ob
delavi, pred hrambo očistimo blata in naolji-
mo, da prek dolge zime preprečimo korozijo. 
Ključavnice in vratne ležaje vrtne ograje naolji-
mo, da vlaga in korozija teh naprav pozimi ne 
bi onesposobila. Vrtne posode, razne kadi, 
sode in podobno, ki so med letom služili 
hrambi vode in zalivanju, izpraznimo in obrne
mo, da so prek zime primerno zavarovani. 

M i r a n G l u š i č , i n g . a g r . 



OD TOD IN TAM 
Z A V R H / MAISTROVI SPOMINSKI DNEVI 

General je dobil spaminsko sebe 
po nekaj letih negotovosti in dvomov se Maistrova spominska 
soba končno znova in za vselej vrača na Zavrh, tja, kjer je leta 
1982 padla odločitev, da jo začnejo urejati. To je najlepše 
plačilo pobudnikom in vsem, ki so sodelovali pri nadaljnjih 
postopkih in pripomogli k slovesnemu odprtju spominske sobe 
14. septembra 1986. Takrat je slavnostni govornik, zadnji 
predsednik Zveze borcev - prostovoljcev za severno mejo Zma
go Porekar pred Maistrovim reliefom in novo spominsko sobo 
vzhičen in ponosen dejal: »Zahvaliti se moramo odločnosti ge
nerala Maistra in pogumu njegovih sobojevnikov, ki so se, ut
rujeni od štiriletnega vojskovanja, z različnih front vračali v 
domovino in namesto na svoje domove krenili na domačo, slo
vensko fronto in nam priborili sveto zemljo naših pradedov. Po 
teh severnih slovenskih krajih se ne bi šolali v domačem jezi
ku, tovarne na teh tleh ne bi bile slovenske, potujčevali bi nas 
zagrizeni sovražniki in bili bi j im kakor že prej podlaga tujčevi 
peti.« 

Prav je imel pokončni Zmago 
Porekar in pogumni so bili akterji 
odločitev v začetku osemdesetih 
let, da prav slikoviti Zavrh v Slo
venskih goricah prevzame vodil
no vlogo pri ohranjanju zgodovin
skega spomina na generala in pes
nika Rudolfa Maistra. Gonilna 
sila in glavni organizator strokov
nih opravil pri postavitvi Maistro
ve spominske sobe je bil Aleš 
Arih, ki je že desetletje in pol ust
varjalno povezan z Maistrovimi 
prireditvami. Dobre sodelavce je 
imel tako na Zavrhu kot tudi v 
Lenartu in Mariboru. Škoda, da 
ni časa in prostora za vsa imena, 
ki so se zvrstila pri teh opravilih. 
Skoraj vsi so omenjeni v brošiuri, 
ki je izšla 1994. leta pod lu-ed-
niškim vodstvom Aleša Ariha. 

Usoda se je s prvo Maistrovo 
spominsko sobo kruto poigrala: 
zaradi denacionalizacije je bila od 
leta 1993 zaprta. Zato so se začeli 

odločni napori Aleša Ariha in ma
riborskega Kulturnega foriuna, 
domačinov iz Zavrha in Voličine 
ter posameznih javnih in kultur
nih delavcev v Lenartu, da bi 
Maistrova spominska soba ven
darle ostala na Zavrhu. Že lani je 
pobuda naletela na podporo 
občine Lenart in z letošnjo preu
reditvijo Doma kulttu-e na Zavrhu 
so bili končno ustvarjeni vsi po
goji za vrnitev na Zavrh. Pre
pričan sem, da bo generalova spo
minska soba odslej znova pril
jubljeno zbirališče vseh, ki negu
jejo na usodna prelonma leta 
1918-1919 in ki dajejo prvemu 
slovenskemu generalu primemo 
zgodovinsko pozornost. S tem je 
tudi simbolično konec gostovanja 
Maistrovih spominskih prireditev 
v Lenartu, Voličini, Jiurovskem 
Dolu in še kje. Povsod smo bili 
prijazno dobrodošli in sprejeti 
odprtih rok in vendarle se zdi, da 

je domicil Maistrovih prireditev 
na Zavrhu, saj se je prav v tem idi
ličnem slovenskogoriškem kraju 
rodilo svojevrstno gibanje, ki mu 
gre zasluga, da je spomin na gene
rala in pesnika ter pokončnega 
Slovenca vselej živ. 

Naj mi bo dovoljeno zelo na 
kratko preleteti zadnje obdobje 
Maistrovih prireditev, ko smo šte
vilnim domovinskih in kultiu:-
nim temam dodali še strokovni 
del. Lahko rečemo, da se je razvilo 
pravo kulttuno-zgodovinsko gi
banje, s katerim so organizatorji s 
podporo občine Lenart, nekaterih 
državnih ministrstev in številnih 
mecenov pomembno prispevali k 
osvetlitvi lenarške in tudi sloven
ske polpretekle zgodovine. Orga
nizirane so bile namreč odmevne 
okrogle mize, na katerih so sode
lovali priznani strokovnjaki in ra
ziskovalci, ki so s svojo znanstve
no in tehtno strokovno resnico 
osvetlili pomembne dogodke tudi 
iz najnovejše nacionalne zgodovi
ne po letu 1991. Tako naj spom
nim, da je bil leta 1991 Zavrh v 
znamenju generala Rudolfa Mai
stra in poveljnikov nove sloven
ske vojske. Takramih slovesnosti 
se je udeležil tudi obrambni mi
nister prve slovenske vlade Janez 
Janša(sodeloval je tudi na 
letošnjih slovesnostih in govoril 
ob odkritju Maistrovega kipa na 
pročelju završkega kulturnega 
doma). Leta 1992 je bila pripravl
jena okrogla miza o Rudolfu Mai
stru-Vo j anovu kot pesniku. 1993. 
leta je bila zaznamovana 75-letni-
ca bojev za severno mejo, 1994. 
leta pa so se Maistrove prireditve 
selile v Benedikt. 

Tam je bil predstavljen kralj 
Slovenskih goric Dominik Čol-
nik, napreden gospodar in kul
turnik iz druge polovice prejšnje
ga stoletja. Pod okriljem Maistro
vih prireditev in mariborskega 
Kulturnega foruma je tudi izšla 
knjiga mladega lenarškega zgodo
vinarja Igorja Žemljica z naslov
om »Dominik Čolnik - pozablje
ni narodnjak Slovenskih goric«. 
1995. leta je bila odmevna okro
gla miza o lenarškem narodnjaku 
dr. Milanu Gorišku, ki je po
membno sooblikoval lenarško 
zgodovino pred prvo svetovno 
vojno in zlasti med obema vojna
ma. 1996. leta je bila okrogla miza 
o dr. Pranju Rosini in njegovi 
vlogi v Maistrovih časih (preg
ledno predavanje o njem je pri
pravil odličen poznavalec Alai-
stra prof Lojze Penič iz Maribo
ra), 1997. leta je bil predstavljen 
dr. Ožbolt Ilaunig, pisec zgodo
vinskih povesti in lenarški kro
nist, lani pa je bila v Volični od
mevna okrogla miza o Sokolskem 
društvu Lenart 1908-1998 s pred
stavitvijo brošure. 

Letos tovrstne okrogle mize 
zaokrožuje dr. Sergej Vrišer, ki je 
pripravil zanimiv nastop o likov
nih upodobitvah Maistra. Kot je 
zapisal v letošnjem vabilu: »Ge
neral Rudolf Maister ni bil samo 
odločen vojak in pesnik, ampak 
je pritegovati pozornost tudi s svo
jo postavnostjo in markantnimi 
kakor tudi z izklesanimi črtami 
obraza. Nenazadnje je tudi suges-
tivni videz pripomogel k legen-
darnosti Maistrove osebnost.« 

Ob koncu naj poudarim, da bo 
prihodnje leto ob 15-letnici orga
niziranih Maistrovih prireditev 
na Zavrhu (tako pravijo akterji 
prireditev in navedbe potrjujejo 
tudi dokumenti) izšla posebna 
publikacija, priložnostni zbornik 

s pregledom zanimivega dogajan
ja in povzetki strokovnih refera
tov in predavanj avtorjev. Pobu
do za to so dali predstavniki 
domačega turističnega društva na 
Zavrhu, ki prevzemajo glavna or
ganizacijska bremena, podprli pa 
so jih tudi sodelavci Zveze kul-
tm-nih društev, območne izposta
ve Sklada ljubiteljskih kulturnih 
dejavnosti in seveda občine Len
art, ki je že leta 1988 podelila do

micil Maistrovim borcem. Vsi, ki 
smo tako ali drugače sodelovali v 
prizadevanjih za ohranitev Mai
strovega spomina in njegove do
movinske dediščine, smo takšne 
podpore izjemno veseli. Je nam
reč odsev spoštovanja nekega 
časa, ki je še kako pomembno 
sooblikoval zgodovinske koreni
ne slovenskega naroda in sloven
ske države. 

Marjan Toš 

PRAVNI STROKOVNJAK SVETUJE / PISE: MIRKO KOSTANJEVEC 

Odgovornost pravnih oseb 
za kazniva deiania 
V Uradnem listu Republike Slovenije št. 59 dne 23 . 7. 1999 je 
objavljen Zakon o odgovornosti pravnih oseb za kazniva dejan
ja (v nadaljnjem besedilu ZOPOKD), ki bo začel veljati 90. dan 
po objavi. D o sedaj take vrste zakona nismo imeli . Naša država 
bo s tem sledila prami ureditvi, kot jo ima Republika Francija. 
Ker menim, da bo koristno, če o omenjenem zakonu nekaj 
vedo tudi tisti bralci Tednika, ki ne berejo zakonov v Uradnem 
listu, bom v tem članku prikazal vsebino nekaterih naj
važnejših in za take bralce najzanimivejših določb, na druge 
določbe tega zakona pa bom z navedbo ustreznih zakonskih 
členov le opozoril. 

# Kazenski zakonik Republi
ke Slovenije in ZOPOKD 

Kazenski zakonik Republike 
Slovenije (v nadaljevanju KZ RS -
Ur. list RS, št. 63/94,70/94 - po pr. 
23/99) v svojem 33 členu pove o 
kaznivosti pravnih oseb za kazni
va dejanja le to, da bo to snov lu-e-
dil poseben zakon, kar se je sedaj s 
sprejemom ZOPOKD tudi zgodi
lo. 

0 Koga razumemo pod izra
zom "pravna oseba" 

Med zakoni iz različnih držav, 
kakor tudi med pravnimi teoreti
ki obstajajo različne definicije o 
"pravni osebi", njenih pravicah in 
dolžnostih. Menim, da bodo bral
ci tega članka dobili o tem izrazu 
zadostno predstavo, če zapišem, 
da pod izrazom pravna oseba ra
zumemo družbeno ali gospodar
sko, kulturno, športno itd. organi
zacijo, skupino ljudi ali drugo 
družbeno tvorbo, ki ji je s pravni
mi predpisi neposredno ali pos
redno priznana pravna sposob
nost, kar pomeni, da je pravna 
oseba nosilec različnih civilnih 
pravic in dolžnosti, subjekt in ob
jekt kaznivih dejanj, tožilka ali 
toženka pred sodišči itd. Tako so 
npr. pravne osebe: država, občine, 
nekatere krajevne skupnosti, go
spodarske organizacije, razni 

skladi, društva, šole, verske skup
nosti itd. 

# Katere pravne osebe ne od
govarjajo po ZOPOKD za kazni
va dejanja 

Po ZOPOKD ne odgovarjajo za 
kazniva dejanja: Republika Slove
nija in lokalne samoupravne 
skupnosti (občine, pokrajine, kra
jevne skupnosti, če jim je prizna
na pravna sposobnost). 

1. POGOJI, POD KATERIMI 
JE PRAVNA OSEBA ODGO
VORNA ZA KAZNIVA DEJAN
JA 

# Temelji odgovornosti prav
ne osebe 

Medtem ko je kazenska odgo
vornost fizične osebe zgrajena na 
njegovi krivci, kar pomeni na nje
govi zavesti ali vsaj možnosti za
vedati se človeške, moralne in 
drtižbene prepovedanosti storje
nega dejanja, pa so temelji odgo
vornosti pravne osebe za kaznivo 
dejanje določeni v 4. členu ZO
POKD, ki se glasi: 

"Za kaznivo dejanje, ki ga je sto
rilec storil v imenu, na račun ali v 
korist pravne osebe, je ta odgovor
na: 

1. če pomeni storjeno kaznivo 
dejanje izvršitev protipravnega 
sklepa naloga ali odobritve njenih 

I vodstvenih ali nadzornih orga-
\ nov; 

2. če so njeni vodstveni organi 
vplivali na storilca ali mu omo
gočili, da je storil kaznivo dejanje; 

3. če razpolaga s protipravno pri
dobljeno premoženjsko koristjo 
ali uporablja predmete, nastale s 
kaznivim dejanjem; 

4. če so njeni vodstveni ali nad
zorni organi opustili nadzorstvo 
nad zakonitostjo ravnanja njim 
podrejenih delavcev." 

Tretji 3 člen ZOPOKD govori, 
da je odgovorna za storitev kazni
vega dejanja tudi tuja pravna ose
ba, če stori kaznivo dejanja na 
ozemlju Republike Slovenije, in 
domača pravna oseba, če stori kaz
nivo dejanje v tujini. 

# Odgovornost pri spremembi 
statusa pravne osebe 

V 6 členu ZOPOKD najdemo 
določbe, kako in kdaj odgovarja 
za kaznivo dejanje pravna oseba, 
ki pride v stečaj ali preneha obsto
jati, pa tudi določbe, kdaj odgo
varja in kako se kaznuje pravna 
naslednica pravne osebe, ki je pre
nehala obstajati. 

# K d o je po lahko storilec kaz
nivega dejanja 

ZOPOKD sicer o tem nima pre
ciznih predpisov, vendar po mo
jem mnenju ni dvoma, da je lahko 
glede na konkretno storjeno kaz
nivo dejanje storilec le-tega nek
do, ki je zaposlen pri odgovorni 
pravni osebi kot npr. direktor, 
račimovodja ali kak drug delavec, 
lahko pa je tudi kdo, ki ni v službi 
pri za kaznivo dejanje odgovorni 
osebi. Zanimiva je tudi določba 1. 
odstavka 5. člena, ki določa, da je 
ob pogojih iz 4. člena ZOPOKD 
pravna oseba odgovorna za kazni
vo dejanje tudi, če storilec za stor
jeno kaznivo dejanje ni kazensko 
odgovoren, npr. ni prišteven itd. 

Nadaljevanje prihodnjič 

STROKOVNJAKI ENERGETSKE SVETOVALNE PISARNE 
SVETUJEJO 

Tcilfio ogrevmie 
Obnavljate centralno ogrevanje v starejši zgradbi ali stanovan
ju in bi radi nekatere prostore ogrevali s talnim namesto radia-
torskim ogrevanjem? Izvedbe, kjer cevi zalijemo z betonskim 
estrihom, so dobro znane. Najmanjša debelina plasti estriha je 
40 mm. Ko smo betonski estrih položili, moramo počakati pri
bližno 14 dni, da se ta veže in iz njega izpari odvečna vlaga. 
Šele potem je možno brez neugodnih posledic položiti talne 
obloge. Vgradnja betonskega estriha lahko povzroči pri slabo 
grajenih in starejših zgradbah probleme z nosilnostjo stropa. 
V tem primeru je priporočljivo, da pred polaganjem estriha pri
dobimo še mnenje statika. Kako enostavno in ceneje rešiti ta 
problem ter izbrati še primerno talno oblogo, je opisano v tem 
sestavku. 

Na sliki št. 1 je prikazana izved
ba s klasičnim betonskim estri
hom. Izvedba talnega ogrevanja je 
možna tudi z uporabo suhega 
estriha (slika št. 2), ki je hitra in 
relativno poceni; uporaba prosto
rov je možna že po nekaj lu-ah. 
Namesto betona uporabimo 
mavčno-kartonske plošče debeli
ne 10 mm, ki so v dveh plasteh 
položene na cevi talnega ogrevan
ja. Suhi estrih lahko položimo kar 
sami na že vgrajen sistem talnega 
ogrevanja. Mavčno-kartonske 
plošče polagamo tako, da se stiki 
ne prekrivajo. Vidne fuge zatesni
mo z mavcem in uporabimo še 
mrežice za armiran je. 

Prerez skozi sistem talnega ogre
vanja, kjer je uporabljen namesto 
betonskega suhi estrih, je razvi

den iz slike št. 2. Na izravnani 
podlagi sta položena robni trak in 
PVC folija ter posebne plošče, kjer 
so kanali za vodenje cevi vrezani 
direktno v izolacijo. Plošče so iz
delane iz polistirena (stiroporja) 
debeline 50 mm. Dimenzije plošč 
so ponavadi 1000 x 500 ali 500 x 
250 mm. Gostota polisterena je iz
brana glede na predvideno obre
menitev tal. V izrezane kanale na 
ploščah je položen trak iz alumi
nijaste folije in cevi za talno ogre
vanje premera 16 mm. Razmik 
med cevmi znaša 150 mm, v rob
nih conah pa je zmanjšan za polo
vico. 

Pri talnem ogrevanju je izredno 
pomembno, kakšno vrsto talne 
obloge izberemo. Ta mora biti 
določena že pri načrtovanju. 

predvsem pa mora biti znana nje
na toplotna prevodnost. Od tega, 
katere talne obloge bodo upo
rabljene, so odvisni način pola
ganja cevi, izbira cevi, višina tem
perature ogrevne vode itd. 

Ko se odločimo za nakup talnih 
oblog, je potrebno vedeti nekaj o 
lastnostih in toplotni prevodnosti 
posameznih materialov, načinu 
polaganja in primernih lepilih. V 
naših klimatskih razmerah se za 
oblaganje tal največ uporabljajo 
kamen, keramične ploščice, PVC 
talne obloge, linolej, tekstilne tal
ne obloge, parketi, pluta, v 
zadnjem času pa tudi laminati. 
Nekoliko ironično je, vendar so 
kvalitetne talne obloge višjega ce
novnega razreda sočasno dobri 
izolatorji toplote in tako manj pri
merni ali celo neprimerni za t d n o 
ogrevanje. Izdelovalci oblog mo
rajo talne obloge ustrezno 
označiti, ali so primerne za upor
abo pri talnem ogrevanju prosto
rov. Izdelovalci cenenih oblog 
praviloma označijo svoje talne 
obloge s tem znakom le zaradi ko
mercialnega učinka, ne povedo 
pa, da so take obloge primerne za 
talno ogrevanje le pod določenimi 
pogoji, namreč takimi, ki v praksi 
nikoli ne nastopijo. 

Nadaljevanje prihodnjič 
Bojan Grobovšek, 

univ.dipl.ing.str. 

http://univ.dipl.ing.str




PO NAŠIH KRAJIH 
KIDRIČEVO / OB 45-LETNICI TALUMA 

Zlati metulji za štiri 
zaslužne sodelav€e 
Poročal i smo že, d a j e 2 1 . novembra mini lo 45 let od pričetka 
proizvodnje a luminija v nekdanji Tovarni g l in ice in a lumini 
ja, kjer j e bilo včasih zapos len ih 2.200 ljudi, oziroma sedan
j em T a l u m u , ki zaposluje 940 ljudi in dodatnih 3 2 0 v hčerins
kih družbah. Letno proizvedejo 75.000 ton e lektrol i tskega 
a lumini ja , v l ivarnah pa že pretapljajo tudi kupljen aluminij 
in povratni material , tako da bodo leta 2000 presegli proiz
vodnjo 100.000 ton. 

Ob tovarniškem prazniku je v 
četrtek, 19. novembra, v kidri-
čevski restavraciji Pan potekalo 
tradicionalno srečanje z upoko
jenimi člani kolektiva, ki so jim 
pripravili krajši kul turni pro
gram in jih pogostili. Osrednja 
slovesnost je bila v petek, 20. 
novembra, popoldne, ko je zbra
ne sodelavce nagovoril glavni 
direktor mag. Dani lo Toplek. 

Posebej so m u čestitali, ker letos 
mineva tudi 15 let njegovega 
uspešnega vodenja Taluma. Si
cer pa je bil mag. Toplek v svo
jem nagovoru tudi tokrat kratek 
in jedrnat: izpostavil je dosežke 
in uspešnost kolektiva v zadnjih 
nekaj letih, zadovoljstvo, da 

imajo dovolj dela in zagotovljen 
trg, in zahvalo vsem, ki so k 
temu pripomogli. Zatem je mag. 
Toplek izročil štiri najvišja 
priznanja za delovne dosežke v 
Ta lumu - zlate metulje. Tokrat 
so jih prejeli Janez Serdinšek iz 
Elektrolize B, Jožica Peršoh iz 
pravne službe, Irena Zafošnik 
iz računovodstva in Janez Čeh 
iz Vzdrževanja. 

Janez Serdinšek je v družbi za
poslen od leta 1973 kot elektro-
lizer, vsa leta je vztrajal v elekt
rolizi B kot vesten in dober de
lavec tako v obdobju težkih de
lovnih pogojev kot ob izvajanju 
modernizacije in rekonstrukcije 
elektroliznih peči. S pozitivnim 

odnosom do dela in bogatimi 
izkušnjami nenehno dokazuje, 
da se tudi po četrt stoletja ne
nehnega druženja z najvital-
nejšim delom proizvodnje alu
minija v težkih delovnih razme
rah da delati vestno in nadvse 
odgovorno. 

Jožica Peršoh je v družbi zapo
slena od leta 1972, s študijem 
pridobljeno in z delovnimi 
izkušnjami obogateno znanje s 
področja pravnih opravil je v 
zadnjih letih v veliki meri upo
rabila pri izvedbi statusnih 
sprememb v Talumu, pri usta
navljanju hčerinskih družb, 
nastavitvi pravnega dela raz
reševanja presežkov delavcev in 
novejšem pristopu k reševanju 
invalidske problematike. Uspe
šno in samostojno vodi tudi 
področje premoženjskega zava
rovanja družbe. 

Irena Zafošnik je v družbi za
poslena od leta 1977, že 19 let pa 
uspešno vodi knjigovodstvo os
novnih sredstev. V letih uvajan
ja računalniških programov je 
bila njihov ključni uporabnik z 
veliko mero inovativnosti, saj 
programi niso bili prilagojeni 
slovenski zakonodaji. Njena po
sebno je velika mera tole
rantnosti in potrpežljivosti. 

Janez Čeh se je v družbi zapos
lil leta 1986 kot varilec, vključili 
so ga v skupino varilcev toko-
vodnikov za elektrolizo C, 
pozneje pa razporedili v skupi
no za vzdrževanje proizvodnih 
anod. Zahtevnost njegovih del 
se je vseskozi stopnjevala, do
polnjeval pa jih je s številnimi 
predlogi za izboljšave. 

Praznične prireditve ob 45-let-
nici proizvodnje aluminija so v 
kidričevski tovarni sklenili v so
boto z dnevom odprt ih vrat. 

M . O z m e c 

Dobitniki zlatih metuljev za leto 1999 (od desne): Janez Ser
dinšek, Jožica Peršoh, Irena Zafošnik in Janez Čeh. 

Foto: M. Ozmec 

Telekom širi emrežle 
Že dober poldrugi mesec so pločniki v strogem mestnem sre

dišču na Trgu svobode v Slovenski Bistrici razkopani. Delavci 
Telekoma - PE Maribor rekonstruirajo in širijo krajevno ka
belsko omrežje v Slovenski Bistrici . 

Trase telefonske kabelske ka
nalizacije so izbrane tako, da 
bodo zadovoljile predvidene 
potrebe po telekomunkacijskih 
priključkih in kar najmanj po
segale v obstoječo komunalno in 
cestno omrežje. Pri tem je 
upoštevana obstoječa in predvi
dena zazidava, ureditev promet
nic ter komunalna opremljenost 
širšega in ožjega območja. 

Trenu tno potekajo dela na 
Trgu svobode, v Kolodvorski 
ulici, v kratkem pa bodo pričeli 
dela tudi na Trgu Alfonza Sarha 
na drugi strani potoka Bistrica. 
Kasneje pridejo na vrsto še dru
gi deli mesta, saj bodo obnavlja
li in širili krajevno kabelsko 
omrežje vse tja do Zgornje Bist
rice in Visol. 

Izvajalec del - podjetje Tele
kom - mora po sklepih sedme 

seje občinskega sveta položiti v 
izkopane jarke dodatno cev v 
premeru 110 milimetrov in do-
voHti dostop do prehodnih 
jaškov Telekoma, ob tem pa mo
rajo spraviti razkopano 
zemljišče v prvotno stanje. Kot 
smo izvedeli pri Telekomu, kjer 
računajo, da bodo kable še letos 
položili v zemljo, delajo celo v 
teh mrzlih in sneženih dnevih, 
asfaltirati pa prekopanih pločni
kov letos ne bo mogoče. 

Vida Topolovec 

l^elavci mariborskega Telekoma polagajo na bistriških ulicah 
'̂ ove telekomunakacijske kable. Foto: VT 

PRVENCI / OTVORITEV NOVE SERVISNE DELAVNICE 

Avto Dejan vas priiukme 
V Prvencih v obč in i Marko

ve! je družina Vrbančič 6. 
novembra svečano odpr la 
vrata nove servisne delavni 
ce Avto Dejan. Na svečani 
otvor i tv i je med drugimi 
gost i govor i l župan občine 
Markovci Franc Kekec in 
med drug im poudar i l po

men pr idobi tve novega ob
jekta za razvoj občine . 

V novih servisnih delavni
cah Avto Dejan v Prvencih so 
strankam na voljo vulka-
nizerstvo in vulkanizerski ser
vis, prodaja, montaža in cent

riranje vseh vrst avtomobils
kih, traktorskih in tovornih 
gum ter prodaja, montaža in 
popravilo izpušnih sistemov 
za vse vrste avtomobilov. 

Pff 

Vrvico je prerezal Dejan Vrbančič. Foto: Laura 

PTUJ / VLADO PISAR ŽE 20 LET SKRBI ZA SMUČI 

Zima je f v 
Tisti , ki se radi podajate na snežne poljane. Vlada Pisarja za
gotovo dobro poznate , saj bo kmalu praznoval 20-letnico svoje 
obrti - servisa za smuči , snežne deske in smučarsko obutev. 

V skoraj dveh desetletjih si je 
nabral zelo veliko izkušenj in 
znanja o vzdrževanju in 
obnavljanju smučarske opreme. 
Tako dober je, da so mu zaupali 
pooblaščeno servisiranje izdel
kov podjetja Elan in Alpina. 
Zato se vsako leto udeležuje 
izobraževalnih seminarjev obeh 
podjetij in se sproti seznanja z 
najnovejšimi dognanji. 

V svoji smučarski delavnici v 
Krempljevi 3 na Ptuju montira 
vezi, obnavlja poškodovane plo
skve, brusi robnike, nastavlja 
okovje, zamenjuje zaklopke, im-
pregnira in namaže. Poleg tega 
Vlado rad pomaga tudi s stro
kovnimi nasveti pri izbiri smu
či, vezi in smučarske obutve. 
Servisira tudi vse vrste smučars
kih čevljev, opravlja raztegovan
je, zamenjavo zaklopk, stremen 
ali varovalke, nudi pa tudi 
lepljena tesnila in podobno. 

Vlado bo tudi letos sodeloval 
na smučarskem sejmu, ki bo v 
soboto, 27., in nedeljo, 28. no
vembra, v Ptuju. 

-OJN Vlado Pisar te dni med montažo vezi v svoji delavnici. 

M A R I B O R / NOVA KBM PODELILA NAGRADE 

Zaiiaj variujem 
Nova KBM je v oktobru, me
secu banke, razpisala nag
radni natečaj za izbiro na
jbolj duhovitih, izvirnih in is
krivih razlogov za varčevanje. 

Veliko število prejetih predlo
gov je pregledala tričlanska ko
misija, v kateri so bili profesori
ca in pisateljica Nada Gaboro-
vič, direktor ČZP Večer Božo 
Zorko in izvšilni direktor upra
ve Nove KBM za področje 
poslovanja s podružnicami Zo
ran Nemec. 

Prvo nagrado v vrednosti 50 
tisoč tolarjev je prejela Ines 
Belšak, tretješolka iz Kidri
čevega, drugo nagrado v višini 
30 tisoč tolarjev dijaki 4. b raz
reda Srednje ekonomske šole v 
Mariboru in tretjo nagrado, 15 
tisoč tolarjev, učenci 6. a in 6. b 
razreda Osnovne šole Borci za 
severno mejo iz Maribora. 

Ob tej priložnosti je N K M B 
podelila tudi nagrado dvatisoče-
mu naročniku Bankaneta; pre
jela jo je Gabrijela Dolenc , štu

dentka iz Miklavža pri Maribo
ru, ki ji bo bančna nagrada omo
gočila prijetno silvestrovanje. 

Nagrajenci natečaja Nove KBM s članico žirije Nado Gaborovič 
(spredaj v sredini) in izršilnim direktorjem Nove KBM za 
področje poslovanja s podružnicami Zoranom Nemcem (zadaj) 



OD TOD lil TAM 
LOVRENC / OBISK V KZ DRAVSKO POUE 

65 Umov, 18 zaposlenih 
Kmetijska zadruga Dravsko polje Lovrenc ima dolgo zgodovi
no, po zadnjem zakonu o zadrugah pa je bila ustanovljena leta 
1993. Trenutno ima 65 članov, ki so vplačali po 300 DEM član
skega deleža. Zadruga opravlja klasično dejavnost: odkup živi
ne in kmetijskih pridelkov, poleg tega ima štiri prodajalne s 
kmetijskim reproduli^ijskim materialom in eno prehrambeno 
trgovino. Zaposlenih je 18 delavcev, od tega pet v upravi. 

Kot je povedal direktor zadru
ge inž. agronomije Jože Tement, 
predstavlja odkup kmetijskih pri
delkov in živine polovico za
družnega prometa, drugo polovi
co pa ustvari trgovina. Takšno 
razmerje je po njegovem mnenju 
ugodno in omogoča zanesljivo in 
stabilno gospodarjenje. 

V KZ Dravsko polje ocenjujejo 
kmetijsko leto 1999 kot eno pov
prečnih, po nekaterih podatkih bi 
ga lahko uvrstili celo med pod
povprečne kmetijske sezone. V 
trgovskem delu je promet v skla
du z načrtovanim, nikakor pa 
pričakovanih rezultatov niso do
segli pri odkupu kmetijske proiz
vodnje. Na to so vplivale 
predvsem neugodne vremenske 
razmere. Tako so imeli sklenjenih 
pogob za 1600 ton pšenice, prev
zeli pa so je le nekaj nad 900 ton. 
Pod pričakovanji je bil tudi odkup 
koruze, ki so je odkupili le okoli 
150 ton. Odkup živine je potekal v 
skladu s pričakovanji, čeprav sta 
domača živinoreja in prašičereja 
posledično odvisni od stanja na 
trgu, ki ga pogosto kroji tudi pre
tiran uvoz mesa. Posebno v takih 
primerih, ko je trg zasičen in je 
velik pritisk na znižanje cen, je 
pomembno, da zadruga odigra 
svojo vlogo in poskuša zaščititi 
domačega rejca. 

Največji odjemalci proizvodnje 
članov KZ Dravsko polje so znana 
podjetja v živilskopredelovalni 

stroki: Košaki Maribor, Mip 
Nova Gorica, Bistriške mesnine 
in vrsta manjših zasebnih mesar
jev. S kupci zadruga dokaj dobro 
in uspešno sodeluje, čeprav se 
tudi pri njih pojavljajo težave za
radi finančne nediscipline, ki je 
problem vsega slovenskega gospo
darstva. 

ZAKAJ NA DRAVSKEM POLJU NI KROMPIRJA 

Dravsko polje je bilo nekoč velik 
pridelovalec krompirja, saj so 
kmetje s tega območja s krompir
jem oskrbovali širše območje nek
danje Jugoslaviji. Tudi KZ Drav
sko polje je bila ena največjih v 
pridelavi krompirja. Pridelava se 
zadnja leta zelo zmanjšuje, direk
tor Jože Tement pa vzroke za tako 
stanje vidi v tem, da so kmetje 
krompir nadomestili s sladkorno 
peso, ki zagotavlja redno prodajo 
in v naprej znane pogoje odkupa, 
tega pa za krompir ni mogoče 
trditi. Drugi razlog za upadanje 
pridelave krompirja pa je gotovo v 
bistveno zoženem trgu, ki je sedaj 
omejen zgolj na Slovenijo. POSLOVANJE ZADRUGE V LETU 1999 

Do konca leta je še dober mesec 
in v grobem je že mogoče napove
dovati izid poslovanja. V KZ 
Dravsko polje ocenjujejo, da bo 
poslovni rezultat pozitiven, 
čeprav se je bilo potrebno med le
tom spopadati s številnimi težava
mi. Dolgoročne posledice za pos
lovanje zadruge ima tudi izpad 
prireje mleka, ki je v preteklosti 
pozitivno vplivala na poslovni re
zultat zadruge. Sicer zadruga ust
vari letno okoli 700 do 800 milijo
nov tolarje prihodkov. 

Kmetijska zadruga Dravsko pol
je Lovrenc je v preteklih letih pre
cej vlagala v posodobitev trgovske 
dejavnosti. ^Pred leti so kupili 
trgovino v Sikolah, dokončali in
vesticijo v Cirkovcah, na novo so 
uredili trgovino v Lovrencu, za 
leto 2 tisoč pa predvidevajo poso
dobitev in povečanje prodajalne 
Market v Lovrencu. 

J . B r a č i č 

Direktor KZ Dravsko polje 
Lovrenc inž. agronomije 
Jože Tement 

DESTRNIK / S SEJE OBČINSKEGA SVETA 

Mrebna kvaHfetneiša zimska služba 
Destmišk i svetniki so na zadnji seji pretekli ponedeljek raz
pravljali o večini predlaganih točk, z dnevnega reda pa uma
knili vlogo Čistega mesta za novo ceno ravnanja z odpadki - o 
tem naj bi razpravljali že na prihodnji seji - ter poročilo o ogle
du cest v občini. Ker je petkov ogled cest zaradi obilnega 
sneženja odpadel, pristojni odbor namreč ni mogel pripraviti 
potrebnega gradiva, razprava o tem pa je preložena na eno pri
hodnjih sej. 

Svetniki občine Destmik so na 
ponedeljkovi seji pooblastili 
župana Franca Pukšiča za podpis 
sporazuma o delitveni bilanci z 
mestno občino Ptuj, potrdili od
lok o nadomestilu za uporabo 
stavbnih zemljišč ter pravilnik o 
uporabi službenih vozil. Za člane 

inventurne komisije za terjatve in 
obveznosti so bili imenovani 
Marjan Tašner, Ivan Slukan in 
Rudolf Murko, med pobudami in 
vprašanji pa so destrniški svetniki 
tokrat največ govorili o potrebah 
po kvalitetnejšem čiščenju javnih 
poti ter nakupu lasmih tehničnih 

sredstev. Nekaj besed so namenili 
tudi zastojem v prometu, ki jih je 
pretekli konec tedna povzročil ne
pričakovani sneg. Ugotavljali so, 
da pristojne zimske službe tudi le
tos niso bile dovolj dobro pri
pravljene na snežne razmere. 

Še pred ponedeljkovo sejo so 
destmiški svetniki invalidu Sta
nislavu Zorcu izročili donatorska 
sredstva za nakup hišnega dvigala 
v vrednosti 234 tisoč tolarjev, ki 
so jih med drugim prispevali Mer-
cator SVS, Telekom in Pošta Slo
venije. 

AK 

Od tod in tam 
PTUJ m 
Ta konei tedna smuiarski sejem 

Smučarski klub Ptuj bo ta konec poskrbel za že 
21. sejem Zima - šport. Smučarji bodo lahko v so
boto in nedeljo med 9. in 19. uro v dvorani Mladi
ka izbirali med novo in precej rabljene smučarske 
opreme. Organizatorji bodo že v petek zvečer od 
19. ure naprej v dvorani Mladika sprejemali rablje
no smučarsko opremo. 

TM 
OToiic m 
Novinarski študiiski dnevi 

Na Otočcu se danes začnejo tradicionalni novi
narski študijski dnevi, ki se jih udeležujejo tudi 
novinarji s ptujskega območja. Po dopoldanski seji 
upravnega odbora bodo popoldne razpravljali na 
temo Kako sveti naj bodo namnarji. Jutrišnji dan 
bodo posvetili temam Kdo pritiska m novinarje in 
Kaj s samostojnimi novinarji, petkov del srečanja pa 
bodo končali z izrednim občnim zborom Društva 
novinarjev Slovenije. Sobotni, zadnji dan srečanja 
bodo posvetili skrbi za slovenski jezik. Poleg 
druženja je tudi letošnje srečanje namenjeno iz
menjavi izkušenj in mnenj v zvezi še z nesprejeto 
medijsko zakonodajo ter novim razmeram v slo
venskem medijskem prostoru. 

A K 

mumm m 
Vodnik po sprehaialni poH 

v sredo, 24. novembra, je bila v gostišču Vinka 
Brenholca na Jeruzalemu svečana predstavitev 
Vodrdka po sprehajalni poti Brenholc avtorja Daneta 
Kataliniča. Udeležence predstavitve je gostitelj 
seznanil tudi z zgodovino cerkve Žalostne matere 
Božj^ ki stoji v neposredni bližini gostišča 

mf TRNOVSKA VAS • Pred I. obiinskim praznikom izredna se/a sveta 
v torek so se na 5. izredni seji sestali svetniki 

občine Trnovska vas in razpravljali o predlogu de
litvene bilance bivše občine E)estrnik-Trnovska 
vas-Vitomarci, občinskem požarnem načrtu in 
imenovali komisijo za razdelitev sredstev požarne 
takse. Ker se v občini že intenzivno pripravljajo na 
1. občinski praznik, ki bo v soboto, 11. decembra, 
so svemiki na seji govorili tudi o odloku o občin
skih priznanjih, imenovali posebno komisijo ter 

potrdili imena dobitnikov priznanj. Izredno sejo 
naj bi zaključili še z imenovanjem inventurne ko
misije za popis osnovnih sredstev ter komisije za 
popis terjatev in obveznosti. Ker do zaključka re
dakcije še nismo prejeli podrobnosti o torkovi seji 
občinskega sveta v Trnovski vasi, bomo obširneje 
o tem poročali v naši prihodnji številki. 

AK 

DESTRNIK • Sreianie starejših 
v kulturnem domu na Destmiku bo v nedeljo, 

28. novembra, ob 14. uri srečanje starejših 
občanov te občine, ki ga krajevna organizacija 
Rdečega križa s sodelavci organizira v mednarod
nem letu starosmikov. Kot je povedala predsedni
ca KO RK Marija Stoger, se bodo potrudili po naj
boljših močeh, da bi jim nedeljsko srečanje ostalo 
v spominu. Za to si bodo prizadevali učenci OS 
Destrnik, KPD Destrnik (Desenski oktet, folklor
na skupina Veseli Urbančani, Gasilska godba na 
pihala). Turistično društvo Destrnik, Društvo 
kmetic Destrnik, KO RK Destmik, Društvo upo
kojencev in občina Destmik. Za prevoz starejših 
na nedeljsko prireditev se bodo potmdili gasilci z 
Destrnika in iz Desencev. 

MG 
UUBUANA m 
O vinu pred letom 2000 

Poslovna skupnost za vinogradništvo in vinarst
vo Slovenije bo na ponedeljkovi tiskovni konfe
renci v Ljubljani predstavila nekaj novosti pred 
nastopom zadnjega meseca v letu, ko vinarji pro
dajo največ svojih vin. Govorili bodo o obetavnem 
vinskem letniku, ki trenumo zori po slovenskih 
kleteh, pričakovanjih in novostih vinskega sejma 
Vino 2000 v Ljubljani in akmalnih izzivih in do
gajanjih, ki čakajo vinarje na prehodu v novo 
tisočletje. Govorili bodo tudi o nizu izobraževal
nih oddaj Vino moje dežele, ki so jih ponovno 
pričeli predvajati na Televiziji Slovenija, katerih 
soustvarjalka je tudi Poslovna skupnost za vino
gradništvo in vinarstvo Slovenije. 

A K 

SLOVENSKA BISTRICA • 
Smuiarski sejem uspel 

v organizaciji ŠD Ten Šport iz Slovenske Bistri
ce je minulo soboto in nedeljo v dvorani Slomško
vega doma potekal tradicionalni smučarski sejem z 
veliko ponudbe in prav toliko povpraševanja. 
Mnogo je k temu pripomoglo mdi letošnje za 
smučarijo ugodno vreme z zgodnjim snegom in 
razmeroma nizkimi temperaturami. Da je bila 
gneča v dvorani resnično velika, pove število obi
skovalcev - teh je bilo v obeh dneh okoli 2000. 

VT 

SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI S E D E M ( N E ) P O M E M B N I H P N I 

Ujetniki povpreill 
Sindikalni funkcionarji zadnji 

čas vse pogosteje opozarjajo, 
da podatki o povprečnih plačah 
v Sloveniji zavajajo. Po svoje 
imajo prav, če kdo "povprečja" 
uporablja (in zlorablja) zgolj za 
to, da bi dokazoval nekatere 
svoje problematične resnice. 
Seveda to velja tudi za sindika
liste. Povprečja pri plačah zago
tovo ne povedo vsega tistega, 
kar je v neki državi pomembno 
za vodenje politike nagrajevan
ja, seveda če takšno politiko 
sploh želi imeti. S povprečji se 
tudi ne da pomagati pri urejanju 
socialnih problemov. Nekaj časa 
so mnogi živeli v iluziji, da bodo 
novi lastniki kapitala iz temeljev 
spremenili (ali izboljšali) sistem 
nagrajevanja, še zlasti načine 
plačevanja vodilnih. Izkazalo se 
je, da so tudi v novih razmerah in 
ob še tako liberalističnem pogle
du na to področje vendarle po
trebni nekateri kriteriji posamez
ne primerjave. 

" T E O R I J E " O 
P L A Č A H 

s pomočjo površnega analizi
ranja "povprečij" se je pred 
časom pri nas na veliko prodaja
la teza o previsokih plačah nižjih 
kategorij zaposlenih in o pod
cenjenosti vodilnih delavcev. Na 
tej podlagi so nastajale različne 
'teorije", po katerih bi bilo 
logično (in nujno), da bi se vodil
ni približevali vodilnim v Evropi, 
drugi zaposleni pa tistim na dnu 
Evrope ali celo na kakšnem dru
gem kontinentu s slabo plačano 
delovno silo. Takšno (enostran
sko) vključevanje v svetovne 
ekonomske tokove seveda ne 
more računati na pozitivne 
učinke. Na nevzdržnost takšnih 
primerjav je pokazala tudi prak
sa nekaterih evropskih multina-

cionalk. Direktor ljubljanske 
Tobačne, ki je sestavni del veli
kega nemškega tobačnega kon
cema, mi je pred nedavnim ka
tegorično zatrdil, da je njegova 
plača primerljiva s plačami v 
okolju, v katerem deluje in živi. 
Zatrdil je, da je splošno načelo 
tega nemškega koncema, da 
svoje menedžerje v posameznih 
evropskih in drugih državah na
grajuje v skladu z razmerami v 
državah, v katerih ti delujejo. 
"Moja plača mora biti vendarle v 
nekakšnih relacijah s plačami 
drugih v naši slovenski tovarni, 
saj z njimi tudi delim skupno 
usodo," pojasnjuje generalni di
rektor ljubljanske Tobačne Bo
jan Simonič, čeprav dosega ev
ropsko primerljive poslovne re
zultate. 

Navadno se v Sloveniji sklicu
jejo na "evropske plače" 
predvsem tisti vodilni ljudje, ki 
ravno nimajo kakšnih posebnih 
dokazil za svoje uspešno voden
je. Preredki podatki in analize o 
odvisnsoti dobrega gospodar
jenja in dobrega vodenja nam
reč prevečkrat dokazujejo, da 
zahtevajo zase evropske plače 
tudi tisti, ki vodijo podjetja na 
robu uspešnosti ali celo v izgu
bah. Nasploh v Sloveniji pri
manjkuje primerjav, ki bi poka
zale, kakšna je soodvisnost 
višine plač nasploh (in še zlasti 
plač vodilnih) in rezultatov pos
lovanja. Kot da bi bila to kakšna 
posebna poslovna skrivnost. Ja 
pa seveda potuha za vse pov-
prečneže in slabe. Tudi tajnost 
podatkov o plačah vodilnih me-
nedžerjev v gospodarstvu in na 
drugih področjih bolj škodi kot 
koristi. Nekateri to opravičujejo s 
pregovorno slovensko nevoščlji-
vostjo, češ da bi se ob večji jav
nosti plač potem vsi v glavnem 

ukvarjali le še s špekuliranjem in 
natolcevanjem v zvezi z njimi. Po 
drugi strani pa bi ravno javnost 
teh plač zagotovo vplivala na 
ustvarjanje realnejše podobe o 
dejanskem položaju in dejanski 
ceni posameznih vodilnih ljudi. 
Zagotovo bi lahko govorili o bolj 
objektiviziranih kazalcih in o se
lekciji med dobrimi in slabimi 
menedžerji, ki jih zdaj mnogi 
prelahkotno mešajo kar v ne
kakšno problematično pov
prečje. V zavesti javnosti se 
mora utrjevati prepričanje, da vi
soke plače (in druge bonitete) 
za res sposobne menedžerje, ki 
to svojo sposobnost potrjujejo z 
rezultati, ne sme in ne more biti 
problem. Prav nič slabega pa ne 
bi bilo, če bi v javnosti še bolj 
problematizirali menedžerje z 
dvomljivimi in nedokazljivimi 
"vrednotami". Seveda enako vel
ja tudi za politike in vse druge 
akterje v družbi. 

Politiki so se zdaj že nekako 
sprijaznili s tem, da postajajo nji
hove plače vsaj občasno javne, 
čeprav je vprašanje, ali so v pri
kazanem res najbolj natančno 
zajeti vsi njegovi dohodki in ali 
same številke o višini njihovih 
plač dovolj nazorno prikazujejo 
tudi njihov dejanski delovni pris
pevek. Dnevnik je pred kratkim 
poročal, da je osnovna plača za 
vse poslance enaka - petkratna 
povprečna slovenska plača. 
Razlike med poslanskimi 
plačami pa nastanejo zaradi 
dolžine delovne dobe in raz
ličnih dodatkov na funkcije. 
Tako je razlika med najbolje 
plačanim poslancem v držav
nem zboru Izidorjem Rejcem 
(SKD) in najslabše plačanim 
poslancem Borutom Pahorjem 
(ZLSD) kar 190 tisoč tolarjev. 
Med najbolje plačanimi poslanci 

so Izidor Rejc, ki prejema 
mesečno 544 tisoč tolarjev 
(neto) plače, Janez Podobnik 
(525 tisoč tolarjev) in Franc 
Potočnik (512.000tolarjev). Med 
prvimi dvanajstimi poslanci z 
najvišjo plačo je sedem opozicij
skih poslancev - četverica iz 
SDS, dva iz SKD in eden iz 
ZLSD, trije poslanci so iz vlada
joče LDS in dva iz vladajoče 
SLS. Na zadnjih treh mestih so 
poslanec ZLSD Borut Pahor 
(354.000 tolarjev), poslanec LDS 
Jože Lenič in poslanec Andrej 
Fabjan, ki zalužita vsak po 359 
tisočakov. 

V S E V E Č " P O D 
P O V P R E Č N I H " 

Usoda slovenskih poslancev 
je torej odvisna od višine pov
prečja slovenskih plač. Kako pa 
se povprečje slovenskih plač 
kaže v konkretnih plačah večine 
Slovencev? Brane Mišic, član 
vodstva slovenskih svobodnih 
sindikatov, je nedavno opozoril. 

da že več kot 60 odstotkov za
poslenih prejema podpov
prečne plače, ki so bile avgusta 
okoli 109.000 neto. To pa seve
da govori o čedalje bolj zaznav
nem večanju plač manjših sku
pin zaposlenih in nizki ravni plač 
večine zaposlenih. Večer ob tem 
ugotavlja, da slovensko pov
prečje bistveno zvišujejo plače 
menedžerjev, torej vodilnih del
avcev, ki so plačani po individu
alnih pogodbah, in plače visokih 
državnih uradnikov. "Dr. Stane 
Uhan iz Društva za vrednotenje 
dela celo trdi, da menedžerske 
plače že zajemajo 15 odstotkov 
denarne mase, namenjene za 
plače. Da so ti odstotki ponekod 
še občutno višji, dokazuje Sandi 
Bartol iz sindikata trgovine, v ne
kem podjetju naj bi za plače 
vsak mesec namenili okoli 13 
milijonov tolarjev, kar pet milijo
nov oziroma 40 odstotkov za 3 
menedžerje (8 milijonov pa za 
70 delavcev). Po zatrjevanju 
Draga Ščernjaviča iz sindikata 
državnih uslužbencev razmerje 

plač ponekod znaša že ena proti 
štirideset... Svojevrsten kazalec 
sedanjega stanja, ko imajo de
lavci mizerno nizke plače, njiho
vi direktorji pa nadpovprečno vi
soke, je tudi podatek, da imamo 
v Sloveniji le okoli 35 odstotkov 
dobrih menedžerjev. Visoke me
nedžerske plače, kot ugotavlja
jo, še vedno niso dovolj velik od
sev uspešnosti v podjetjih, del
avcev, ki so vse pogosteje 
okleščene dodatkov za speci
fična dela, pa so menda vse 
manj motivacijsko naravnane. 
Plače vodilnih delavcev menda 
niso odvisne od uspešnosti niti v 
firmah v težavah, hkrati pa ni de
narja niti za dogovorjene plače 
po kolektivnih pogodbah. V ne; 
katerih podjetjih v Sloveniji naj bi 
imel doktor znanosti z medna; 
rodnim ugledom po kolektivni 
pogodbi le 200 tisoč tolarjev 
plače, direktor v podjetju z izgu; 
bami z dvajsetimi zaposleninni 
pa si lahko izplača celo 435 to
larjev plače..." (Večer) 

J a k K o p r i v e 



OD rOD IN TAM PTUJ, O R M O Ž / OTROŠKI PARLAMENTI 

Koj pa otroška čvsfrcr? 
Zveza prijateljev mladine Slovenije je v letošnjem letu projekt 
Otroški parlamenti kot primerno obliko vzgoje mladih posveti
la temi Spolnost in aids, poteka pa pod s loganom Imava se 
rada. Šolske otroške parlamente so na osnovnih šolah ptujsko-
ormoškega področja že izpeljali, prav tako občinske in me
dobčinskega. 6. decembra pa se bodo predstavniki osnovnošol
cev iz vse Slovenije zbrali v Ljubljani na 10. nacionalnem 
otroškem parlamentu, ki bo v prostorih državnega zbora. Na 
lanskoletnem so pokazali odraslim, kaj je to demokracija v 
medosebnih odnosih in komunikaciji . Za vzor bi lahko bili 
občinskim pa tudi državnim svetnikom. 

OBČINSKI IN MEDOBČINSKI PARLAMENT NA PTUJU 
Društvo prijateljev mladine 

Ptuj in ptujski Center inter
esnih dejavnosti sta pripravila 
letošnje zasedanje otroškega 
parlamenta v sredo, 17. novem
bra, v Narodnem domu na Ptu
ju, kjer se je zbralo okoli 30 
predstavnikov šestih osnovnih 
šol mestne občine Ptuj. Vrstni
kom so predstavili sklepe šol
skih parlamentov. Parlament je 
vodil predsednik D P M Ptuj 
Dušan Sterle. Mladi so se razde
lili v manjše skupine ter v eno-
urni ustvarjalni delavnici obli
kovali sklepe parlamenta ter jih 
nato tako kot drugi predstavni
ki osnovnošolcev iz 13 občin, ki 
so bile ustanovljene na področju 
Upravne enote Ptuj, predstavili 
naslednji dan na medobčinskem 
otroškem parlamentu, ki je po
tekal prav tako v Narodnem 
domu. Vodila ga je višja medi
cinska sestra Veronica Turk iz 
ptujskega Zdravstvenega doma. 
Obeh parlamentov so se ude
ležili tudi predstavniki mestne 
občine Ptuj, uslužbenci občine, 
svetniki in podžupan Ervin 
Hojker. Tudi predstavnikov 
medijev je bilo tokrat več kot 
ponavadi. Otroci so prinesli s 
sabo tudi vrsto plakatov na 
temo aidsa in ljubezni med mla
dimi. 

Ob zaključku so otroci izvolili 
predstavnike za nacionalni 
otroški parlament. Odločili so 
se tudi, da bo v imenu vseh nji
hovo razmišljanje ^ predstavil 
Tomaž Smigoc iz OS Olge Me
glic. 

Knjižničarko mladinskega od
delka ptujske Knjižnice Ivana 

Potrča Liljano Klemenčič je 
zbodlo dejstvo, da so bili otroci 
polni znanja in informacij. Zde
lo se ji je, da manjka čustveni vi
dik navsezadnje tako emocio
nalno obarvane teme. Zato je s 
sabo prinesla vrsto literature, ki 

I so si jo otroci lahko ogledali in 
prelistali na obeh parlamentih. 

Pa poglejmo nekatera skupna 
mnenja, stališča in ugotovitve 
ptujskih osnovnošolcev. 

- otroci smo premalo informi
rani o čustvenem delu odnosov, 
zaljubljenosti, ljubezni, o spol
nosti, spolnih boleznih (ne 
samo AIDS) in zaščiti pred 
nezaželeno nosečnostjo in pred 
spolno prenosljivimi boleznimi; 

- tudi starši so premalo infor
mirani , otroci si želijo več pogo
vorov z njimi; 

- otroci menijo, da bi morali v 
šoli dobiti informacije o spol
nosti prej in ne šele v 7. in 8.raz
redu; 

- mladi bi želeli tudi brez
plačne kondome in kondomate, 
ker jim je v trgovini ali lekarni 
kondome nerodno kupovati. ORMOŠKI OBČINSKI PARLAMENT 

č lan i Zveze prijateljev mladi
ne Ormož so izpeljali občinski 
otroški parlament v ponedeljek, 
22. novembra, ob 11. uri v 
ormoškem gradu. Ormoški 

I župan Vili Trofenik jih je spre
jel in zaželel uspešno zasedanje 
v obnovljeni poročni dvorani, 
nakar so se mladi parlamentarci 
odpravili s svojimi mentorji v 
obnovljeno dvorano občinskega 
sveta. Zanimivo je bilo primer
jati mlade parlamentarce z 
načinom komunikacije 
ormoških svetnikov. 

Občinskega parlamenta se je 

udeležilo 24 otrok, po trije iz 
vsake OŠ, sodelovali pa so tudi 
predstavniki dijakov Gimnazije 
Ormož. Glede na sodobno opre
mo sejne sobe so se otroci mora
li najprej naučiti uporabljati 
tehnologijo. Sledil je kratek kul
turni program. Špela in Nežka 
Orešnik s Koga sta zaigrali na 
violino. Pozdravnemu nagovoru 
predsednice Zveze prijateljev 
mladine Ormož Jasne Munda je 
sledila izvolitev delovnega pred
sedstva, kar je običajen posto
pek na vseh otroških parlamen
tih. Zasedanje je vodil lanski 
predstavnik učencev občine 
Ormož na nacionalnem parla
mentu - Luka Čavničar. Učenci 
so nato predstavili delo šolskih 
parlamentov. Najpomemb
nejšim skupnim ugotovitvam je 
sledila krajša razprava in obli
kovanje sklepov. Izvolili so tudi 
dva predstavnika za deseti na

cionalni otroški parlament; 
udeležila se ga bosta Maja Mli
naric, učenka OS Središče ob 
Dravi, in Karmen Vizjak, pred
stavnica dijakov ormoške gim
nazije. 

Ormoški osnovnošolci so spre
jeli naslednje sklepe: 

- starši naj bodo med pogovori 
o spolnosti bolj sproščeni, otro
ci naj se o spolnosti pogovarjajo 
s tistim, ki mu zaupajo, največ 
informacij želijo dobiti od 
staršev; 

- želijo si več pogovorov o 
spolnosti, za večino učiteljev pa 
so dejali, da so dobri sogovorni
ki; 

- želijo si tudi več informacij 
od zdravstvene službe, pogovori 
naj bi potekali posebej za dekle
ta in fante. Dejali so tudi, da je 
informacij o aidsu dovolj, ven
dar jih nekateri ne znajo poiska
ti. 

Osnovnošolci so poudarili , da 
si želijo za sogovornike o aidsu 
in ljubezni predvsem starše, ti 
pa včasih ne vedo, kako bi se za
deve lotili. Da bi šlo v prihodnje 
laže, vam predstavljamo odlo
mek iz knjige Linde Goldman 
Breaking the silence (Prekini
mo tišino): 

"Z otroki moramo govoriti o 
aidsu s preprostimi in jasnimi 
besedami! Povejmo jim, da je 
aids resna in težka bolezen. 
Začne se z uničujočim virusom, 
mikrobom, ki vas naredi bolne, 
ker napade zdrave celice vašega 
telesa. Mnogo časa se vaša bela 
krvna telesca borijo s tem viru
som in vas ohranjajo zdrave. 
Aids povzroča virus HIV. Ne 
moremo ga ujeti in premagati. 

Dobite ga skozi kri. Virus HIV 
napade vaše bele krvne celice in 
jih ubija. Nato se zgodi, da člo
vek naenkrat zelo zboli in umre. 

Vsi ljudje lahko dobijo aids, 
mamice, očki, učiteljica, narko
mani , otroci in celo dojenčki. 
Ko imajo ljudje aids, se pogosto 
počutijo zelo slabo. Zaradi tega 
so lahko tudi žalostni in jezni. 
To je za njih zelo težko, kajti ne
katere tudi skrbi, ali se jih bodo 
ljudje bali zaradi njihove bolez
ni in zato morda ne bodo hoteli 
biti z njimi več prijatelji. Včasih 
ljudi, ki imajo aids, odpustijo 
tudi z dela, otroke izključujejo 
iz šol. Toda ljudje vedo vedno 
več o aidsu in to se dogaja vedno 
redkeje. To je dobro, kajti ne 
smemo se tako obnašati do lju
di, ki imajo aids. Zdravniki se 
trudijo, da bi iznašli zdravilo. 
Toda tako hitro ga ne bodo 
našli. Vendar pa sedaj z zdravili 
pomagajo, da ljudje z aidsem 
živijo dlje. 

Aids lahko dobimo s seksom s 
komerkoli, ki ima virus HIV, z 
izmenjavo igle pri jemanju 
drog, če dobimo kri od osebe, ki 
ima virus HIV. Če ima mamica 
aids, ga lahko dobi tudi njen do
jenček. 

Otrokom pa moramo povedati 
tudi , da se aidsa ne dobi od doti
kanja ali objemanja, na WC 
školjki, komarjevega pika, 
striženja las, kašljanja ali kihan
ja, spanja, sedenja ob nekom ali 
dotikanja njegove obleke, s pri
jateljstvom z nekom, od poz
dravljanja z rokami ali prije
manja z rokami, darovanja krvi, 
pitja ali prehranjevanja, injek
cijskih igel v zdravnikovi ordi
naciji, plavanja v bazenu, skrbi 
za naše ljubljenčka ali igre z ne
kom in izmenjavo igračk." 

Majda FridI 

S temo letošnjega otroškega parlamenta povezana literatu
ra, ki je na razpolago v mladinskem oddelku ptujske 
Knjižnice Ivana Potrča in jo mladim priporoča Liljana Kle
menčič: Berlie Doherty Dragi nihče; Margaret Clark Na 
novi poti. Marina Gask Najlepši par, Nancy Garden Pisma za 
Annie, Karolina Kolmanič Lotosov cvet, Walter Benjamin 
Hašiš, Christiane Felscherinovv Mi, otroci s postaje ZOO, 
Marliere Arold Živeti hočem. 

Mladi ormoški parlamentarci v novi sejni sobi ormoškega občinskega sveta. Župan Vili Tro
fenik je tokrat sedel v drugi vrst i . 

Na ptujskem parlamentu so mladi predstavili tudi plakate na 
temo aidsa in l jubezni. Foto: Majda FridI 

ODTOD INTAM 
IVANJKOVCI • 
Miklavžev dobrodelni kon€ert 

v soboto, 4. decembra, bodo v domu kul
ture v Ivanjkovcih pripravili Miklavžev do
brodelni koncert. Prireditev, na kateri sode
lujejo harmonikarska skupina Holermus, 
mešani pevski zbor Ivanjkovci, mešani zbor 
D U Ivan[kovci, dekliški zbor Okarina in 
učenci OŠ Ivanjkovci, se bo pričela ob 18. 
uri. Gost večera bo gledališki igralec Ivo 
Žnidarič. Zbrana sredstva bo organizator 
prireditve. Društvo prijateljev mladine 
Ivanjkovci, namenil za decembrsko obdari
tev predšolskih otrok. 

mf 

MAJŠPiRK m Svetniki O 
spremembi proraiuna 

v četrtek, 18. novembra, so se sestali tudi 
svetniki občine Majšperk na 9. redni seji in 
sklepali o spremembi odloka o občinskem 
proračunu za leto 1999, lotili so se predloga 
odloka o proračunu občine za leto 2000, se 
dogovorili o uskladitvi cen za vodo v Sto-
percah, sklepali o kriterijih za investicije v 
požarno varnost ter se dogovorili o soglasju 
Javnemu zavodu Lekarne Ptuj za lekarno 
na Ormoški cesti. 

-OM 

LENART m 
Veierna šola detembra? 

z Območne obrtne zbornice v Lenartu so 
sporočili, da se bo večerna šola marketinga 
in prodaje pričela v decembru in ne konec 
novembra, kot je bilo prvotno rečeno. Do 
spremembe je prišlo zaradi premajhnega 
števila prijav. Natančen datum bo znan v 
prihodnjih dneh. 

AK 

SLOVENSKA BISTRICA • Slovo 
od stare telefonske centrale 

29. oktobra so se v Slovenski Bistrici le 
poslovili od stare avtomatske telefonske 
centrale, ki so jo priklopih 8. januarja 1966. 
Telefonija bo odslej digitalna. Vrednost po
sodobitve je okoli 63 milijonov tolarjev. 
Nova digitalna centrala ima 3636 digitalnih 
in 288 ISDN priključkov. Odslej tudi ne bo 
težav pri telefoniranju s tako imenovanimi 
dvojčki. 

VT 

PTUJ • Kmalu Delavska zveza 
Na območju nekdanje občine Ptuj ustan

avljajo območno organizacijo Delavske zve
ze Ptuj, da bi ustvarili pogoje, ko bodo 
lahko delavci javno izpostavljali svoje pro
bleme in predloge ter uveljavljah vsaj tiste 
pravice, ki so jim še ostale. Ustanovni zbor 
bo danes, v četrtek, 25. novembra, pred tem 
pa bodo ob 18. uri Delavsko zvezo in njen 
namen podrobneje predstavili na tiskovni 
konferenci na sedežu območne organizacije 
Združene liste socialnih demokratov Ptuja. 

-OM 

PTUJ • Se/a Sveta za preventivo 
č lan i sveta za preventivo in vzgojo v cest

nem prometu mestne občine Ptuj so na 8. 
seji včeraj, v sredo, 24. novembra, ocenjevali 
realizacijo sprejetih nalog in aktivnosti v 
minulem obdobju. Kritično so ocenili 
tehnično stanje motornih vozil v cestnem 
prometu, obravnavali porabo denarja za le
tos ter program dela za leto 2000, med pobu
dami in predlogi pa so govorili tudi o posta
vitvi premičnih panojev "Otroci na cesti", o 
terenskem ogledu cest ter o nagradi učen
cem za najboljši spis o prometni varnosti. 

-OM 

TRIJEKRAUim 
Kone€ tedna poskusna smuka 

o težavah in agoniji s sedaj že bivšimi na

jemniki na RTC Trije Kralji na Pohorju, 
smo že večkrat pisali. Planinski dom sta ku
pila Božo in Jožica Juhart , zasebnika iz Slo
venske Bistrice, za 36 milijonov tolarjev. 
Problem sta bili minula leta obe vlečnici. 
Kot obljubljajo, bosta letos nemoteno delo
vali. Celotni dom lahko sprejme od 110 do 
125 gostov. Kot smo izvedeli, bo poskusna 
smuka že ta konec tedna, uradno ponovno 
odprtje doma in s tem pričetek smučarske 
sezone pa bo konec prvega decembrskega 
tedna. Za smučarje je pripravljena topla 
hrana v domu, snevna cena smučarske vo
zovnice bo 1700 tolarjev, letna pa 15 tisoč 
tolarjev. 

VT 

GORNJA RADGONA • 
19. detembra referendum za 
samoprispevek 

v Gornji Radgoni se že intenzivno pri
pravljajo na decembrski referendum za 
uvedbo občinskega samoprispevka v letih 
2000 - 2005, s čimer nameravajo zbrati okoli 
350 milijonov tolarjev. Porabili naj bi jih za 
ceste, nakup reševalnega vozila z ustrezno 
opremo, za obnovo prostorov ter okolice 
Zdravstvene postaje v Apačah. Del sredstev 
naj bi namenili tudi za zamenjavo medicin
ske opreme v tej zdravstveni postaji. Pobu
da za uvedbo občinskega samoprispevka je 
prišla iz krajevne skupnosti Spodnji Ivanci, 
občinskemu svetu jo je posredoval svetnik 
Karel Mir. V začetku novembra se je na 1. 
sestanku že sestal Odbor za pripravo in iz
vedbo referenduma. Odborniki so podprli 
predlog župana Miha Vodenika o zborih 
občanov med 6. in 17. decembrom, kjer 
bodo občane seznanjali z referendumskim 
programom in zastavljenimi cilji. V občini 
Gornja Radgona ugotavljajo, da so v prete
klosti prav sredstva iz občinskih in krajev
nih samoprispevkov omogočila hitrejši raz
voj občine. 

AK 



OD roD f M nuM 
PTUJ / NASTOP MEŠANEGA PEVSKEGA ZBORA LIRA, 
ZBOROVODJA TOMISLAV UHLIK 

Vokalni kontert gostov iz Zagreba 
Minulo soboto je v polni dvorani refektorija minoritskega sa
mostana nastopil pevski zbor hrvatskega židovskega društva iz 
Zagreba. Kurikulum vitea zbora je bil predstavljen že v prejšnji 
številki Tednika, zato naj bo ta zapis naravnan bolj na spored 
in izvedbo koncerta. 

Zbor deluje že 46 let, do nedav
nega ga je vodil dirigent in sklada
telj Emil Cossetto. Ravno temu 
zboru (prej se je imenoval po Moši 
Pijadeju) je Cossetto namenil naj
več skladb na predloge židovskih 
pesmi, zlasti pa pesmi sefardskih 
Židov iz Bosne (njihova domovina 
je bila Španija), med katerimi iz
stopa Partita sefardica. Sedanji 
zborovodja Tomislav Uhlik, ki je 
tudi znan zborovski skladatelj, je 
zbor prevzel pred kratkim. Pevce 
je vodil skozi pisano paleto skladb 
avtorjev evropske glasbene prete

klosti (Haendel, Gallus), evropske 
romantike (Mendelssohn, Verdi, 
Lisinski, Odak), nekaj skladb so
dobnikov (Thompson, Luboff) 
ter vrsto skladb prirejevalcev 
židovskih pesmi na čelu s sklad
bami dolgoletnega zborovodja 
Emila Cossetta. Slišali smo tudi 
dve priredbi ljudskih Emila Ada
miča. Zaokroženosti sporeda so 
pripomogli tudi solisti: Nadja 
Jonke, sopran: Vesna Šepat, kla
vir ter stalni solist zbora Hajrudin 
Osmanagič, tenor, ki so odlično 

izvedli tri židovske pesmi Emila 
Cossetta. 

40-članski zbor je po starostni 
struktiui sestavljen dovolj pestro, 
da je zvok zlit. Izjemna je bila le 
skromno zasedena tenorska vrsta. 
Zborova odlika je, da smiselno 
nadzoruje ^dinamiko v smeri 
navzgor. Žal pa smo slišali 
preživahno in romantično 
občutno izvedbo najbolj znanega 
Gallusovega moteta Ecce... (Glej
te, kako umira pravični ...). Po 
drugi strani pa je vrlina zborovod
je, da je pri izvedbah ljudskih pe
smi pustil veliko interpretacij ske 
svobode pevcem samim, kar v tem 
primer štejem za smiselno (K. 
Odak: Dremle mi se, dremle). 

Čeprav so pevci geografsko gle
dano tako rekoč naši bližnji so
sedje, je po minuli vojni opazna 
razlika v glasbenem okusu in iz
vedbah med hrvatskimi in sloven
skimi zbori. V Sloveniji smo si v 
zadnjih nekaj letih ustvarili zelo 
kvaliteten zborovski vrh. 

K slovesnejšemu vzdušju kon
certa so prispevali: predstavnik 
pokrovitelja koncerta ptujski 
podžupan Ervin Hojker, dolgolet
ni predsednik zbora Mihael Mon-
tiljo in sekretar hrvatskega vele
poslaništva v Sloveniji. In kdo je 
organiziral koncert? Gospod Rudi 
Ringbauer. Slučajno, in kot je de
jal, iz lastoe pobude in kiilturne 
potrebe. Tudi materialno in fi
nančno je s pomočjo sponzorjev 
zagotovil sredstva, ki so kar velik 
zalogaj. Posnemanja vreden pri
mer! 

M/G Foto: Mitja Gobec 

V R H N I K A / PTUJSKI KOMORNIKI GOSTOVALI PRI 
CONCINITAH 

V okviru pevskega sodelovanje je minulo soboto, 20. novem
bra, kljub snežnim zametom po vsej domovini v dvorani 
Osnovne šole Ivana Cankarja na Vrhniki potekal skupni kon
certni večer domačega ženskega pevskega zbora Concinite, ki 
mu dirigira Jože Fiirst, in pevcev Komornega moškega zbora 
iz Ptuja pod dirigentskim vodstvom Franca Lačna; mešani 
pevski zbor Svežina iz Radomelj je zaradi bolezni več pevcev 
svoje sodelovanje žal odpovedal. 

Ženski pevski zbor Concinite je 
bil ustanovljen leta 1982 pod 
vodstvom Darinke Fabiani. Po 
ljubiteljskih začetkih so dekleta s 
čedalje večjim znanjem pričela 
dosegati dobre rezultate tudi na 
državnih in mednarodnih tekmo
vanjih. Jeseni leta 1997 je zbor 
prevzel dirigent Jože Fiirst, s kate
rim so se pevke uspešno predsta
vile tudi na sobotnem koncertu. 

Njihov zborovski repertoar je 
zelo širok, pevke pa so se izkazale 
tudi kot odlične gostiteljice, saj so 
po koncertu v Cankarjevem domu 
na Vrhniki ptujskim pevcem pri
pravile izredno lep večer. Ptujski 
komorniki so z uspešnim koncer
tom vrnili obisk ženskemu pev
skemu zboru z Vrhnike, ki je gos
toval na Ptuju decembra lani. Po
nosni so tudi na pevsko darilo -
unikatni vrhniški pirh, ki ga je 
posebej za to priložnost izdelal 
Franc Grom. V zahvalo so 
Vrhničankam podarili ptujske 
znamenitosti - venec liika in 
odlično haloško vino. 

-OM 
Ženski pevski zbor Concini te z Vrhnike z d i r igentom 
Jožetom FiJrstom. Foto: M.Ozmec 

PTUJ / DELOVNO SREČANJE, POSVEČENO J. PUHU 

Janez Puh in konkurenta 
Pod tem naslovom bo Zgodovinsld arhiv na 

Ptuju v sodelovanju z občino Jiuiinci simbo
lično zaključil drugo fazo projekta o Janezu 
Puhu. Zaldjuček razstave in iikrati nadaljevanje 
projekta bo izpeljano v obliki delovnega 
srečanja. 

Na delovni mizi se bodo pogovarjali o zasnovi, 
organizaciji in izpeljavi tretjega dela projekta, to je 
mednarodnega simpozija Janez Puh in konkiiren-
ca v letu 2001 z izdajo zbornika - učbenika, o obli
kovanju Puhove spominske sobe v Juršincih av
gusta 2000, registriranju Puhovega inštituta, dode
lavi Puhovega muzeja v Juršincih, oblikovanju ko
lesarskih poti, o izvedbi Piihove delavnice na 
domačiji in poimenovanju dirkališča na Vranskem 
po Janezu Puhu. 

Delovno srečanje bo v ponedeljek, 29. novem
bra, ob 12. tu-i v gostišču Slaček na Gomili v ne
posredni bližini razglednega stolpa, ki je bil po
novno aktiviran leta 1992, ko so rojaku in velike
mu Evropejcu Janezu Puhu odkrili spominsko 
ploščo na njegovi domačiji v Sakušaku. Na njem 
bodo sodelovali Društvo za ohranjanje dediščine 
Juršinci, Univerza Maribor - Fakulteta za stroj
ništvo. Pokrajinski muzej Ptuj, Zavod za varstvo 
naravne in ktiltiune dediščine Maribor, predstav
niki državnih ministrstev in občin Ptuj, Gornja 
Radgona in Ljutomer, Šolski center Ptuju, 
družina Zidarič, Kolesarski klub Pmj, Kolesarska 
zveza Slovenije, Tehniški muzej Slovenije, Muzej 
motociklov Vransko, Bistra, klubi starih vozil in 
gostje. 

Kristina Šamperl Purg 

KASASTVO / SERIJA EVROPSKO PRIMERUIVIH REZULTATOV 

Na vrhiš Uutameit in Bfda 
V Kasaški zvezi Slovenije se pripravljajo na izredno skupščino 
in analizirajo letošnjo tekmovalno sezono, ki je bi la ena 
boljših v zadnjih letih. To potrjujejo številni rekordni kilo
metrski časi , primerljivi z evropskimi, in so svojevrsten odsev 
domače reje. 

Seveda so k odličnim rezultatom 
pripomogli tudi nekateri novi 
uvoženi konji, ki so znova vzpod
budili večje zanimanje javnosti za 
kasaški šport. Med novimi imeni 
naj omenimo Gerda Novembra, ki 
ga je v Slovenijo pripeljal žal že 
pokojni Janko iVlakoter. Ta žrebec 
z osebnim rekordom 1:13,5 je bil 
med uvoženimi konji najboljši 
tako po številu uvrstitev na nagra
jena mesta kot po zaslužku. Osvo
jil je mdi posebni letni pokal lju
tomerskega kluba za uvožene 
konje. Na novo se je pojavila Jave-
lin Elco, ki jo je vozil Pero Cmko-
vič z Bleda in med drugim za las 
zmagal na zadnji mariborski 
preizkušnji, sicer pa za zdaj ^ o l j 
opozoril na velike možnosti te 
izvrsme 7-letne kobile. Ostalo so 
bila stara imena, ki že lep čas 
obvladujejo slovensko kasaško 
sceno (večkrat sta prijetno prese
netili Tasel Tina Martina Marsa 
iz Krškega in Fedele Poker Zvon-
ka Osterca iz Ljutomera). Škoda, 
da se je znova poškodoval absolut
ni rekorder slovenskih hipodro
mov Benjamin C Lee, saj bi v pol
ni formi in zdrav krepko mešal 
račime. 

Zato pa so to pogosto storili šte
vilni konji domače reje, ki so letos 

dosegli izjemne rezultate. Bilo je 
tudi veliko presenečenj, kar je 
nasploh ena od odlik tega športa. 
Konji so pač tudi nepredvidljivi, 
rezultati so odvisni od številnih 
dejavnikov, mdi od razpoloženja 
in dobrega poznavanja konja in 
voznika. Podrobnejše analize o 
tem bodo v Kasaški zvezi še pri
pravili in jih celovito osvetiili ter 
primerjali v Kasaškem koledarju. 

Za ljubitelje kasaštva naj pono
vimo nekaj važnejših rezultatov, 
ki so zaznamovali letošnjo sezono. 
Najhitrejši dveletni konj je bil Jo-
nas B z Brda, ki je tudi državni 
prvak naraščajnikov. Startal je 6 
krat in 5 krat gladko zmagal. Jo-
nas B je tudi na vrhu lestvice dve-
letnikov po zaslužku pred Sla-
vičevim Donom MS in Ability 
Vito iz ljubljanskega hleva Vita-
cel. Med triletniki je letošnjo se
zono sijajno začel American Ex-
pres Damijana Oražma iz Ljublja
ne, ki je nanizal 7 zmag, žal pa iz
gubil bitko za krono triletnikov in 
za državno prvenstvo triletnih 
kasačev. Oba naslova je namreč 
osvojil Pri vate Dancer Milana 
Žana iz Ljubljane, ki je tudi re
korder triletnikov s časom 1:17,4. 
Ta konj je v svoji kategoriji tudi 

največ zaslužil pred American Ex-
pressom in Divom MS. 

Med štiriletnimi konji domače 
reje je blestela dolenjska kobila 
Suriya iz hleva Staneta Krainerja. 
8 krat jo je do zmage popeljal Vojo 
Maletič. Rekorderja štirilemikov 
sta Apricot Mirka Šonaje in Dali 
Jožeta Sagaja iz Ljutomera, oba 
sta dosegla kilometrski čas 1:17,3. 
Ta temperamentna konja sta bila 
favorita v osrednji dirki sezone, 
kasaškem derbiju, ki pa ga je z re
kordom 1:19,2 dobil brdski žre
bec Leif B na vajetih Lojzeta Gor
janca. Slednji je tudi najboljši 
voznik letošnje sezone. 

Med starejšimi domačimi konji 
je največkrat zmagala kobila Sin-
dy Janeza Hrovata iz Vitacelovega 
hleva, ki je tudi rekorderka v svoji 
kategoriji s časom 1:16,9. Po zas
lužku pa je med petietnimi in sta
rejšimi kasači na vrhu lestvice Ja-
son B z Brda pred Sindy iz 
Ljubljane in Lepim B, prav tako z 
Brda. 

To je zgolj bežen pregled 
važnejših dogodkov, ki bodo še 
lep čas v središču pozornosti lju
biteljev kasaštva. Seveda pa je se
zona postregla tudi s številnimi 
odprtimi problemi, ki jih bo treba 
čimprej rešiti. Tudi z 
odločnejšimi potezami najodgo
vornejših ljudi Kasaške zveze Slo- j 
venije. 

l\/larjan Toš 

SLOVENSKA BISTRICA / RAZSTAVI KERAMIKOV 

Grad - sredlišie keramikov 
Ni še tako dolgo od odmevne razstave japonske sodobne kera
mike, sedaj pa Zavod za kulturo v Slovenski Bistrici ponovno 
gosti keramike in lončarje Slovenije. Tako je v novi galeriji 
Grad postavljena prva pregledna razstava Društva keramikov 
in lončarjev Slovenije, v spodnjih prostorih gradu pa je našla 
svoj dom stalna razstava sodobne keramike iz podarjene zbir
ke Iflgenije Zagoričnik - Simonovič. Kulturni program ob tem 
izjemnem dogodku so prispevali Tomaž Lorenc (violina), Jer-
ko Novak (kitara) ter Iflgenija Zagoričnik - Simonovič s svoji
mi pesmimi. 

Viteška dvorana bistriškega gra
du je bila ob tej priložnosti nabito 
polna, prišli so tudi številni ug
ledni gostje s področja ^kera-
mičarstva ter lončarstva. Župan 
dr. Ivan Žagar je ob pozdravu ug
lednih lunetnikov ter drugih gos
tov dejal, da ta izjemni kultturni 
dogodek v gradu ni samo v čast 
občine in zavoda za kulturo, tem
več je pomemben tudi za ves slo
venski kulturni prostor. 

Stalna razstava sodobne kerami
ke je oblikovana iz podarjene 
zbirke Iflgenije Zagoričnik - Si
monovič, slovenske pesnice, pisa
teljice ter keramičarke, ki živi in 
dela v Londonu. O sebi pravi, da 
piše pesmi, knjige, povesti za 
otroke in v kratkem bo v Maribo
ru izšla njena zbirka esejev. Stalno 
zbirko je v letu 1999 podarila Za
vodu za kulturo Slovenska Bistri
ca. V njej so njena dela ter dela ug
lednih lunetnikov keramikov iz 

Velike Britanije. Med njimi so: 
Richard Slee, Walter Keeler, 
Christy Keeny ter njihovi profe
sorji Alan Ceiger Smith, sir Mi-
chael Casson in Joanna Konstati-
nidis. Vsi navedeni sodijo v klasi
ke britanskega lončarstva. Simo
no vičeva je ob tej priložnosti ome
nila, da daje zbirko nekako na 
"pokušnjo" v Slovensko Bistrico, 
da bo videla, kako jo bodo spreje
li, ker ne želi, da bi Bistričani mis
lili, da jih je hotela z njo "posilje-
vati". 

Ob prvi pregledni razstavi 
Društva keramikov in lončarjev 
Slovenije, društvo je zaživelo šele 
pred dobrimi štirimi leti 
predvsem v želji po kakovostnem 
razvoju in predstavitvi keramike 
in lončarstva na slovenskih tieh, 
so dvanajstim svojim članom za 
izjemne dosežke v zadnjih letih 
podelili priznanja. Prejeli so jih 
Bernarda Brečko, Darja Fabjanič, 

Aleš Gregi, Majda Gregorič Trost, 
Iztok Mlakar, Nives Ratkajec 
Weingerl, Nataša Sedej, Miljanka 
Simšič (predsednica društva), Ifl
genija Simonovič, Tanja Smole 
Cvelbar, Matjaž Šokač ter Sašo 
Žuman. 

Petdesetietno vrzel organizira
nega izobraževanja na področju 
keramike skušajo keramiki in 
lončarji zapolniti z nenehnim 
strokovnim usposabljanjem svoj
ih članov. V ta namen so organizi
rali strokovno knjižnico, ki jo 
sproti dopolnjujejo ter svoje člane 

obveščajo o vseh možnostih izo
braževanja. Slovenski keramiki 
poskušajo dati stroki veljavo, kot 
jo ima v svetu, kljub temu da se 
pri nas razvija bolj na lastno ini
ciativo in z veliko truda posamez
nikov. Vendar pomenita glina in 
zemlja, ta prvinski material, vsem 
izziv za kreativno izražanje, 
sredstvo preživetja, možnost razi
skovanja ter neskončni navdih. 

Med enainpetdesetimi razstavl
javci v galerijskih prostorih bi
striškega gradu razstavljata ob 
dvanajstih že omenjenih prejem
nikih priznanj Društva kerami
kov in lončarjev Slovenije še Vio
la Grgasovič, ta trenutno razstavl
ja tudi v galeriji Val v Slovenski 
Bistrici, ter Ljubica Zgonec Zor
ko - lasmica omenjene galerije. 

Vida Topolovec 

I f igenija Zagoričnik - Simonovič je na pregledni razstavi 
Društva keramikov in lončarjev Slovenije predstavi la svojo 
znano skledo. 

Prieška t i inka , delo Saša 
Žumra . Foto: VT 









PO NAŠIH KRAJIH 
V I D E M / DVE ZLATI POROKI 

2 l a f 0 p u r a Horvat in Voupotii 
v soboto sta bili v poročni sobi občine Videm dve zlati poroki. 
Župan Franc Kirbiš je za zlatoporočenca razglasil Elizabeto in 
in Jožeta Horvata iz Barislovcev 5 ter Zdenko in Jožeta Vaupo-
tiča iz Tržca §1 . 

• Elizabeta in Jože Horvat 
sta se poročila 22. oktobra 1949 
v Ptuju. Elizabeta, rojena Kline, 
je bila rojena 19. oktobra 1930 v 

Rogoznici, mož Jože pa 31. ja
nuarja 1925 v Sakušaku. Jože je 
svoja delovna leta preživel v te
danji kidričevski tovarni glinice 

in aluminija, sedanjem Talumu, 
Elizabeta pa je gospodinjila, 
vzgajala otroke in skrbela za 
manjšo kmetijo. V zakonu sta se 
jima rodili dve hčerki, danes pa 
imata še pet vnukov in dva 
pravnuka. 

• Zlatoropočenca Zdenka in 
Jože Vaupotič sta zakonsko 
zvezo sklenila 20. novembra 
1949 v Vidmu pri Ptuju, zlati 
DA sta si torej izrekla po natan
ko 50 letih. Zdenka (rojena Šter-
bal), prijatelji in znanci jo 
kličejo Milica, se je rodila 28. ju
lija 1928 v Cvetkovcih, Jože pa 
1. marca 1926 v Majskem Vrhu. 
Jože je bil zaposlen pri Gradisu 
in pozneje v tovarni glinice in 
aluminija, sedanjem Talumu 
Kidričevo, Zdenka pa je gospo

dinjila. Zakon sta obogatila s 
tremi otroki - dvema sinovoma 
in hčerjo. Danes sta vesela, ko ju 
poleg otrok obišče kateri od šes
tih vnukov in dveh pravnukov. 

Zlatoporočencem iskrene čes
titke in dobre želje tudi v imenu 
uredništva Tednika! 

JB 

Z l a t o p o r o č e n c a E l i z a b e t a in J o ž e H o r v a t iz B a r i s 
l o v c e v 5 

Z l a t o p o r o č e n c a Z d e n k a in J o ž e V a u p o t i č iz Tržca 
J51 ....^ ,. . ..... 



ZAMIM/VOSTI, REPORTAŽE 

L O N D O N / NEDA GAČNIK V PRIČAKOVANJU 

Finale 4. de€embr€t 
Miss Slovenije Neda Gačnik 
je v London odpotovala že 13. 
novembra, z lepot icami, dru
gimi udeleženkami letošnje
ga izbora za miss sveta, pa se 
je srečala dva dni kasneje . 
Zatem so skupaj odpotovale 
na Malto , kjer so snemal i 
predstavitvene spote. 

Te dni lepotice ponovno 
pričakujejo v Londonu, ki si ga 
je Neda že uspela malo ogledati. 
Po najbolj znanih predelih se je 
sprehodila v elegantnih usnje
nih obačilih kreacije Hermana 
Kokola iz Hiše usnja v Dolanah, 
za dve drugi priložnosti pa bo 
oblekla kreaciji Barbare Plaveč 
Brodnjak. 

Nedi želimo, da bi Slovenijo 
čim bolj dostojno predstavljala. 

MG 
Neda Gačnik med ogledom Londona v usnjenih kreacijah Her
mana Kokola iz Hiše usnja v Dolanah. Foto: Zdravko Geržina 

PTUJ / SAŠKA ZA MISS HAWAIIAN TROPIC 

Izkušnja vei za mlado deUe 
Saška Colnarič iz Apač na Dravskem polju je novo ime med le
pot icami s Ptujskega. Po pokl icu je kemijska tehnica, dela pa 
kot konzervatorka-restavratorka na Zavodu za varstvo na
ravne in kulturne dedišč ine . Bolj za šalo kot zares je izpolni la 
prijavnico za tekmovanje Miss Ha>vaiian Tropic, ki je pred 
dvema letoma prines lo velik uspeh Ptujčanki Barbari Cenčič , 
saj se je kot zmagovalka tega tekmovanja udeleži la svetovnega 
izbora v Las Vegasu, kjer se je prav tako dobro uvrstila. 

Po uspešnih predtekmovanjih 
se je Saški uspelo uvrstiti v pol-
finale tekmovanja, ki bo poteka
lo v dveh delih in ga bodo izved
li v začetku leta 2000. Poleg 
Saške se bo za vstop v polfinale 
potegovala tudi Suzana Toplak 
iz Ptuja, ki je bila leta 1997 fina
listka tekmovanja za miss Slove
nije. V predtekmovanjih je nosi
la večerno obleko kreacije Bar
bare Plaveč. Dekleta so si za 
predtekmovanje v glavnem mo
rala sama zagotoviti oblačila za 
posamezne izhode. S tem so do
kazala svojo iznajdljivost, saj se 
od tekmovalk v tem lepotnem 
tekmovanju zahteva, da se v vsa
ki situaciji pokažejo v najboljši 
luči. 

Saška prisega na športno ele
ganco, od barv ji je najbolj pri 
srcu temno modra, vsaj dvakrat 
tedensko pa nekaj časa preživi 
na kikboksu, ki se ji je priljubil 
zaradi treningov, znanja sa
moobrambe in tudi zaradi 
druženja. Pr i oblačenju in nasp
loh pri vsem, kar ima opraviti z 
njeno osebnostjo, je zelo iz
birčna; pusti si sicer svetovati, a 
končna izbira je vedno njena. 
Zelo rada tudi poje, kar je njena 
prednost tudi na tekmovanju 
Miss Havvaiian Tropic. Sedaj 
občasno poje v duetu A&Com-
pany. 

Če se je za tekmovanje že 
odločila, bo poskušala narediti 
največ, kar se da, je poudarila. 
Prav gotovo bo to izkušnja več. 
V letu 2000 pa si želi vsekakor 
svoje stanovanje in uspeh na 
področju, kjer se sedaj poizkuša. 
Morda pa se ji izpolni še srčna 
želja, da ji bo življenje pripeljalo 
koga na pot. 

MG 

Saška Colnarič, novo ime 
med lepoticami s Ptujskega. 

Foto: Črtomir Goznik 

AKTIVNOSTI MLADIH PLEZALCEV PD PTUJ 

T e l o f f ci ab ^aklluiku 
Minuli teden v petek je v telovadnici OŠ Breg pri Ptuju poteka
la prijateljska društvena tekma plezalcev Planinskega društva 
Ptuj v težavnosti plezanja. Mladi športni plezalci so ob zakl
jučku tečaja Športnega plezanja pred številnim občinstvom po
kazali pridobljeno znanje in se pomeril i med seboj. 

Zaradi primerjave rezultatov 
so bili razdeljeni v tri starostne 
skupine: cicibani, mlajši dečki 
in deklice ter najstarejši fantje 
oz. kadeti. Med cicibani je zma
gal Matic Frajnkovič, drugi pa 
je bil Vid Topolovec, ki je star 
šele 7 let! Med mlajšimi dečki in 
deklicami je zmagala Mina 
Markovič, drugi je bil Tomaž 
Korpar, tretji Miha Purg. Med 
kadeti je zmagal Peter Blago-
vič, drugo mesto so si delili Da-
mir Najvirt, Aleks Rop in 
Tomaž Svenšek. Prvo mesto v 
skupnem seštevku (in torto za 
nagrado) sta si delila Peter Bla-
govič in Mina Markovič. Tudi 
superfinalno smer sta ob bučnih 
aplavzih in navijanju gledalcev 
oba splezala povsem do vrha 
previsne smeri, do zadnjega 
oprimka pod streho telovadni
ce. 

Tečaj oziroma šola športnega 
plezanja je potekala vsako sredo 

in petek ob 18. oz. 19. uri v telo
vadnici OŠ Breg pod vodstvom 
izkušenega alpinističnega 
inštruktorja in športnega plezal
ca Silva Babica in ob pomoči 
Danila Šegule, člana Pla
ninskega društva Ptuj . 

Silvo Babic 

Ob zaključku tekmovanja sta predsednik PD Ptuj Tone Purg 
(levo) in vaditelj športnega plezanja Silvo Babic mladim 
športnim plezalcem podelila zaslužena priznanja. 

Foto: Uroš Vidovič 

PLANINSKI KOTIČEK 

S planlmi k 
Miklavžu na Hom 

v prvih dneh decembra nas vsako leto razve
seli sv. Miklavž, ki majhne in velike otroke 
obdari z darili in zimskimi dobrotami. Še pose
bej prijetni so ti obiski v zasneženi zimski po
krajini, kjer se v luninem siju lesketajo drobni 
snežni kristalčkl. Prav takšne pa so zimske noči 
v gorah, kjer nas očarajo obširni razgledi na 
lesketajoče se lučke nekje globoko spodaj v do
lini. In če je prisoten še Miklavž z darili, je idila 
popolna. 

Ptujski planinci vas v nedeljo, 5. decembra, vabi
mo, da se skupaj podamo k Miklavžu na Hom, do 
koder se bomo s številnimi domačini iz Šempetra, 
Žalca, Prebolda in Matk podali z baklami in svetil
kami. Zberemo se ob 18. uri na avtobusni postaji 
Ptuj, od koder se bomo popeljali do vznožja 
Homa. Opremite se planinsko za zimske razmere 
(obvezna svetilka!). Hrana iz nahrbtnika in 
Miklavževa darila. Skupne hoje bo 1-2 uri. Cena 
izleta, ki vključuje prevoz, organizacijo in vodenje, 
znaša za člane PD 1.500 tolarjev, za mlade planin
ce 1.300 tolarjev ter nečlane PD 2.100 tolarjev. Pri
jave z vplačili sprejemamo v pisarni PD Ptuj, 
Prešernova 27, do torka, 30. novembra, oziroma 
do zasedbe 15 prostih mest. V Ruj se bomo vrnili 
do 24. ure. Vodil bo Uroš Vidovič. 

U.V.I 

FRANCIJA / SVETOVNO PRVENSTVO BODIBILDERJEV 

Pfilfran postal mister sveta 
28-letni Ptujčan Matjaž Ozim, rojen v Rušah, se j e konec prejšnjega tedna vrnil s svetovnega 
prvenstva bodibilderjev, ki je potekalo v francoskem mestu Auxerre (okol i 100 km od Pariza) , 
kjer je med 251 udeleženci iz vsega sveta v svoji kategoriji do 168 cm izredno preseneti l z 
odl ičnim prvim mestom in s tem dosegel naziv mister sveta za leto 1999/2000. 

Takšnega uspeha ni pričako
val nihče, čeprav je Ozim že 
večkrat osvojil absolutni naslov 
državnega prvaka in nekajkrat 
naslov prvaka mednarodnega 
F IT-FEST prvenstva, v bivši 

Jugoslaviji pa je bil tudi državni 
viceprvak juniorjev. 

Matjaž Ozim se z lepoto 
moškega telesa ukvarja od rane 
mladosti. Leta 1989 se je ude
ležil juniorskega tekmovanja 

bodibilderjev v Izoli in pristal 
precej visoko. Od takrat naprej 
svoje telo in predvsem mišice 
redno trenira, vsak dan vsaj po 
eno uro, dva ali tri tedne pred 
kakim pomembnim tekmovan
jem pa trenira trikrat na dan 
vsaj po 1 uro. Tudi hrani se 
čisto drugače in bistveno dražje, 
kot njegovi vrstniki, saj so nje
govi jedilniki v glavnem ses
tavljeni iz beljakovinske hrane, 
skoraj brez maščob, z malo 
mesa, to pa je v glavnem kuhano 
ali tu in tam z žara. Od pijač na
jpogosteje sega po mleku in 
vodi, kdaj pa kdaj spije tudi 
kakšno negazirano pijačo, alko
holnih pa nikoli. 

Mister sveta je sicer tih in 
skromen človek, zaposlen v 
nočnem lokalu Royal v 
Kidričevem kot varnostnik, nje
gova močna želja pa je, da bi se v 
bodoče lahko udeleževal profe
sionalnih prvenstev za velike 
nagrade - grand prixe. Vsaj tis
tih, ki potekajo v Evropi, se bo 
poskušal udeležiti, kajti skokov 
čez lužo si zaenkrat ne more pri
voščiti, saj vsa svoja tekmovanja 
v celoti financira sam, brez 
kakršnihkoli sponzorskih 
sredstev. 

Kljub blišču in ponosu na vi
sok naziv mister sveta pa je Mat
jaž močno razočaran, ker čuti 
kako so individualni športi, v 
katere je treba vlagati izredno 
veliko truda in dobre volje ter 
predvsem lastnega denarja, v 
Sloveniji enostavno odrinjeni. 
Zakaj? 

M.Ozmec 28-letni Ptujčan Matjaž Ozim je mister sveta 1999 

PLES / NOV USPEH DANIELE PEKIČ IN JERNEJA BRENHOLCA 

Zmagovalca dunajskega turnirja 
Plesalca Danie la Pekič in 
Jernej Brenholc sta se 13. no
vembra vrnila z Nizozemske, 
kjer sta v močni mednarodni 
konkurenci osvojila drugo 
mesto v standardnih plesih. 
14. novembra pa sta na turnir
ju v Ljubljani stala na najvišji 
stopnički v standardnih ple
sih, v lat inskoameriških pa 
sta bila druga. 

Sobota, 20. novembra, pa je bil 
za njiju spet srečen dan: v 
mednarodni konkurenci na
jboljših evropskih parov v kom
binaciji s tandardnih in la
tinskoameriških plesov sta stala 
na najvišjem mestu. Postala sta 
prvaka odprtega prvenstva na 
Dunaju v Avstriji. 

Tud i v nedeljo, 21. novembra, 
sta slavila v s tandardnih plesih. 

Daniela in Jernej sta hvaležna 
vsem, ki jima pomagajo na nju
ni uspešni poti. 

/r Daniela in Jernej - zmagovalca Dunaja 



ZA KKATeK CAS 

Inffo-
glasbene novice! 

Glasba je izdelek, ki zadovol
juje različne potrebe. Izbere
mo si jo o d v i s n o od razpo
loženja in si naredimo trenu
tek še lepši. 

GEORGE MICHAEL je v začetku 
80. blestel z Andrevvjem Ridge-
leyjem v duetu Wham. Georgios 
Kyracos Panayioto je pravo ime 
izjemnega pevca, ki bo 5. de
cembra izdal album priredb z 
naslovom Songs from Last Cen-
tury. Gospod MICHAEL je na sa
mosvoj način ter z izjemnim 
občutkom odpel klasiko RO-
XANNE ^^^eleieskupine The Po
lice in ji vdihnil nov, zelo zahte
ven džezovski glasbeni stil. 

Ameriška pevka SARAH 
McLACHLAN se je rodila 28. ja
nuarja 1968 In sodi v novi val 
ročk pevk. Kantavtorica velikega 
formata se je potrudila v živi 
akustični baladi ICE CREAM 
t t t ^ z odličnega albuma Mir-
rorball. V teh mrzlih dneh ob do
bri glasbi dvoumno prija tudi do
ber sladoled. 

Britanska pevka BELINDA CAR-
LISLE je bila pri vrhu svetovnih 
lestvic s hiti, kot so Heaven Is a 
Plače on Earth, Leave a LIght on, 
CIrcIe In the Sand, I Get Weak, 
Vision of you, La Luna, World 
vvithout you, Runaway Horses, 
Half the VVorId ... Čudovita pev
ka Izvaja neizrazito skladbo ALL 
GOD'S CHILDREN ^0i^s svoje 
kompllacijske zgoščenke A Pla
če on Earth - Greatest HIts. 

Ameriški pevec MICHAEL BOL-
TON očitno obožuje evergree-
ne, saj je že prepeval pesmi, kot 
so When a Man Loves a Woman, 
Georgla on my Mind In A Love 

So Beautiful. Ronnantik posebne 
vrste se vrača z melodično soul 
pr i redbo SEXUAL HEALING 
^ ^ ^ ^ ^ ki je ljubezenska hinrv 
na Marvina Gayea. 

Prince trenutno snema glasbo 
pod imenom THE ARTIST, ven
dar ta mali glasbeni genij nika
kor ne nnore ponoviti uspehov iz 
80. let. Multiinstrumentallst Izva
ja standardno pesem THE 
GREATEST LOVE EVER SOLD 

ki jo najdete na njegovi 
zanimivi novi veliki plošči Rave 
Unto the Joy Fantastic. 

Ameriška najstniška senzacija 
CHRISTINA AGUILERA je prava 
konkurenca pevki Britney Spe-
ars. Radijske postaje še zmeraj 
"rolajo" uspešnico Genle in a 
Bottle, sledi pa jI r&b pesem 
WHAT A GIRL WANTS t t t ^ 
ki pa je odpeta preveč na silo. 

LAURVN HILL s e j e rodila 26. 
maja 1974. Svojo pevsko pot je 
začela pri triu The Fugees In nji
hov največji hit je Killing me Soft-
ly. Lani je Izdala fenomenalen al
bum The MIseducatlon of Lau-
ryn Hlll. Pevka je s pomočjo 
sodobne tehnike v duetu s kral
jem regi glasbe Bobom marley-
em zapela njegovo pesem 
TURN YOUR LIGHTS DOWN 
t t t ^ ki je ob reglju pridobila 
tudi nekaj r&b elementov. 

Britanski studijski duet PHATS & 
SMALL je letos razgibaval ple
salce s house temama Turn Aro-
und In Feel Good, prav tako pa 
sta fanta naredila remlx komada 
September '99 skupine Earth, 
Wind & FIre. Mojstra sodobnih 
ritmov nam ponujata v pos
lušanje novo house temo TONI

TE )K)K)K)K, ki jo je vokalno po
novno dopolnil Big Ben. 

Nizozemska skupina VENGA-
BOYS ima že štiri zadetke v pol
no s komadi Up & Down, We 
Like To Party, Boom Booom 
Boom Boom in We're Golng to 
Ibiza. Popularni kvartet bo zadel 
tudi v peto s komadom KISS 
WHEN THE SUN DONT SHINE 
^ t t t z albuma za zabavo -
The Party Album. 

Plesna sodobna glasba nas 
lahko tudi malo ogreje In zato 

• vam tokrat predstavljam novosti: 
YMCA '99 - VILLAGE PEOPLE, 
Funk U - BROKLVN BOUNCE, 
Straight to No. 1 - TOUCH & GO, 
Destlny's Path - KAI TRACID, In-
vader - 808 STATE, That Sound -
MICHAEL MOGG, Bruce Lee -
UNDERVVORLD, Sista Sista 99 -
BEVERLV KNIGHT, Why -
GLAMMA KI D, I See you Baby -
GROOVE AMANDA, Hammer to 
the Hali - THE REMPERER & 
MAVA, VVomen Beat their Men -
JUNIOR CARTIER, Analog 
VVorms Attack - MR. OIZO, Take 
me In your Arms - TONY GAR-
CIA, Cosmophobla - DJ GUICK-
SILVER, Dark Side of the Moon -
DUNE, Only you - CAPITAN 
JACK, VVankers on Duty - DA 
HOOL, La Mounce - CASSlUS, 
Heart Go Boom - APOLLO 440 

D a v i d B r e z n i l t 

Info - kviz 
Gotovo veste, kdo je na sliki. 
Izrežite glasovnico, vpišite 
odgovor, in če vam bo sreča 
naklonjena, vam bodo v pro
dajalni Tehnika Emone Mer
kurja Ptuj podaril i 
zgoščenko. 

Da so bili pred štirinajstimi 
dnevi na fotografiji Zmelko-
ow, je ugotovila tudi Barbara 
Rfžnar, Gajevci 16 a, 
Gorišnica. Čestitamo! 

Odgovore na današnje 
vprašanje pošljite (ail prinesi
te) na: Uredništvo Tednika, 
p.p. 95, 2250 Ptuj. Rok: 
četrtek, 2. decembra. 

1. S m o o t h 

- S A N T A N A & 

R O B T H O M A S 

2 . W a i t i n g f o r T o n i g h t 

- J E N N I F E R L O P E Z 

3 . 1 K n e w 1 1 - o v e d y o u 

- S A V A G E G A R D E N 

4 . Will 2 K 

- W I L L S M I T H & K - C I 

5 . S h e ' s t h e O n e 

- R O B B I E V V I L L I A M S 

6 . T h a t ' s t h e W a y It i s 

- C E L I N E D I O N 

7 . S a t i s f y y o u 

- P U F F D A D D Y & 

R. KELLY 

8 . Uf t m e u p 

- G E R I HALLIVVELL 

9 . H e a r t b r e a k e r 

- IVIARIAH C A R E V & 

J A Y Z . 

1 0 . T h e B e s t o f m e 

- B R V A N A D A M S 

L e s t v i c o P O P I M - A R -
N I H 1 0 l a h k o p o s l u š a t e 
v s a k o s o b o t o v v e č e r 
n e m s p o r e d u r a d i a R u j . 

m>Nilad\ dopisniki 
M O J A B A B I C A I N 
D E D E K 

ž iv l j en je po d rug i svetovni 
vojni ni bilo lahko. L judem je 
primanjkovalo hrane, obleke in 
d r u g i h m a t e r i a l n i h d o b r i n . 
Živeli so v skromnost i , a kljub 
temu morali dajati tako imeno
vano "obvezo". Toda takrat ljud
je niso bili tako občutljivi, kot 
smo danes. Kljub vsem stiskam 

so bili veseli in niso nikoli obu
pali. 

Nemci so za časa vojne prisil
no mobilizirali mlade slovenske 
fante in jih imeli v ujetništvu. 
M n o g o jih je v boj ih izgubi lo 
življenje, mnogo je bilo ranje
n ih , le redkim je uspelo, da so 
o s t a l i b r e z r e s n i h p o š k o d b . 
Eden izmed njih je bil tudi moj 
dedek, ki se je vso vojno bojeval 
za svobodo. Po vojni se je vrnil 

domov v Pobrežje z namenom, 
da si ustvari družino. Pri maši je 
spoznal dekle iz Šturmovcev in 
se zagledal vanjo. Spremljal jo je 
del poti od maše, ob nedeljah je 
hodil na obiske, pomagal je pri 
ličkanju koruze in drugih opra
vi l ih . Ker pa imajo pr i poroki 
zadnjo besedo starši in ti so bili 
proti , sta se vzela šele čez pet let. 
Takrat je bilo njej štiriindvajset 
pomladi , on pa jih je štel deve
tindvajset. Po poroki sta živela v 
S t u r m o v c i h na n e v e s t i n i 
domačiji . T a m se jima je rodil 
prvorojeni sin. Ženin in nevest
ini starši se niso najbolje razu
meli, zato sta se mlada zakonca 
Golob s trimesečnim sinom pre
selila v Mestni log, kjer je sedaj 
Ptujsko jezero. Tam sta stanova
la p r i krojaču Majcnu . Kl jub 
težkim časom sta privarčevala 
dovol j denar ja , da sta k u p i l a 
hišo v Pobrežju. Kmalu se jima 
je rodil še drugi sin. Dedek si je 
močno želel hčer, a se mu želja 
ni uresnič i la . Vojna je pust i la 
sledove in zato je vedno več časa 
prebil po bolnišnicah. Babica pa 
je doma sama vzgajala dva sina 
in skrbela za vso gospodarstvo. 
Čez dan je hodila na delo k veli
k im k m e t o m , da je p r i s luž i l a 
pšenico, koruzo za kokoši, gno
j i lo za o b d e l o v a n j e zeml je . 
Zvečer in ponoči je likala, prala 
in delala podobna gospodinjska 
dela. Kada r deda ni bil v bol
n i šn ic i , je bil v s lužbi , zato je 
bila vedno sama za vse. Bolezen 
je napredova la in k m a l u se je 
moral ded invalidsko upokojiti. 
Starejši sin, ki si je življenje ure
dil v M a r i b o r u , je dobi l hčer . 
Dedek je bil vesel, a nič na svetu 
si ni želel bolj, kot da bi deklico 
imel doma. Nanjo je čakal še pet 
let. Za sestrično Natašo se je ro
dil moj brat in šele nato jaz. Od 
t i s t e g a d n e dal je je vsak d a n 

prosil, da bi živel tako dolgo, da 
bi ga težko pričakovana vnukin
ja poznala. Želja se mu ni ure
sničila. Še preden sem upihnila 
prvo svečko, ga je bolezen strla. 
Bila sem premajhna, da bi si ga 
zapomnila , vendar se mi kljub 
t e m u zd i , da ga i m a m p r e d 
očmi. O njem mi pripovedujejo 
domači, največ pa mi je poveda
la bab ica . T o je t u d i eden od 
razlogov, da jo imam tako rada. 

Mislim, da je moja babica pra
va frajerka, ker te ne sekira in ne 
do lgočas i . Srečo i m a m , da jo 
imam. Oba sta zame nekakšen 
vzor in ponosna sem, da lahko 
pišem o njiju. Ko bom odrasla, 
hočem tudi sama postati takšna, 
kot je moja babica: dobra žena, 
mati in gospodinja, ki se spopa
da z vsako težavo in n ikol i ne 
obupa. 

Marinka Golob, 8. a, 
OŠ Videm 

T U J K A J E D O J I L A 
M O J E G A O T R O K A 

Nekoč, pred mnogimi leti, ko 
so živeli še palčki, sem jaz, špan
ska kraljica, rodila otroka in mu 
dala ime Kraljic. Ker sama otro
ka n i sem doj i la , sem ukaza la 
svojim s lužabnikom: "Najhra-
brejši, najpogumnejši in najbi-
strejši naj se odpravi po dojiljo 
za mojega otroka!" Najhrabrejši 
in najbistrejši služabnik se od
prav i po doji l jo. Klical i so ga 
Zamorček, ker je bil majhen in 
t e m n e pol t i . Čez devet dn i in 
noč i p r ipe l je dojil jo na grad . 
"Kako pa ti je ime, gospa?" pri
jazno vpršam. "Kličejo me Lepa 
Vida , vaše ve l ičans tvo ," mi lo 
odgovor i ona . "Imaš o t roka?" 
vprašam. "Da, vaše veličanstvo," 
odgovori ona. "Pridi, ti bom po
kazala sobo, v kateri boš spala, 
in sobo, v kateri spi Kraljic, ki 

ga boš dojila," ji rečem. Grem po 
stopnicah in Lepa Vida gre pre
plašena z m a n o . "Pa sva tu," ji 
rečem, ko prideva na vrh stop
nic. "Tukaj je tvoja soba, tik zra
ven tvoje pa je Kral jevičeva." 
"Oh , k a k o je lepo ," r eče . "Ja, 
mora biti," odgovorim. "Zdaj pa 
si zloži pr t l jago in začni z de
lom," ji ukažem. Lepa Vida je 
Kraljica dojila leto in pol in do
bro sem ji plačala. 

Davorin Kociper, 8. a, 
OS Ivanjkovci 

T E D E N O T R O K A 
P r v i t e d e n v o k t o b r u je po

svečen otroku. V Afriki, Kitaj
ski otroci ne živijo tako kot mi. 
Nam mama kupi vse, kar si želi
m o , d o b r o j e m o in i m a m o 
oblačila dobrih znamk. V neka
t e r i h d ržavah je preveč l judi , 
zato ni zadosti zaposlitev, hra
ne. Nimajo lepe hiše, narejeno 
imajo iz bambusa. Živijo zraven 
pragozda, zato nanje preži veli
ka nevarnost. Prehranjujejo se z 
živalmi. Denarja nimajo niti za 
šolo. V Sloveniji ni toliko ljudi, 
zato pomagamo d rug im z zbi
ranjem razn ih oblačil , igračk, 
denarja. Tudi jaz sem že poma
gala drugim otrokom. Želim si, 
da bi tudi moji otroci imeli tako 
lepo življenje, kot ga imam jaz. 

Maruša Zorli, 4. c, 
OŠ Gorišnica 

P L A N I N S K I I Z L E T 
N A B O Č 

Zbrali smo se na ptujski želez
n i šk i pos ta j i ob 6.30. Vlak je 
prišel ob 6.40. Vstopili smo. Vo
zili smo se približno 60 minut . 
Izstopili smo na železniški pos
taji Poljčane.,Napotili smo se do 
planinske koče. Med hojo smo 
poč iva l i . D o koče smo hod i l i 
dve uri . V koči smo jedli send
viče in pili soke. Ko je prišel Pe
ter, smo šli na hrib. Pod hribom 
pa je b i lo v e l i k o n o g o m e t n o 
igrišče z dvema goloina. Učenci 
OŠ Olge Meglic in OŠ Dornava 
smo tekmovali. Žal smo izgubili 

s 3:2. Malo smo bili jezni. Ko 
s m o p r i š l i z n o g o m e t n e g a 
igrišča, je bila pri koči priredi
tev. Pekli smo tudi kostanje. Ko 
je bilo prireditve konec, smo šli 
na stolp. Vodila sta nas Peter in 
uč i t e l j i ca Sanja . Šli smo po 
vojaški poti. Videli smo tri zele
ne vo ja ške b u n k e r j e in 
vojašnico. Splezali smo na stolp, 
ki je visok 20 metrov. Opazovali 
smo vse, kar smo lahko videli. 
Vračali smo se po drugi strani. 
Pri koči smo spet počivali in se 
s l ikal i . Neka te r i so šli gledat , 
kje raste velikonočnica. Mi smo 
se raje igrali na h r ibu . Čez 10 
m i n u t smo šli na pot. Ustavili 
smo se pri skali Baba. Do želez
niške postaje Poljčane smo pris
peli malo pred prihodom vlaka. 
Izlet je bil zelo lep. 

Planinka Tamara Pluško, 3. 
a, 

OŠ Olge Meglic, Ptuj 

K D O R I Z B I R A . . . 
N e k o č je v L jub l j an i živelo 

dekle z imenom Urška. Bila je 
najlepša med vsemi dekleti. Ne
kega d n e je na S t a rem t rgu v 
Ljubljani pod zeleno lipo igral 
ansambel Babilon. T a m je bila 
tudi Urška in bila najlepša med 
vsemi. Oblečena je bila v dolgo 
in ozko črno obleko, na vratu se 
ji je lesketala biserna ogrlica in 
po glavi je imela spletenih polno 
majhnih kit. S svojimi zapeljivi
mi očmi je zapeljevala vse mla
deniče, ki so prišli na ples. Po
tem pa je končno zagledala mla
deniča, ki ji je bil zelo všeč. Ta 
je pristopil do nje in jo prosil za 
ples, Urška je seveda privolila in 
že sta plesala. Vsi ostali mlade
niči so kar strmeli od začudenja, 
saj jih je odklonila. Nato pa so 
pr i š l i črni ob lak i in začelo je 
grmeti. Mladenič je Urško prijel 
za roko in jo po tegn i l v svojo 
podmornico, nato pa sta se izgu
bi la v p o d v o d n e m svetu in za 
Urško ni bilo več nobenih sledi. 

Žana Vraz, 7. a, 
OŠ Kidričevo 

LUJZEK 
Dober den vsaki den! Trilili, 

zaj pa le na sani. Tak smo se 
včosik drli deca, gdo je zapadna 
prvi sneg. Mokri kak miši po 
dežji smo se kotali po beli odeji, 
se s snegom obmetovali glih tak 
kak gnešja deca. Cajti se spre
mljajo, otroške igre pa ostojajo 

Na našem Suhem bregije za
pah tejko snega, ke gaz nosom 
rivlemo, seveda če na nos pod-
nemo. Vse je snežno belo, tudi 
vse tisto, kaj je bilo še pred por 
dnevi črnega. Saj vete, kak smo 
včosik prepevali: "Zima, zima 
bela, vrh gore sedela, pa tako je 
pela, da bo Mirka vzela. Ker un 
nič se ne uči, čokaj, čokaj Mirko 
ti!" Meni pa moja Mica tak poje: 
"Zima bela bo mojega Lujza 
vzela, ker samo pri peči smrči pa 
tudi v štampeti od jega nibenega 

pravega haska ni.'" Jaz pa ji tak 
nazaj adpevlem: "Zima bela, 
pusti mi Mico, naj mi zredi de
bela prasico, da bomo mastne 
koline meli, poleg pa še dobro 
pili in jeli!" Saj rečen, pesništvo 
na viso ravni, saj je naš breg na 
nadmorski višini več kak 300 
metrov in sen že doba ponudbo, 
da bi se vpisa v društvo sloven
skih pisatelof in pesnikov. 
Haska od toga ne bi bila, škode 
pa tudi nibene. 

Bližajo se začetki leta dva 
taužnt. Vsi že nekšne inventure 
in prireditve pripravlaja, kak da 
bi misla biti kunec sveta. Tudi 
mija z Mico boma naredla 
nekšno fešto, saj bo una 
proslavila okroglo obletnico, 
kero po števili, toga vam seveda 
nemo poveda. Saj vete, kak se 
reče, da ženske ne smeš vprašati 
kejko je stara, študentke pa ne, 
kejka izpitov je že naredla. 
Rečen vam, da maja Mica 
skrivle leta kak kača nage. 
Clovik ji sploh ne bi pripisa, da 

je že tak dugo na sveti. Se stalno 
dobro zgleda in vun vidi, ko je 
mlada bila, pa bla prava le
potica. Nihče je neje hteja meti, 
pa še jaz sen jo kumer doba ... 

Te pa srečno, pridno sneg ki
dajte in se nasploh dobro jem
ljite. Vas lepo podavlja vaš 
LUJZEK 







ŠPORT 

Športne nevite 
N A M I Z N I T E N I S • 

P e t o v i a - U č i l a K r i ž 2 : 6 

Namiznoteniški igralci ptujske Petovie so izgubili 
pomembno srečanje v borbi za obstanek med prvoli-
gaši z ekipo Križ. Z malo več sreče bi se lahko 
srečanje končalo njim v prid, saj so kar tri dvoboje 
izgubili v tretjem nizu. 

Posamezni izidi: Piljak - Xu Chi 1:2, Janžekovič -
Polanšek 2:1, Drčič - Jazbec 1:2, Janžekovič - Xu Chi 
0:2, Piljak - Jazbec 2:0, Drčič - Polanšek 1:2, 
Janžekovič / Piljak - Xu Chi / Polanšek 0:2, Janžeko
vič - Jazbec 0:2. 

- e k 

M A L I N O G O M E T • 

P t u j s k i e k o n o m c i p o n o v n o 

n a j b o l j š i 

Dijaki Ekonomske šole Ptuj so zmagali tudi na re
gijskem tekmovanju. V polfmalnem turnirju v nogo
metu za srednje šole so premagali Šolski center Slo
venj Gradec z 2:1 in Srednjo gradbeno šolo Maribor 
3:1. Z zmago so si zagotovili nastop na finalu, kjer 
bodo branili naslov državnih prvakov. Barve 
Ekonomske šole Ptuj branijo: Tomaž Toplak, Jura 
Arsič, Uroš Krajnc, Danijel Novak, Boštjan Toplak, 
Matej Topolovec, Dejan Jerebic, Matej Markež, De
nis Topolovec, Jani Krampelj in Mitja Trop. 

M i l a n K r a j n c P a v l i c a 

B O K S • 1 . k r o g D P n a P t u j u 

V športni dvorani Mladika je bil pretekli teden v 
organizaciji Boksarskega kluba Ptuj 1. krog državne
ga prvenstva. V šestih dvobojih se je pomerilo 
dvanajst boksarjev iz Maribora, Slovenske Bistrice 
in Ptuja. 

Dvoboji: Aleksander Pucko (Ptuj) - Uroš Tkalec 
(Slovenska Bistrica) 2:0, Martin Matijašič (Maribor) 
- David Hojnik (Ptuj) 2:0, Lenart Uharec (Maribor) 
- Dejan Zavec (Maribor) 2:0, Igor Rašič (Maribor) -
Amir Kurspahič (Maribor) 2:0, Vladko Nikolov 
(Ptuj) - Borut Rebernišek (Slovenska Bistrica) 2:0, 
Andrej Berghaus (Ptuj) - Damir Hasanagič (Ptuj) 0: 
2. 

Glede na število tekmovalcev iz Ptuja in njihov us
peh lahko sklepamo, da se je boks ponovno začel 
vzpenjati. 

MI lan K r a j n c P a v l i c a 

K I K B O K S • 

M e d n a r o d n i t u r n i r v A v s t r i j i 

V nedeljo se je v Gratkornu v Avstriji končal 
mednarodni turnir v kikboksu v kategoriji dečki -
deklice in mladinci - mladinke. Nastopilo je več kot 
sto tekmovalcev iz štirih držav. Člani Kluba borilnih 
veščin Ptuj so domov prinesli štiri zlate medalje: v 
kategoriji do 55 kg je zmagal Andrej Bezjak, do 60 kg 
Matjaž Brumec in Sandi Kolednik in do 65 kg 
Andrej Vindiš. 

MI lan K r a j n c P a v l i c a 

K O Š A R K A • 

M e d o b č i n s k a r e k r e a c i j s k a l i g a 

Pričela se je medobčinska rekreacijska liga v 
košarki. Sodeluje 12 ekip, razdeljenih v dve skupini. 
Dve tekmi nista bili odigrani zaradi neugodnih vre
menskih razmer. 

Rezultati: skupina A: Veterani - ŠD Kidričevo 
50:49 (25:19), Putari - ŠD Breg 46:77 (19:34), ŠD 
Majšperk - Dornava Center neodigrano; skupina B: 
Talum - KPŠ Breg BuUs 58:62 (31:28), Starše - ŠD 
Cirkovce 82:89 (34:41), Orači - ŠD Ptujska gora neo
digrano. Lestvica najboljših strelcev: 1. Jože Kola-
rič (ŠD Cirkovce) 46 košev, 2. Boštjan Pesek (Starše) 
34 košev, 3. Peter Trifkovič (Starše) 32 košev. 

R a d k o H o j a k 

P L A V A N J E • 

O d l i č e n n a s t o p M a t j a ž a 

P e r n a t a 

Minuli konec tedna je v Celju potekal 6. medna
rodni plavalni miting, na katerem je uspešno nasto
pil tudi Matjaž Pernat iz Pleterij na Dravskem polju, 
član PK Branik iz Maribora. Tokrat je nastopil na 
100 in 200 metrov prsno. V 25-metrskem bazenu je v 
konkurenci kadetov prepričljivo osvojil prvo mesto 
z rezultatom 1:08,85, v absolutni konkurenci pa je 
zasedel šesto mesto. V disciplini 200 metrov prsno je 
Matjaž dosegel drugo zmago z časom 2:30,26, v abso
lutni konkurenci pa osvojil tretje mesto. 

- e k 

ROKOMET / 1. B SRL MOŠKI 

Veltkm Nedelim - Ormož 
25:23 /12:11/ 

VELIKA NEDELJA: Kovačec 
6, R. Mesarec 2j Trofenik 3, Gre
gorič, Potočnjak 3, Bezjak, Pla
nine 4/2/, Kokol, Belec, Poje 5, A. 
Mesarec 2, Okreša. Trener: Vili 
Trofenik. 

ORMOŽ: Dokša, Hanželič 6, 
Antolič 1, Juršič, Pucko 2, Džar-
mati, Prapotnik 4 /2/, Grabovac 2, 
Vuk, Kirič 4, Ivanuša, Šulek, 
Horvat 4, Kotar. Trener: Vlado 
Hebar. 

V Veliki Nedelji je bil na lokal
nem derbiju pravi prvoligški am-
bient. Ekipi se dobro poznata, 
zato kakšnih taktičnih skrivnosti 
ni bilo. Gostje so se odločili za 
pokrivanje zunanjih domačih 
igralcev, medtem ko so rokome-
taši Velike Nedelje igrali svojo 
igro. Ormožani so povedli z dve
ma zadetkoma, vendar so 
domačini uspeli izenačiti ter po
vesti s tremi zadetki /9:6/. Kazalo 
je, da bodo gladko dobili prvi 
polčas, a je nekaj dobrih obramb 
vratarja Šulka in učinkovita igra v 
napadu pripeljala do izenačenja 
na 9:9 in potem do vodstva z 10:9. 
Zadnjih nekaj minut so Ormožani 
naredili nekaj napak in domačini 
so ponovno prišli v vodstvo ter 
minimalno dobili prvi polčas. 

V drugem polčasu so številni 
gledalci lahko uživali v rokometni 
igri obeh ekip. Rokometaši Velike 
Nedelje so si ponovno priigrali 
prednost treh zadetkov /18:15/, 
toda Ormožani se niso predali. V 
obrambi so zaigrali odlično in us
peli rezultat izenačiti, trikrat pa 
so tudi imeli zadetek prednosti. A 
niso vzdržali do konca in 
domačini so to izkoristili ter si 
priigrali štiri zadetke prednosti, 
kar jim je omogočilo mirno 
končnico in novo, zelo pomem
bno zmago. Rokometašem 
Ormoža ostane slaba uteha, da so 
bili blizu zmage, veseli pa dejstvo. 

da so zaigrali zelo dobro in so 
blizu igre, ki jih je krasila v 
lanskem letu. 

• e k 

2 . S R L - V Z H O D • 

P V R A M I D I A -

D U P L J E 3 6 : 2 0 

/ 2 5 : 8 / 

PVRAMIDIA: Valenko, Pisar 
6, M. Šandor, Kelenc, Osterc 7, 
Pšajd 5,1. Ivančič 8, Žnidarič 2, F. 
Šandor 1, Žuran 1, Strbal, D. 
Ivančič 2, Cvitanič 1, Firbas 3. 

Vodeče moštvo v 2. SRL - vzhod, 
Pyramidia iz Gorišnice, je brez 
večjih težav premagalo Duplje. V 
prvem polčasu so domači rokome
taši zaigrali na vso moč in prišli do 
visoke prednosti, gostje pa so bili 
brez možnosti, da bi resneje ogro
zili njihovo visoko vodstvo. V dru
gem polčasu je domači trener Va
lenko dal priložnost izključno 
mlajšim igralcem in zato je bila 
igra enakovredna. Ta del so gostje 
celo dobili z zadetkom razlike, a to 
ni vplivalo na večje zmanjšanje vi
sokega poraza. 

1 . B S R L -

Ž E N S K E • 

S e v n i c a - P t u j 

1 9 : 2 4 / 7 : 1 1 / 
ŽRK PTUJ: Vidovičeva, Boje-

va, Potočnikova 2, Šijančeva 7, 
Pučkova 2, Bezjakova, Majeričeva 
3, Podhostnikova 1, MikoUčeva 1, 
Petkova 7, Maračičeva 1, Ke-
lenčeva. 

Rokometašice Ptuja so v Sevnici 
dosegle pomembno zmago, vendar 
je bila pot do zmage težka, posebej 
na začetku, ko so domačinke po-
vedle s štirimi zadetki prednosti. 
Toda dobra igra gostij je pripeljala 
do prepričljivega vodstva ob odho
du na odmor. V drugem polčasu so 
Ptujčanke igrale zelo dobro in us
pele obdržati prednost, ki so jo 
imele ob polčasu. Kljub temu da 
so nastopile oslabljene, so na kon
cu zasluženo zmagale. 

V soboto se bodo ob 17. uri v 
športni dvrani Center pomerile z 
ekipo Ketiga. 

-Ak.. 

Priprava na S04etnko rokometa 
Rokomet ima na Ptuju I>ogato in dolgo tradicijo - letos mi
neva 50 let od pričetka igranja. Največje uspehe so dosegl i 
pod i m e n o m RK Drava. Moški so bi l i u spešn i v prvi l ig i , 
dekleta pa so nekoč igrala vidno vlogo v nekdanji jugos lo 
vanski drugi l ig i . Mošk i rokometn i k lub Ptuj sedaj s icer 
nastopa v 2. SRL - vzhod, dekleta pa v 1. B SRL, vendar sta 
to sedaj samostojna športna kolektiva. 

V počastitev častitljivega jubileja bodo na Ptuju pripravili prazno
vanje, ki bo 22. janurja prihodnje leto. Ob tej priložnosti so ustano
vili organizacijski odbor, na čelu katerega je nekdanji uspešni 
predsednik RK Drava Ivan Gomilšek. Odbor si želi, da bi se roko
metnega druženja udeležilo čim več nekdanjih uspešnih igralcev in 
igralk, ki so v preteklosti veliko pripomogli k uspehom ptujskega 
rokometa. ( " e k ) 

M A L I N O G O M E T / 2. SLMN - VZHOD 
Rezultati 8. kroga:. Vitomarci Petlja - Valšped 5:2, 

Mak Cola - Marco Polo 20:6, Oplotnica - Draža vas 
4:7. 
1. MAK COLA 7 6 1 0 68:35 19 
2. MIZARSTVO ŠIROVNIK 6 4 1 1 48;20 13 
3. SLOVENSKE GORICE 6 4 1 1 33:23 13 
4. DRAŽA VAS 7 4 1 2 37:35 13 
5.D0B0VEC 7 3 2 2 35:28 11 
6. VITOMARCI PETLJA 7 3 1 3 36:40 10 
7. KRIŽEVCI 6 3 1 2 18:22 10 
8. PUŠENCI 6 2 1 3 25:39 7 
9. VALŠPED 7 2 1 4 25:34 7 
10. OPLOTNICA 7 0 2 4 23:38 2 
11. MARCO POLO 7 0 0 7 29:65 O 
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OBČINSKA UGA 
GORIŠNICA 

V lanskem letu je Športna zveza Gorišnice uspešno 
izvedla prvo občinsko tekmovanje v malem nogome
tu. Zaradi izrednega odziva ekip in gledalcev so se 
odločili, da bodo to storili tudi letos. V ligi je 
dvanajst ekip, ki se bodo pomerile vsaka z vsako, 
prve štiri pa se bodo pomerile v končnici. 

Rezultati 1. kroga: Dina&Sima - Gamsi Zamušani 
8:3, Forum - Avtošola Prednost 4:5, KMN Dolane 
PC Krona - Steklarstvo Meznarič 6:3, Žiher - Izziv 
telefoni 5:3, KMN Kokot - ŠD Cirkulane 12:1, Hi-
dus - Gorišnica Bistro Milena 1:6. 

- e k 

KIKBOKS / SVETOVNO PRVENSTVO WAKO ORGANIZACIJE 

Slovemi priiakuieio medalio 
Včeraj je s lovenska reprezentanca v kikboksu, ki jo vodi selek
tor Vladimir Sitar , odpotovala na svetovno prvenstvo WAKO 
organizacije, ki bo potekalo do nedelje v Italiji. Reprezentan
ca šteje 17 tekmovalcev i n 5 t ekmova lk v d i s c i p l i n a h s e m i , 
l ight in fuU kontakt. 

V light kontaktu bodo nastopih: 
Tomaž Rogelj (Nova Gorica), Da
nilo Korotaj (KBV Ormož), 
Tomaž Borko, Aleš Žemljic, 
Andrej Sande, Jan Čreslovnik, 
Mateja Rabotek (vsi Branik Mari

bor) in Toni Turk (Novo mesto). 
V semi kontaktu bodo nastopili: 
Klemen Buzina, Igor Kalšek (oba 
Zagorje), Davorin Gabrovec, 
Alojz Vidovič, Matjaž Vindiš, Re
nata Polanec, Nadja Šibila (vsi 

KBV Ptuj), Kristjan in Damjana 
Tomšič (oba izola), Uroš Makuc 
(Nova Gorica), Mladen Pavlin 
(ŽŠD Maribor) in Brigita Pleme-
nitaš (Izlake). V full kontaktu 
bosta nastopila: Boštjan Ravter in 
Igor Rašič (oba ŽŠD Maribor). Na 
svetovnem prvenstvu bo sodil 
tudi slovenski sodnik Primož 
Suknaič. 

Slovenska reprezentanca potuje 
na svetovno prvenstvo z na
jboljšimi tekmovalci, žal pa sta za
radi poškodb odpovedala dva kan
didata za medaljo Tomaž Barada 
in Maja Ozmec. Sicer pa imajo v 
svojih vrstah še vsaj pet takšnih, 
ki so že dosegali medalje na na
jvišjih tekmovanjih, in tako kljub 
močni konkurenci v organizaciji 
WAKO, pričakujejo medaljo. 
Pred dobrim mesecem so se nam
reč s svetovnega prvenstva organi
zacije lAKSA vrnili z bronasto 
medaljo Nadje Šibila. Reprezen
tančne priprave so potekale na 
Ptuju. 

Mi l an K r a j n c P a v l i c a 

ŠAH 

Medobiinsko prvenstvo uiemev OS 
v osnovni šoli Gorišnica je v četrtek, 18. novembra, potekalo me

dobčinsko prvenstvo v šahu za učence osnovnih šol. Osemdeset mladih 
šahistov in šahistk je merilo svoje moči v osmih kategorijah. Medalje so 
osvojili: deklice 1991, 1992: 1. A. Žajdela (OŠ Žetale), 2. M. Zupanič in 
3. N. Golob (obe OŠ Gorišnica); dečki 1991, 1992: 1. K. Lilija (OŠ Cir
kulane, 2. D. Petek (OŠ Gorišnica), 3. T. Jurgec (OŠ Cirkulane); deklice 
1989,1990: 1. B. Šumenjak in M. Zamuda (obe OŠ Gorišnica), 3. K. Zu
panič (OŠ Kidričevo); dečki 1989, 1990; 1. A. Petek, 2. N. Kolar in 3. 
M. Kociper (vsi OŠ Gorišnica); deklice 1987, 1988: 1. A. Žnidarič (OŠ 
Gorišnica), 2. S. Bratušek (OŠ Cirkulane), 3. P. Zamuda (OŠ 
Gorišnica); dečki 1987, 1988: 1. A. Milošič (OŠ Breg), 2. J. Lozinšek in 
3. J. Horvat (oba OŠ Gorišnica); deklice 1985, 1986: 1. V.Buiolen (OŠ 
Žetale), 2. B. Rižnar in 3. E.Kokot (obe OŠ Gorišnica); dečki 1985, 
1986: 1 .p . Žuran (OŠ Gorišnica, 2. A. Arnuš (OŠ Destrnik), 3. M. Ma-
jerič (OŠ Gorišnica). 

I.V. 

STRELSTVO 
P e t l j a u s p e š n a v 
L e n d a v i 

v drugi državni ligi so strelci 
ptujske Peti je nastrelili 1598 kro
gov in bili četrti, po drugem kro
gu pa peti na lestvici. Za Petljo so 
nastopili: Milan Stražišar (522 
kr.), Robert Šimenko (543) in 
mladinec Simon Fras (533). 

SI 

S D P e t o v i a a v t o -

J u r š i n c i 1 5 7 9 : 

1 4 7 5 

v drugem krogu tretje državne 
lige so strelci Petoviaavto gladko 
premagali ekipo Juršincev. Za Pe
toviaavto so nastopili: Zvonko 
Hajduk (537 kr.), Boštjan Simo
nič (542) in Kristijan Koroša 
(500). 

SI 

V L j u b l j a n i p r v a 

l i g a 

v nedeljo, 28. novembra, bo na 
strelišču v Ljubljani drugi krog 
prve državne lige. Z zračno 
pištolo bodo za SK Ptuj streljali 
Franc Bedrač, Matija Potočnik in 
Gorazd Selišek. 

SI 

I I . i n I I I . d r ž a v n a 

l i g a 

v Lendavi je v soboto potekal 2. 
krog II. državne lige v streljanju z 
zračno pištolo. Ekipa SD Juršinci 
je nastreljala 1461 krogov. Posa
mezniki so dosegli naslednje re
zultate: Mirko Moleh 553 kr., 
Majda Raušl 518 kr. in mladinka 
Suzana Berlak 390 kr. 

v 2. krogu III. državne lige pa je 
ekipa SD Juršinci nastreljala 1476 
krogov in izgubila proti Petoviaa-
vtu. Posamezni rezultati: Janko 
Berlak 503 kr., Staška Benko 500 
kr. in Zlatko Kostanjevec 473 kr. 

P .D . 



POSLOVNA SPOROČlUk 

MESTNA OBČINA PTUJ 
OBJAVLJA 
na podlagi 7. člena Pravilnika o finančnih intervencijah za ohran

janje in razvoj kmetijstva v Mestni občini Ruj (Uradni vestnik Mestne 
občine Ruj, št. 7/96) in 11. člena Statuta Mestne občine Ruj 
(Uradni vestnik Mestne občine Ruj, št. 6/99 - prečiščeno besedilo) 

R A Z P I S 
za dodelitev sredstev za sofinanciranje manjših 
agromelioracij v Mestni občini Ptuj za leto 1999 
1. SPLOŠNI POGOJI 
I. 
Po 5. členu Pravilnika o finančnih intervencijah za ohranjanje in 

razvoj kmetijstva v Mestni občini Ruj (Uradni vestnik Mestne občine 
Ruj št. 7/96) lahko za dodelitev sredstev po tem razpisu zaprosijo 
tržni proizvajalci hrane, in sicer fizične osebe s slovenskim 
državljanstvom, s stalnim prebivališčem v Mestni občini Ruj, pravi
loma s statusom kmeta, ter pravne osebe (majhne družbe, opredel
jene po zakonu o gospodarskih družbah), ki imajo sedež in pridelo
valne površine v Mestni občini Ruj, razen določb 11. člena točke B6 
- vinogradništvo. Upravičenci morajo sredstva investirati na 
območju Mestne občine Ruj. 

M. 

Navodila in informacije v zvezi z razpisom dobijo prosilci na Obd
ravskem zavodu za veterinarstvo in živinorejo Ruj, pri terenskem 
kmetijskem svetovalcu Kmetijske svetovalne službe Ruj. 

III. 
Zahtevek za dodelitev sredstev za finančne intervencije po tem 

razpisu naslovijo vlagatelji na Kmetijsko svetovalno službo pri Obd
ravskem zavodu za veterinarstvo in živinorejo Ruj. 

Vlagatelj zahtevka s svojim podpisom jamči za pravilnost v zah
tevku navedenih podatkov. 

2. VSEBINA RAZPISA 
Razpisana sredstva za ohranjanje in razvoj kmetijstva v Mestni 

občini Ruj se zagotovijo v proračunu Mestne občine Ruj za leto 
1999 v višini 1.600.000,00 SIT. 

3. NAMEN IN POGOJI ZA PRIDOBITEV SREDSTEV 
Namen sofinanciranja 
Manjša zemeljska dela v smislu povečanja proizvodnih zmoglji

vosti (izboljšanje fizikalnih, kemijskih in bioloških lastnosti tal), iz
boljšanja dostopa na kmetijsko zemljišče in zaokroževanja površin 
od 0,50 do 4,00 ha na lastnika, pri čemer je potrebno upoštevati po
goje varovanja okolja. 

Pogoji za pridobitev sredstev 
Vloga se daje preko kmetijske svetovalne službe s prilogami: 
- ureditveno-investicijski program s prikazom pokritja finančne 

konstrukcije in ekonomske upravičenosti investicije, ki ga potrdi 
kmetijska svetovalna služba, 

- posestni list, 
- katastrska skica z vrisom območja (mapna kopija), 
- zemljiškoknjižni izpisek, 
- krčitveno dovoljenje pristojnega organa, če gre za spremembo 

gozdne površine v kmetijsko, 
- ustrezno dovoljenje, če se izvajajo dela, ki pomenijo poseg v 

prostor po predpisih o urejanju prostora. 
4. ROK ZA VLOŽITEV ZAHTEVKOV 
Rok za vložitev zahtevkov je do porabe sredstev oziroma najkas

neje do 25. 12. 1999. Obravnavane bodo le popolne in pravočasno 
prispele vloge. 

Mestna občina Ptuj 

OBČINA PODLEHNIK objavlja na podlagi Pravilnika o finančnih \ 
intervencijah za ohranjanje in razvoj kmetijstva v Občini Podlehnik \ 

R A Z P I S i 
ZA DODELITEV SREDSTEV ZA FINANČNE INTERVENCIJE ZA . 
OHRANJANJE IN RAZVOJ KMETIJSTAVA V OBČINI 
PODLEHNK ZA LETO 1999 j 
I. SPLOŠNI POGOJI , 
1. Po 5. členu Pravilnika o finančnih intervencijah za ohranjanje in ) 

razvoj kmetijstva v Občini Podlehnik lahko za dodelitev sredstev za- j 
prosijo pravne in fizične osebe državljani Republike Slovenije, ki se j 
ukvarjajo s proizvodnjo hrane in imajo stalno prebivališče in sedež j 
v Občini Podlehnik ter bodo sredstva investirali v Občini Podlehnik. ] 

2. Navodila in informacije v zvezi z razpisom dobijo prosilci na i 
Obdravskem zavodu za veterinarst^/o in živinorejo Ruj, pri te-1 
renskem kmetijskem svetovalcu Kmetijske svetovalne službe Ruj in • 
na Občini Podlehnik. i 

3. Zahtevek za dodelitev sredstev za finančne intervencije po tem ; 
razpisu naslovijo vlagatelji na Kmetijsko svetovalno službo pri Obd-1 
ravskem zavodu za veterinarstvo in živinorejo Ruj in na Občino j 
Podlehnik. '< 

Vlagatelj zahtevka s svojim podpisom jamči za pravilnost v zah- • 
tevku navedenih podatkov. \ 

II. VSEBINA RAZPISA { 
Razpisana sredstva za ohranjanje in razvoj kmetijstva v Občini; 

Podlehnik se zagotovijo v proračunu Občine Podlehnik za leto 1999 ; 
v višini 1.000.000,00 SIT v obliki sofinanciranja, regresov in premij, j 

III. NAMEN IN POGOJI ZA PRIDOBITEV SREDSTEV 
A. ŽIVINOREJA i 
Ggvedoreja - osemenjevanje ^ 
Namen ukrepa: izboljšanje genetskega potenciala goveda s se-^ 

menom kvalitetnih bikov. 
Višina regresa znaša 1.500,00 SIT za vsako prvo osemenitev. | 
Višina predvidenih sredstev znaša 450.000,00 SIT. 
POGOJ: Zahtevke viaga Kmetijska svetovalna služba, ki pripravi; 

seznam upravičencev na osnovi pripustnih listov za krave. 
B. RASTLINSKA PROIZVODNJA . 
Analiza zemlje (tal) ] 
Namen ukrepa: zmanjšati stroške pridelave in zmanjšati ones-; 

naževanje okolja s pravilno uporabo manjkajočih hranil. • 
Višina regresa znaša do 50 % cene analize zemlje. 
Višina predvidenih sredstev je 30.000,00 SIT. ] 
POGOJ: Zahtevke vlaga Kmetijska svetovalna služba, ki predložil 

račun ter seznam upravičencev s številko vzorca. I 
Vinogradništvo i 
Namen ukrepa: vzpodbujanje obnove vinogradov s kakovostnimi | 

trsnimi cepljenkami in vzpodbujanje sajenja brezvirusnega materia-i 
la za dosego redne rodnosti in vrhunske kvalitete. i 

Višina regresa je 100,00 SIT na cepljenko. ^ 
Višina predvidenih sredstev je 100.000,00 SIT. 
POGOJ: \ 
- da skupna površina z že obstoječimi površinami presega 0,30; 

ha, na novo posajena površina pa najmanj 0,10 ha, \ 
- da je pridelovalec vpisan v register pridelovalcev grozdja in vinaj 

pri občinskem upravnem organu ter redno prijavlja pridelek. Pri vi
nogradnikih, ki so se začeli na novo ukvarjati s to dejavnostjo,t 
zadošča izjava Kmetijske svetovalne službe, j 

- da so cepljenke kupljene v trsnicah v Sloveniji (račun in certifikat) \ 
C. UREJANJE KMETIJSKIH ZEMLJIŠČ 
Nižinske agromelioracije ; 
Namen: sofinanciranje manjših zemeljskih del v smislu povečanja; 

proizvodne zmogljivosti in zaokroževanja površin, pri čemer je-
potrebno upoštevati pogoje varovanja okolja. Urejujejo se površine' 
od 0,5 do 4,00 ha na lastnika. 'i 

Financira se 50.000,00 SIT na ha. ] 
Višina predvidenih sredstev je 100.000,00 SIT. : 
POGOJ: V poštev pridejo površine, ki so bile urejene v letošnjemj 

letu. Zahtevek pripravi Kmetijska svetovalna služba z opisom del teri 
vrisom posegov na mapni kopiji in programa urejanja zemljišč s fi-i 
nančno konstrukcijo, ki jo pripravi Kmetijska svetovalna služba. 

D. IZOBRAŽEVANJE 
Namen: i 
- vzpodbujanje dodatnega izobraževanja kmetov in kmečkih ženai 

na predavanjih, tečajih in strokovnih ekskurzijah, i 
- spodbujanje delovanja strokovnih in interesnih društev S"* 

področja kmetijstva ter spremljajočih dejavnosti, 
- ureditev pogojev za permanentno kmetijsko izobraževanje^ 

odraslih in mladine. \ 
Višina predvidenih sredstev je 320.000,00 SIT. | 
POGOJ: Zahtevke vložite pri Kmetijsko svetovalni službi na osnovij 

programa izobraževanja, fotokopij računov že opravljenih storitev ini 
seznama udeležencev. \ 

IV. ROK ZA VLOŽITEV ZAHTEVKOV \ 
Zahtevek za pridobitev sredstev je potrebno vložiti v roku 30 dnii 

po objavi tega razpisa. i 
V. ODOBRITEV SREDSTEV 
Obravnavane bodo le popolne in-pravilno prispele vloge. 
Odobrena sredstva bodo nakazana upravičencem v odvisnosti od, 

finančnih zmožnosti občinskega proračuna. \ 
_ ŽUPAN Vekoslav Fric, l.r,' 

OBČINA PODLEHNIK IN UUBUANSKA BANKA 
objavljata 

R A Z P I S 
ZA DODELITEV KREDITOV S SUBVENCIONIRANO 
OBRESTNO MERO ZA POSPEŠITEV GOSPODARSTVA 
IN KMETIJSTVA. 
Razpis je objavljen na podlagi pravilnikov o kreditiranju male

ga gospodarstva in kmetijstva Občine Podlehnik, ki ju je potrdil 
Občinski svet Občine Podlehnik. 

I. NAMEN RAZPISA 
Občina Podlehnik bo subvencionirala obrestno mero občanom 

Občine Podlehnik za kredite, najete za naslednje namene: 
1. v malem gospodarstvu za: 
- nakup, graditev, adaptacijo in razširitev prostorov, namenjenih 

gospodarski dejavnosti, 
- nakup osnovnih sredstev in opreme, 
- odpiranje in zagotavljanje novih delovnih mest in samozaposlo-

vanje; 
2. v kmetijstvu za: 
- graditev, prenovo, adaptacijo gospodarskih objektov kmetije, 
- razširitev, posodobitev in pridobivanje novih zmogljivosti za do

polnilne dejavnosti na kmetiji, nakup zemlje in obnovo trajnih nasa
dov, 

- nakup osnovnih sredstev ter opreme. 
ZA DODELITEV KREDITOV S SUBVENCIONIRANO OBRESTNO 

MERO LAHKO ZAPROSIJO: 
- samostojni podjetniki, 
- mala podjetja v zasebni ali mešani lasti, 
- občani, ki so pri pristojnem upravnem organu vložili zahtevo za 

izdajo dovoljenja za obratovanje oziroma na pristojnem sodišču 
priglasitev za vpis v sodni register in priložili vse predpisane doku
mente za ustanovitev obratovalnice oziroma podjetja, 

- fizične in pravne osebe, ki opravljajo kmetijsko dejavnost. 
Sedež opravljanja dejavnosti in kraj investicije morata biti na 

območju Občine Podlehnik. 
II. RAZPISANI ZNESEK: 
30.000.000,00 SIT 
- v malem gospodarstvu, 
- v kmetijstvu. 
III. KREDITNI POGOJI: 
Krediti bodo dodeljeni pod naslednjimi pogoji: 
- obrestna mera: temeljna + O % 
- znesek kredita; do 50 % predračunske vrednosti, 
- rok vračila: 5 let, 
- moratorij na glavnico: do enega leta, 
- ostali pogoji: v skladu s pravilnikom in akti banke. 
Prosilci morajo k vipgi predložiti: 
- za drobno gospodarstvo: poslovni načrt oziroma investicijski 

načrt po metodologiji LB in drugo dokumentacijo, ki jo zahteva banka, 
- za kmetijstvo: programe Kmetijsko svetovalne službe pri OZVŽ 

Ptuj in drugo dokumentacijo, ki jo zahteva banka. 
- Vloge (obrazce) bo možno dvigniti na sedežu Občine Podlehnik 

(samostojni podjetniki) in na Kmetijsko svetovalni službi pri OZVŽ 
Ruj (kmetijski proizvajalci). 

- Informacije, ki jih zahteva banka, dobite pri Ljubljanski banki, 
Podružnica Ruj, telefon 062/787 04 44. 

- Zahtevek za pridobitev sredstev je potrebno vložiti v roku 30 dni 
po objavi tega razpisa. 

Informacije daje in vloge sprejemata Kmetijska svetovalna služba 
pri OZVŽ Ruj, Ormoška cesta 28, 2250 Ruj, telefon 062/787-520, in 
Občina Podlehnik, Podlehnik 9, 2286 Podlehnik. telefon 062/788 40 
60. 

OBČINA PODLEHNIK: LJUBLJANSKA BANKA -
Podružnica Ruj : 

Župan Vekoslav Fric, s.r. Franc Visenjak, s.r. 





PTUJ / NOVA KASETA IN ZGOŠČENKA SKUPINE PETOVlO 

f o / e f o 
Te dni bo izšla že druga lui-
seta in zgoščenka skupine 
Petovio iz Ptuja. Čeprav pod 
tem imenom delujejo šele 
poldrugo leto, so v tem času 
veliko nastopali doma in v 
tujini, zadnja dva meseca pa 
so veliko časa preživeli tudi v 
studiu. Rezultat njihovega 
pridnega dela je nova kaseta 
in zgoščenka z naslovom To 

je to. 

Poslušalcem predstavljajo šest 
zabavnih in štiri narodnozabavne 
skladbe. Fantje in nadvse prikup
no dekle so prepričani, da bodo 
njihovi zvesti poslušalci z novimi 
skladbami zadovoljai. V novem
bru so se uspešno predstavili tudi 
v oddaji Orion na Televiziji Slo
venija, kjer so dobili veliko glasov 
in se zelo dobro uvrstili. Svoj novi 
glasbeni projekt pa seveda želijo 
predstaviti tudi širil^mu krogu 
poslušalcev, zato jih na radiu Ptuj 
pridno vrtijo. Še to I ^ I B je zaupal 
vodja ansambla E(%. Belčič: v 
najdaljši noči bodo* leto 2000 
dočakali ob zabavanju gostov v 
hotelu Terme v Čatežu. 

-OJM Pet fantov in prikupno dekle - to je ansambel Petovio 

PTUJ / KNJIGA O SODOBNI ZGODOVINI PTUJA V 
KARIKATURI i 

Predstavitev 
kttiige karikatur 
29, novembra 

v ptujskem kinu bo 29. novembra ob 18. 
uri multimedijska predstavitev knjige z nas
lovom Sodobna zgodovina Ptuja v karikaturi -
Prva petletka avtorjev karitaturista Borisa 
Miočinoviča in Aleša Gačnika, ki je prispe
val besedilo. Predstavitev bo s slovesnim na
govorom pospremil doc. dr. Darko Friš, pro-
dekan pedagoške fakultete mariborske uni
verze. Za kulturne užitke bo poskrbela glas
bena skupina Siti hlapci. 

Organizatorja predstavitve sta 
znanstvenoraziskovalno središče Bistra in 
družba Radio-Tednik. 

M G 

Napoved vremena za Slovenijo Napoved za Sloveni jo 
Danes Lo pretežno jasno z o t č a s n o 
zmerno oLlačnostjo. Po nižinak ho 
zjutraj in del dopoldneva megleno. V 
višjik legak se Lo postopno otoplilo. 
Najnižje jutranje temperature kodo od 
- 1 4 do - 6 , na Primorskem okoli - 3 , 
najvišje dnevne od -4 do 1, na Primors
kem do 10 C. 

Vremenska sl ika 
Nad srednjo Evropo se krepi okmočje 
visokega zračnega tlaka. V višinak pri
teka nad naše kraje s severnimi vetrovi 
toplejši in postopno kolj suk zrak. 

O t e t i 
V petek in sokoto ne ko večje spre-
memke vremena, le v višjik legak ko še 
topleje. 

PTUJ / ZGODOVINSKI ARHIV IN ZGO
DOVINSKO DRUŠTVO NA KATARININEM 

Katanna v znamenju publikaiii 
Katarinin sejem se na Ptuju ponaša s skoraj 500-letno tradi
cijo, navaja ga namreč že mestni statut iz leta 1513 kot se
jem, ki je vseboval tudi štiri tedne trajajoče svoboščine, in si
cer 14 dni prej in 14 dni pozneje. Danes traja Katarinin se
j em le en dan in zanj n imamo posebnega sejemskega sodnika 
kot nekoč. 

Letos bo ta sejemski dan oboga
ten s ponudbo literature o mestu 
Ptuju in drugih krajih. Gre za 
publikacije, ki sta jih izdala in 
založila Zgodovinski arhiv na 
Ptuju in Zgodovinsko društvo 
Ptuj. Vse publikacije so zaradi 
svoje vsebine in videza ne le boga
ta zakladnica podatkov, temveč 
tudi primerno poslovno ali 
osebno darilo. 

Posebno mesto bo namenjeno 
publikacijama o Janezu Puhu, ki 

bosta na voljo po posebnih se
jemskih cenah. Sejemski popusti 
veljajo samo na dan sejma, zato ne 
zamudite. Dobimo se na Mestnem 
trgu ali pa pred poslovno-trgovs-
kim centrom Domino na Ptuju. 

K r i s t i n a Š a m p e r I P u r g 

PTUJ • Sodelavci župnijskih 
Karitas ptujske in završke de-
kanije vabijo na dobrodelni 
koncert, ki bo v petek, 26. no
vembra, ob 19. uri v refektori
ju minoritskega samostana 
na Ruju. 
CIRKULANE • Kultumo-
prosvetno društvo Francka 
Kozela Cirkulane organizira v 
soboto, 27. novembra, ob 18. 
uri prireditev Ljudske pesmi 
in šege vinorodnih Haloz. 
Nastopili bodo ljudski pevci iz 
Haloz, osnovnošolci, drams
ka skupina in tamburaši. 
SKORBA • V domu krajanov 
v Skorbi se bodo v soboto 
zvečer ob 18. uri na večeru 
ljudskih pesmi predstavile 
ljudske pevke KD Skorba s 
svojo prvo kaseto. Nastopili 
bosta tudi mlada pevka Ula 
Šegula in pesnica Rezika Fili-
paja. 
GOMILA • V ponedeljek, 29. 
novembra, ob 12. uri bo v 
gostišču Slaček na Gomili 
delovni pogovor o nadalje
vanju projekta raziskave 
življenja in dela Janeza Puha 
in nalogah v letu 2000. 
PTUJ • V stari steklarski de
lavnici na Slovenskem trgu 
bo 29. novembra ob 20. uri 
premiera monodrame, dip
lomske predstave AGRTF Bo-
rivoja VVudlerja z naslovom 
Noe, Noe, v kateri nastopa 
Justin Jauk. 
VELIKA NEDELJA • V veli-
konedeljskem gradu je do 12. 
januarja na ogled razstava 
Velika Nedelja skozi stoletja 
avtorice Irene Mavric. 
PTUJ • V galeriji Drava je do 
26. novembra na ogled 
razstava Monotipije. 
ORMOŽ • Še vedno si lahko 
ogledate razstavo Pokra
jinskega muzeja Ruj Obrti 
prazgodovinskega Ormoža 
avtorja arheologa Braneta La-
muta, ki je postavljena v avli 
občinske stavbe v Ormožu. _ 

MO: Tatjana Čuček, Vito
marci 62 - deklico; Pranja 
PlibcTšek, Gladomes 48, 
Zg. l .d/nica - Tanjo; Mil: 
ca Krušič, Bresnica 28 
Gorišnica - Ines; Slavit.-
Senčar, Mladinska ul. 23, 
Veržcj - Veroniko; Sonja 
Lamprci , Zg. Sveča 15/h, 
Sloperce - Liljano; Bcr 
nardka Arnejčič, Gorišnica 
37 - deklico; Marija 
Babšek, Sestrže 81 - Silvio; 
Darinka Mlakar, Repišč< 
19, Zg. Leskovec - dečka; 
Branka Majcen, Cvetkovci 
16 - Ano; Marijana Horvat, 
Majšperk 30 - Ano; Stanka 
Kokol, Potrčeva 50/a, Ptuj 
- dečka. 
UMRLI SO: Vesna Vin 
diš, rojena Pičerko, Can
karjeva ul. 6, Ptuj, 1966 -
t 13. novembra 1999; Kris
tina Petek, rojena Sire, Po-
lenci 3 3 , * 1929 - 1 15. no
vembra 1999; Neža Krošl, 
rojena Krajnc, Lovrenc na 
Dravskem polju 25, * 1912 
- t 12. novembra 1999; Ma
tilda Zabavnik, rojena 
Lipša, Jastrebci 23, * 1919 
- t 17. novembra 1999; 
Alojzij Janežič, Pavlovski 
Vrh 44, * 1922 - t 17. no
vembra 1999; Anton Škrja-
nec, Pavlovski Vrh 26, t-
1935 - t 18. novembra 
1999; Jožef Kosec, Za ko
lodvorom 8, Ormož, -î  
1925 - t 19. novembra 

i 1999. 

PO PREPIRU ŠE STRELI 
V ponedeljek, 15. novem

bra, okoli 23. ure sta prišla do
mov v Meje pri Cirkulanah 
brata, 32-letni L.D. in 27-letni 
R.D. Brez pravega vzroka sta 
se začela prepirati, potem pa 
sta začela izmenjavati udarce. 
Mlajši R. se je močnejšemu L. 
umaknil tako, da se je zaklenil 
v kopalnico. S tem pa se L. 
očitno ni zadovoljil, vzel je 
puško in ustrelil skozi vrata v 
kopalnico. Krogla je prebila 
vratno krilo in se zarila v kera
mične ploščice, ker se je R. na 
srečo že pred tem vrgel na tla. 
Potem je L. skril puško v seno 
ob zidanici, a so jo po prihodu 
policistov našli. Policisti bodo 
L.D. ovadili zaradi poskusa 
umora. 

NA CESTI SO GA 
OROPALI 

v torek, 16. novembra, okoli 
19. ure je po makadamski 
cesti skozi naselje Stranske 
Makole pešačil 49-letni J.S. 
Srečal je tri neznane mlajše 
moške in ti so ga napadli. Dva 
sta ga zbila ob tla in mu iz 
žepa na srajci vzela denar, 
okoli 15.000 tolarjev. Potem 
so neznanci odšli po cesti 
proti Makolam. Policisti iz Slo
venske Bistrice za njimi poiz
vedujejo. 

MOPEDIST HUDO 
RANJEN 

Po cesti od Lenarta proti 
Tratam je v petek, 19. novem
bra, nekaj po 9. uri vozila 
osebni avto 39-letna J.R., sta
nujoča pri Sveti Ani. Na 
nespluženi in neposipani cesti 
je zunaj naselja Spodnji Žerja
ve! njen avto začel drseti proti 
levemu robu ceste, po kate- i 
rem se je prav tedaj peljal na 
kolesu z motorjem 21-letni 
S.B. iz Lenarta. Avto ga je ob 
trčenju zbil po cestišču, padel 
je in se hudo ranil. 

ZGORELA ETAŽA 
STANOVANJSKE HIŠE 

V Kajuhovi ulici v Slovenski 
Bistrici je v soboto, 20. no
vembra, okoli poldneva iz
bruhnil požar v stanovanjski 
hiši, a so ga ukrotili in pogasili 
gasilci iz obeh Bistric. Zgorela 
je celotna etaža s sobo in ko
palnico, poškodovanih pa je 
tudi troje vrat, stene in strop, 
precej pa je prizadeto tudi 
podstrešje. Po prvi oceni naj 
bi bilo škode za okoli 25 mili
jonov tolarjev. 

FF 


